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pohjoismaiseen yhteistyöhön
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kolmanneksi vanhimmassa kaupungissa 
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Vuoden Hyväntekijä on leijonahenkinen persoona, joka luo ja ylläpitää 
yhteisymmärrystä, toimii epäitsekkäästi ja puolustaa heikompiaan.

Palkittavaa Vuoden Hyväntekijää voivat ehdottaa kaikki suomalaiset. 
Jatkoon päässeet ehdotukset julkistetaan toukokuun lopussa yleisöäänestykseen. 

Hyvän Päivänä 8.10. Suomen Lions-liitto palkitsee vuosittain Vuoden Hyväntekijän 
lisäksi Vuoden lion Hyväntekijän, jota voivat ehdottaa lionsklubit ja klubilaiset. 

Tee ehdotuksesi 15.5.2025 mennessä osoitteessa www.lions.fi/ehdota2025. 
Laita ehdotukseesi kuvaus palkittavan toiminnasta ja sen vaikutuksista ja yhteystietosi.

Arvomme Vuoden Hyväntekijä -ehdotuksia tehneiden kesken kolme lahjakorttia. 

 Ensimmäisen kerran Vuoden Hyväntekijät valittiin vuonna 2015. 

EhdotaVuoden
Hyväntekijää

Lue lisää: www.lions.fi

Joka vuosi 8.10. vietetään valtakunnallista lionstoiminnan Hyvän Päivää. Hyvän Päivä koskee
kaikkia noin 17 000 vapaaehtoistyöhön sitoutunutta lionia noin 800 lionsklubissa eri puolilla maata. 
Hyvän Päivän tarkoituksena on kiinnittää huomiota lionien vapaaehtoiseen palvelutoimintaan ja 
tehdä samalla tunnetuksi paikallista lionstoimintaa ja kertoa klubien monista tavoista tehdä hyvää.

QR-koodi ehdotuslomakkeeseen

Kuvat: LION-lehden ja klubien arkisto 
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Lionismi elämäntapana
HYVÄ LION, lionin ominaisuudessa tekemällämme työllä on sy-
vällinen vaikutus lukemattomiin yhteisöihin ja lukemattomien 
ihmisten elämään – mukaan lukien oma elämäni. 
 Ryhtyminen lioniksi 40 vuotta sitten täytti elämässäni aukon, 
jonka olemassaolosta en ollut edes tiennyt. Minua on siunattu 
kauniilla perheellä ja menestyksekkäällä liikemiesuralla, mutta 
vasta liityttyäni lioneihin huomasin, miten uskomattoman pal-
kitsevaa on kuulua muiden ihmisten 
palvelemiseen omistautuneeseen jouk-
koon. Ystävyyssuhteet, johtamismah-
dollisuudet ja täyttymyksen tunne ovat 
jättäneet lähtemättömän jäljen elämää-
ni. Olen siitä syvästi kiitollinen.
 Lioneina meidän on tärkeätä poh-
tia, miten tähän järjestöön kuuluminen 
on muokannut elämäämme – ja jakaa 
omia tarinoitamme toisille. Kertokaa perheellenne, ystävillenne ja
sosiaalisen median yhteisöllenne, miksi olette ylpeitä lion-jäse-
nyydestänne.
 Mikä vielä tärkeämpää, kutsukaa heitä liittymään mukaan. 
Onko parempaa keinoa jättää jälkensä jonkun elämään kuin tar-
jota hänelle mahdollisuus päästä kokemaan palvelemisen iloa?
 Juuri se ilo antaa polttoainetta omaan sitoutumiseeni MISSION
1.5 -hankkeeseen, kunnianhimoiseen tavoitteeseemme saavuttaa 
1,5 miljoonaa jäsentä vuoteen 2027 mennessä. Kiitos siitä, että 
olet ottanut tämän mission omaksesi ja autat levittämään iloa.•

fabricio oliveira
Kansainvälinen presidentti, 
Lions Clubs International

lci:n hallitus 2024–2025
Kansainväliset presidentit 
Presidentti Fabrício Oliveira, Brasilia; 
edellinen presidentti Dr. Patti Hill, 
Kanada; 1. varapresidentti A. P. Singh, 
Intia; 2. varapresidentti Mark S. Lyon, 
USA; 3. varapresidentti Dr. Manoj 
Shah, Kenia.

Kansainväliset johtajat
Ensimmäisen vuoden johtajat
Raj Kumar Agarwal, Intia;
Guy-Bernard Brami, Ranska;
Dr. Karl Brewi, Itävalta; Debbie
Cantrell, USA; Chris Carlone, USA;
Luis Augusto David Caro Chong,
Peru; Dato’ Yeow Wah Chin, Malesia;
Lorena Hus, Slovenia; Ea-Up Kim,
Korean tasavalta; S. Magesh, Intia;
Robert ”Ski” Marcinkowski, USA;
Pankaj Mehta, Intia; Bert Nelson,
USA; Ramesh C. Prajapati, Intia;
Princess Bridget Adetope Tychus,
Nigeria; Graeme John Wilson,
Uusi-Seelanti; David Wineman, USA;
Dong Zhao, Kiina.

Toisen vuoden johtajat
Balkrishna Burlakoti, Nepal;
Luis Jesus Castillo Gamboa, Panamá;
Feng-Chi Chen, China Taiwan;
Marie T. Cunning, USA; Marcel
Daniëls, Belgia; Babu Rao
Ghattamaneni, Intia; Masashi
Hamano, Japani; Edwin Guy 
Hollander, USA; Dr. Sung-Gil Jung, 
Korean tasavalta; Halldor Kristjansson, 
Islanti; Danyal Kubin, Turkki; 
John Allen Lawrence, USA; Steven 
Middlemiss, USA; Hans J. Neidhardt, 
USA; Joanne Ogden, Kanada; Anthony 
Paradiso, USA; Katsuki Shirosaka, 
Japani.

Kutsukaa
yhteisöänne
liittymään
mukaan.

KANSAINVÄLISELTÄ PRESIDENTILTÄ

KU
VA

: L
CI

Vuoden Hyväntekijä on leijonahenkinen persoona, joka luo ja ylläpitää 
yhteisymmärrystä, toimii epäitsekkäästi ja puolustaa heikompiaan.

Palkittavaa Vuoden Hyväntekijää voivat ehdottaa kaikki suomalaiset. 
Jatkoon päässeet ehdotukset julkistetaan toukokuun lopussa yleisöäänestykseen. 

Hyvän Päivänä 8.10. Suomen Lions-liitto palkitsee vuosittain Vuoden Hyväntekijän 
lisäksi Vuoden lion Hyväntekijän, jota voivat ehdottaa lionsklubit ja klubilaiset. 

Tee ehdotuksesi 15.5.2025 mennessä osoitteessa www.lions.fi/ehdota2025. 
Laita ehdotukseesi kuvaus palkittavan toiminnasta ja sen vaikutuksista ja yhteystietosi.

Arvomme Vuoden Hyväntekijä -ehdotuksia tehneiden kesken kolme lahjakorttia. 

 Ensimmäisen kerran Vuoden Hyväntekijät valittiin vuonna 2015. 

EhdotaVuoden
Hyväntekijää

Lue lisää: www.lions.fi

Joka vuosi 8.10. vietetään valtakunnallista lionstoiminnan Hyvän Päivää. Hyvän Päivä koskee
kaikkia noin 17 000 vapaaehtoistyöhön sitoutunutta lionia noin 800 lionsklubissa eri puolilla maata. 
Hyvän Päivän tarkoituksena on kiinnittää huomiota lionien vapaaehtoiseen palvelutoimintaan ja 
tehdä samalla tunnetuksi paikallista lionstoimintaa ja kertoa klubien monista tavoista tehdä hyvää.

QR-koodi ehdotuslomakkeeseen

Kuvat: LION-lehden ja klubien arkisto 



6

TEEMA: NÄLÄN HELPOTTAMINEN

K
eräyksen tavoitteena on auttaa 
lapsiperheitä tarjoamalla heille 
lahjoitustavaroita, kuten ruokaa 
ja hygieniatuotteita. Nyt julkaistu 
verkkokoulutus mahdollistaa sen, 
että vapaaehtoiset voivat valmis-

tautua paremmin ennen keräystä, ja uudet 
klubit voivat opetella entistä helpommin, 
kuinka keräyksiä kannattaa tehdä.

Vinkkejä kokeneilta tekijöiltä
Kurssi sisältää monipuolista opetusmateriaa-
lia, joka auttaa niin uusia kuin kokeneita 
järjestäjiä. Yksi kurssin kiinnostavimmista 
osioista on Citymarketin kauppiaan opetus-
video, jossa hän opettaa, miten kauppiaalle 
kannattaa esitellä keräyksen idea ja miksi hän 
itse on mukana tukemassa Lions-keräyksiä.
 Osion tavoitteena on antaa vapaaehtoi-
sille ja järjestäjille varmuutta siinä, miten 
lähestyä kauppiaita ja saada heidät mukaan 
tukemaan keräystä.
 Kurssi sisältää myös kokeneiden keräys-
järjestäjien vinkkejä eri vaiheisiin aina ta-
pahtuman markkinoinnista saatujen lah-
joitustuotteiden lajitteluun asti. Keräysten 
onnistumiseen vaikuttavat monet asiat, ja 
heidän konkreettisten vinkkien avulla voi-
daan välttää yleisiä ongelmia sekä oppia 
muilta parhaita käytäntöjä.

Video-opetusta 
valmiilla pohjilla
Koulutus on rakennettu niin, että sitä voi 
käyttää vaiheittain oman keräyksen suunnit-
telun yhteydessä. Jokainen oppitunti sisältää 
video-opetuksen, tekstimuotoisen tiivistel-
män, kokeneiden tekijöiden vinkkivideoita 
sekä harjoitustyön. 

B-piiri on tuottanut kaikkien käyttöön uuden verkkokoulutuksen, 
joka tarjoaa selkeät ohjeet ja parhaat käytännöt Auta lasta, 
auta perhettä -keräysten vapaaehtoisille ja keräysvastaaville. 
Koulutus antaa sekä uusille että kokeneille tekijöille 
työkaluja ja uusia ideoita keräyksien toteuttamiseen.
mika wenell

Työkaluja Auta lasta, auta perhettä 
-keräyksen järjestämiseen

Uusi digikoulutus 
helpottaa 
keräyksen 
järjestämistä.

6
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 Lisäksi koulutuksesta löytyy käytännön 
työvälineitä, kuten valmiita pohjia esimer-
kiksi keräyksen työlistan laatimiseen. Näin 
järjestäjä voi samalla suunnitella omaa ta-
pahtumaansa ja edetä systemaattisesti vaihe 
vaiheelta.
 Koulutuksesta on tehty kaksi eri versiota,
joista toinen on suunnattu keräyksen vapaa-
ehtoisille ja toinen keräyksien järjestäjille.
 Vapaaehtoisen kurssi (12–20 min) antaa 
valmiudet toimia vapaaehtoisena Auta lasta,
auta perhettä -keräyksessä. Kurssi sisältää 
muutamia lyhyitä videoita ja harjoituksia, 
joiden avulla uusi vapaaehtoinen saa selkeän
käsityksen keräyksen käytännön toiminnas-
ta ennen ensimmäistä osallistumiskertaa.
 Järjestäjän kurssi (noin 1 tunti) tarjoaa 
kattavan oppaan keräyksen suunnitteluun 
ja toteutukseen. Kokeneet järjestäjät jakavat 
omia kokemuksiaan ja parhaita käytäntö-
jään, ja kurssi antaa konkreettisia työkaluja 
onnistuneen keräyksen tekemiseen.
 Molemmista kursseista saa sertifikaatin, 
jonka voi lisätä omaan LinkedIn-profiiliin.
 Kurssin voi suorittaa joustavasti oman 
aikataulun mukaan.•

Tutustu kursseihin osoitteessa seuraa.jellona.info 
ja liity mukaan oppimaan ja tekemään hyvää 
yhdessä!

LC NOUSIAINEN JÄRJESTI 7.–8. helmikuuta 
Maskun Tokmannilla Auta lasta, auta per-
hettä -tapahtuman.
 Saimme kerättyä tapahtuman aikana 
reilut seitsemän ostoskärryllistä kuivaelin-
tarvikkeita, säilykkeitä, hygieniatuotteita, 
leluja ja lastenvaatteita lahjoituksina. 

Luovutustilaisuudessa oikealta Tokmannin myymäläpäällikkö Sini Laine, Nousiaisten seurakuntapastori 
Kim Schlesier, Maskun johtava diakoniatyöntekijä Helena Aarnivuo sekä Nousiaisten lionsklubin Ilpo Kivelä 
ja Ari Rantasalo. 

Auta Lasta, auta perhettä -keräyksessä 
on helppo auttaa
ilpo kivelä

 Asiakkaat olivat hyvällä mielellä, lah-
joittaminen oli tehty heille helpoksi.
 Maanantaina 10.2. oli luovutustilai-
suus, jolloin jaoimme tuotteet Maskun ja 
Nousiaisten diakoniatyön kesken.•
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Keräyspisteessä voi ohjeistaa, mille 
tuotteille keräyksissä on suurin tarve.

KUVA: B-PIIRIN KUVA-ARKISTO
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AJANKOHTAISTA
Koonnut Anna-Kaisa Jansson

LIONSKLUBIT KERÄÄVÄT jälleen ambulansseja 
Ukrainaan. Jo lähes 200 klubia Suomesta on 
mukana ja rahaa on kertynyt yli 130 000 eu-
roa. 
 Viime keväänä työryhmä vei Ukrainaan 
kuusi ambulanssia, jotka ovat pelastaneet jo 
tuhansia ihmishenkiä. Tärkeää työtä on jat-
kettu yhdessä.
 Maaliskuun lopulla lähtee yhdeksän käy-
tetyn ambulanssin jono matkaan viemään 
lahjoituksia perille, kuten viime vuonnakin. 
Yksi ambulanssi on viety jo syyskuussa.

Osallistu Talvi tulee Ukrainaan 
-kampanjaan
KAHDEN ERITTÄIN menestyksekkään Winter Is 
Coming To Ukraine (WICTU) -projektivuo-
den jälkeen kaminakeräys on jälleen käynnissä
tänäkin vuonna. Yhteensä yli 2,7 miljoonaa 
euroa on lahjoitettu generaattoreihin ja ka-
minoihin edellisten kahden vuoden aikana.
 Tänä vuonna maaliskuun alkuun men-
nessä lahjoituksia on saatu 1,3 miljoonaa eu-
roa, joka tarkoittaa lähes kymmenen rekka-
kuormallisen verran kaminoita. Suomesta 
keräyksessä on mukana jo yli 300 klubia.
 Marraskuussa 2024 Ukrainan pääminis-
teri Denys Shmyhal kehotti kaikkia kansalai-
sia etsimään vaihtoehtoisia energian ja läm-
mönlähteitä.
 Ukrainalla on nyt suuri tarve Lions-ka-
minoille ja juuri siksi kaminoiden toimitta-
mista jatketaan. 
 Edellisen vuoden keräyksen jälkeen on 
kehitetty ja testattu myös pellettien, hiilen ja 
brikettien polttamista parannetun lämmityk-
sen saavuttamiseksi samassa kaminamallissa.
 Yhdistetään jälleen voimamme toimit-
taaksemme Lions-kaminoita perheille Uk-
rainaan yhdessä LCIF:n kanssa! Keräys on 
käynnissä huhtikuun loppuun saakka.•
Lahjoitustiedot: Yhden kaminan hinta on 150 euroa
(sis. alv), mutta voit lahjoittaa minkä tahansa 
summan. WICTU:n pankkitilin tiedot: LC Ylivieska, 
OP Alavieska FI85 5006 0420 0551 57. Lionien keräyksellä hankittuja käytettyjä ambulansseja on viety Ukrainaan viime keväästä alkaen.
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 Ambulanssien ostamisen lisäksi rahaa 
tarvitaan autojen viemiseen, rekisteröin-
tiin, huoltoon, polttoaineisiin, laivarah-
tiin ja kuskien paluukyyteihin. Ukraina-
laisten yhdistys Suomessa täyttää autojen 
tavaratilat sidetarpeilla ja vastaavilla.
 Keräyksen merkitys vastaanottajil-
le on suuri, avun tarve kasvaa koko ajan. 
Onhan klubisi ollut mukana lahjoitta-
massa? Keräys päättyy maaliskuun 2025 
lopussa.•

KU
VA

: H
EI

KK
I H

EM
M

IL
Ä

KU
VA

: P
AI

KA
LL

IS
ET

 L
IO

NI
T

Tällä kaudella Lions-kaminoita on toimitettu 
Ukrainaan jo seitsemän rekkakuormallista.

Ambulanssikeräys Ukrainaan käynnissä 
heikki hemmilä
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VARAPUHEENJOHTAJALTA
antti juva

Varapuheenjohtaja 2024–2025
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Mitä sinulle kuuluu?
KUN TAPAAMME YSTÄVÄN, kysymme: ”Mitä sinulle kuuluu?” Myös meidän leijonien on 
hyvä tietää, mitä jäsenemme ajattelevat niin oman klubin kuin laajemminkin Suomen 
lionstoiminnan nykyhetkestä.
 Suomen Lions-liitto toteutti tammikuussa jäsenten hyvinvointikyselyn. Kysely 
tuli ensin klubin sihteerin tai presidentin kautta sinulle. Tämän lisäksi Lions-liitto 
lähetti vielä erillisen muistutuksen jokaiselle.
 Kyselyssä kysyttiin jäsenen omia tuntemuksia oman klubinsa toiminnasta: onko 
klubin tapahtumiin mukava osallistua, ovatko klubin palveluaktiviteetit oleellisia 

oman paikkakunnan tämän hetken palvelutarpeen 
kannalta. Jos vähintään viisi klubista vastasi, sai klu-
bin presidentti klubin omat vastaukset käyttöönsä.
     Harmillisen moni jäsen ei joko halunnut, osannut 
tai ehtinyt vastata kyselyyn. Yli 200 klubia jää nyt il-
man ”omia” tuloksiaan. Tämä herättää muutamia ky-
symyksiä.

 Eikö kysely koskaan saavuttanut sinua? Mikäli et
muista saaneesi sähköpostiisi kyselyn sisältänyttä 
linkkiä, on mahdollista, että sinulla on Lion Portaa-
lissa väärä sähköposti. Tarkista asia klubisi sihteeriltä.
 Entä jos sait, mutta et halunnut vastata? Miksi et? 
Eikö oman klubisi tulevaisuus kiinnosta sinua? Jos 
kiinnostaa, niin kerro se! Ja jos taas ei, niin kerro ih-
meessä sekin.
 Nykyisten jäsenten lisäksi jokainen klubi tarvitsee 
myös uusia jäseniä. Kun heitä tulee omaan klubiisi, 
kysy häneltä: ”Mitä sinulle kuuluu?” Mitä juuri 
sinä haluat meidän klubissamme tehdä ja 
miten palvella? Ole avoin uuden jäse-
nen vastauksille. Ne saattavat poiketa 
paljonkin siitä, mitä klubisi on tottu-
nut tekemään. Olemalla mukana heti 
alusta saakka palvelemassa annam-
me heille onnistumisen elämyksiä ja 
motivaatiota tulla mukaan hienoon 
porukkaamme!
 Tule sinäkin rohkeasti mu-
kaan niin oman klubisi kuin pii-
rinkin toimintaan. Sinulle löy-
tyy varmasti juuri sinulle sopiva 
homma. Osata ei tarvitse, jokai-
seen lions-tehtävään valmenne-
taan. Kiinnostus uuteen riittää.
 Suomen Lions-liitto ko-
koontuu Raumalle kesäkuussa 
vuosikokoukseen. Toivon, että 
tapaamme Raumalla. Silloin 
kuulen juuri Sinulta, mitä si-
nulle kuuluu.•

Jokainen klubi
tarvitsee myös
uusia jäseniä.
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Tilaa Rauhanjulistepaketit nyt
UUDET TÄMÄN KAUDEN rauhanjulistepaketit 
ovat saapuneet verkkokauppaamme. Tilaa ne 
osoitteesta www.lionsverkkokauppa.fi/.
 Suomenkielisen lisäksi tarjolla on rajalli-
nen määrä ruotsin- ja englanninkielisiä.
 Nyt voit hankkia rauhanjulistepaketin 
digitaalisesti myös suoraan päämajan verkko-
kaupasta lionsclubsinternational.myshopify.
com. Tämä on nopea ja käytännöllinen 
vaihtoehto. Ostat tuotteen, ja voit saman tien 
ladata sen itsellesi verkkokaupasta. Hintakin 
on vähän edullisempi kuin paperiversiolla. 
Tuote on päämajan verkkokaupassa tuote-
numerolla PPK1DFI.•

Pääpalkinnon kaudella 2023–2024 voitti 11-vuotias 
Fanjin Si Kiinasta.

Ilmoittautuminen LionsConiin 
on käynnissä
107. LIONS INTERNATIONALIN vuosikokous 
järjestetään 13.–17. heinäkuuta 2025 Orlan-
dossa, Yhdysvalloissa. Ilmoittautuminen on 
käynnissä.• 

Lue lisää kansainvälisen järjestön sivuilta 
lionscon.lionsclubs.org/fi/.
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Kutsu Lioniksi 
käy somekanavilla
anna-kaisa jansson

SUOMEN LIONS-LIITON viestinnällä on ollut 
jälleen tämän vuoden puolella tammikuun 
ajan käynnissä valtakunnallinen jäsenhan-
kinnan mainoskampanja yhteistyökump-
panin kanssa Facebookissa ja Instagramissa.
 Kampanjan tavoitteena on ollut ohjata 
liikennettä lions.fi-sivustolle, näkyvyyden 
ja tietoisuuden lisääminen toiminnasta sekä
uusien jäsenien kutsuminen mukaan teke-
mään hyvää.
 Kampanjan aikana olemme saaneet 
noin 200 000 mainosnäyttöä Facebookissa 
ja Instagramissa. Mainoksia on klikattu yh-
teensä lähes 4 000 kertaa.
 Kampanja on kokonaisuudessaan ollut 
tehokas. Olemme tavoittaneet mainonnalla 
hyvin ihmisiä ja saaneet siirtymään heidät 
sivustolle, jossa toiminnasta kiinnostuneet 
voivat jättää yhteystietonsa ja saada lisätie-
toja jäsenyydestä ja paikallisista klubeista. 
Hyvä klikkausprosentti kertoo, että mai-
nokset ovat myös olleet vetovoimaisia ja 
kohdennus on ollut osuva.
 Mainontaa kohdennettiin tällä kertaa 
myös käyttäjiin, jotka olivat aiemmin osoit-
taneet kiinnostusta lionstoimintaan ja rea-
goineet jo aiempiin julkaisuihin tai mai-
noksiin.
 Helmikuussa siirryimme mainosta-
maan seuraavan kuukauden ajaksi jäsenek-
si liittymisen lisäksi Vuoden Hyväntekijän 
ehdottamista. 

Kuvapankki kaikkien 
lionien käyttöön
anna-kaisa jansson

LIONS-LIITON KOTISIVUILLE on rakennet-
tu vuoden alussa kuvapankki, joka on tar-
koitettu kaikille klubeille ja jäsenille lions-
toiminnan markkinointiin. Kuvia jakaneet 
lionit ovat antaneet leijonahengessä vapaan 
käyttöoikeuden lionsyhteisölle.
 Kuvanpankkiin voit tallentaa kuvia ja 
sieltä voi hakea kuvia lionstoiminnan mark-
kinointiin. Tarkemmat ohjeet löydät kuva-
pankin sivuilta.•
Kuvapankki löytyy osoitteesta 
www.lions.fi/jasenille/jasensivut/kuvapankki/.
Sivulle pääseminen edellyttää kirjautumista.
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Ehdota Vuoden Hyväntekijää
anna-kaisa jansson

VUODEN HYVÄNTEKIJÄ on leijonahenkinen 
persoona, joka luo ja ylläpitää yhteisym-
märrystä, toimii epäitsekkäästi ja puolus-
taa heikompiaan. Onko sinulla mielessäsi 
merkityksellisin Vuoden Hyväntekijä? Tee 
ehdotuksesi, Suomen Lions-liitto palkitsee 
vuosittain Hyvän Päivänä Vuoden Hyvän-
tekijät.
 Vuoden Hyväntekijää voivat ehdottaa 
kaikki suomalaiset. Kesäkuussa julkistetaan 
jatkoon päässeet ehdotukset yleisöäänestyk-

KU
VA

: L
IO

NS
-L

EH
D

EN
 K

UV
A-

AR
KI

ST
O

Hyvän Päivänä palkitaan myös Vuoden lion Hyväntekijä, jota voivat ehdottaa lionsklubit ja klubilaiset.

seen. Palkitsemiset tehdään Hyvän Päivänä 
8.10.2025.
 Lisäksi Hyvän Päivänä palkitaan Vuo-
den lion Hyväntekijä, jota voivat ehdottaa 
lionsklubit ja klubilaiset.
 Tee ehdotuksesi 15.5.2025 mennessä 
www.lions.fi/ehdota2025. Laita ehdotuk-
seesi kuvaus palkittavan toiminnasta ja sen 
vaikutuksista ja yhteystietosi.•
Lue lisää www.lions.fi.
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Tärkeintä ensi kaudella
LIONSTOIMINTA SUOMESSA on käännekohdassa. Vielä kauden 2018–2019 lopussa lio-
neita oli Suomessa yli 20 000. Tällä hetkellä lukumäärä on juuri ja juuri yli 16 000. 
Samassa ajassa yli 110 klubia on lopettanut toimintansa. Jo vuosien ajan jokaisena 
kautena on klubeja kannustettu ottamaan uusia jäseniä ja ovat klubit uusia jäseniä 
ottaneetkin, mutta paljon vähemmän kuin klubeista on samaan aikaan poistunut.
 Yksittäiselle klubille ilmiö näkyy huonosti. Klubista, joka ottaa uusia jäseniä 
säännöllisesti, eroaa vähemmän jäseniä. Ja klubi, joka menettää muutaman jäsenen 
joka vuosi, ei yleensä ota juuri uusia jäseniä. Piirin ja liiton kannustus ottaa uusia 
jäseniä on mennyt huonosti maaliin. Uusia jäseniä ottavassa klubissa koetaan, että 

klubi on hoitanut osuutensa ja klubissa, joka menettää 
jäseniään esimerkiksi jäsenten ikääntymisen takia, koe-
taan, ettei tässä nyt oikein enää pysty mitään tekemään. 
Molemmat klubit ovat samaan aikaan oikeassa.
     Mitä enemmän Suomessa on lioneita, sitä parem-
min me pystymme palvelemaan ja auttamaan ihmisiä 
sekä yhteisöjä ja paikkakuntia, joissa 
toimimme. Jo sen takia on tärkeää, 
että annamme mahdollisimman 

monelle tilaisuuden päästä mukaan meidän hienoon toimin-
taamme. Viime vuosina nuo tilaisuudet ovat tasaisesti vä-
hentyneet. Kun vielä reilu kymmenen vuotta sitten jokainen 
klubi otti keskimäärin kaksi uutta jäsentä joka kausi, niin 
tällä hetkellä tuo keskiarvo on lähellä yhtä. Se ei voi olla 
näkymättä jäsenkehityksessä.
 Juuri nyt jokaisessa klubissa mietitään jo ensi 
kauden toimintaa ja pääjuttuja. Jos jotain voi toi-
voa, niin toivoisin, että jokainen klubi panostaa 
tosissaan uusien jäsenten hankintaan koko ensi 
kauden ajan.
 Heti syyskauden alussa ihmiset ovat ke-
sän jälkeen kiinnostuneet uusista harrastuk-
sista. Siihen intoon kannattaa klubin päästä 
kiinni. Liiton Kutsu lioniksi -kampanja tukee 
jäsenhankintaa alkusyksyllä muun muassa 
yleisöön suunnatulla markkinoinnilla. Jä-
senhankintaa ei tietenkään pidä lopettaa 
syksyyn, vaan jatkaa sitä koko kauden ajan. 
Ei ole yhtä oikeaa tai parasta hetkeä tulla 
mukaan vaan jokainen hetki on oikea ja pa-
ras. Tärkeintä on, että uusi lion on tervetullut 
mukaan klubiin ja otetaan avosylin vastaan.• 

TOIMINNANJOHTAJALTA
petri kaukiainen

Toiminnanjohtaja

Jokainen hetki
on oikea 
tulla mukaan 
toimintaan.
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TAPAHTUMAKALENTERI

TOIMINTAKAUSI 2024–2025

HALLITUKSEN KOKOUKSET
• 24.4., 22.5. ja 6.6.

KUVERNÖÖRINEUVOSTON KOKOUKSET
• 16.6.2025 järjestäytymiskokous, Rauma 

VUOSIKOKOUS
• 14.–15.6.2025, Rauma

KANSAINVÄLISET KOKOUKSET
• 13.–17.7.2025, Kansainvälinen 
 vuosikokous, Orlando, Yhdysvallat

MESTARUUSKILPAILUT
• 5.4.2025, Lentopallo, LC Oripää
• 13.6.2025, SM-Golf, LC Rauma/Reimari

 Voit katsoa käynnissä olevia mainoksia 
mainoskirjastostamme, mikäli mainokset ei-
vät ole vielä osuneet sinun somevirtaasi.

Näkyvyyttä Alma Median kanavilla
Vuoden alkupuolella kokeilimme jäsenhan-
kinnan somemainontaa myös Alma Median 
digitaalisissa kanavissa tammikuun lopulta 
helmikuun puoliväliin. 
 Kolmessa viikossa mainoksemme keräsi-
vät 370 000 näyttöä. Klikkejä kertyi yli 1 500, 
jolloin klikkiprosentiksi muodostui selkeästi 
keskiarvoa parempi tulos suhteessa vertailu-
ryhmiin.•
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Sydäniskurikampanja jatkuu
anna-kaisa jansson

SUOMALAISTEN lionsklubien yksi mer-
kittävin humanitaarinen aktiviteetti, sy-
däniskuriaktiviteetti on ollut käynnissä 
hieman yli kuusi vuotta. Laitteita on toi-
mitettu jo yli 250 kappaletta.
 Ensimmäiset lionsklubien sydänis-
kuritilaukset tehtiin tammikuussa 2019. 
Laitetoimittaja Rescue Training Housen 
toimitusjohtaja Harri Karlenius muistut-
taakin, että akkujen uusinta alkaisi olla 
pian ajankohtaista ensimmäisten laite-
hankintojen kohdalla.
 Sydäniskuri- eli defibrillaattori-kam-
panja jatkuu edelleen. Se on kaikkien 
lionsklubien aktiviteetti, jonka hyöty tulee
kaikkien ihmisten turvaksi. Sydänisku-
rien ansiosta on kymmeniä henkiä saatu 
pelastettua.
 Onko teidän klubinne jo lahjoittanut 
alueellenne defibrillaattorin?• 

Lue lisää sydäniskurikampanjasta liiton 
kotisivuilta www.lions.fi/toiminta/paikallinen-
yhteistyo/lionstyota-sydanten-hyvaksi.

Orkester Norden viimeistä 
kesää Lahdessa
NUORISOSINFONIAORKESTERI Orkester Nor-
den on tarjonnut jo viisi upeaa klassisen 
musiikin täyttämää vuotta täynnä nuoria 
lahjakkuuksia ja intoa tehdä yhdessä tai-
detta. 
 Tulevan kesän kapellimestariksi on lu-
pautunut ruotsalainen Johannes Gustavs-
son, joka on tunnettu nuoriso-orkesterien 
kanssa tehdystä työstään. Hän on johtanut 
muun muassa Norjan nuoriso-orkesteria. 
 Ensi kesänä orkesteri kokoontuu Lah-
dessa poikkeuksellisesti kesä-heinäkuun 
vaihteessa. Juhannuksen jälkeen alkava lei-
ri kestää kymmenen päivää, ja leirin päät-
teeksi pääsemme nauttimaan perinteeksi 
muodostuneesta upeasta konsertista Lah-
den Sibeliustalolla 4.7. Orkesterin toinen 
konsertti järjestetään 5.7. Temppeliukion 
kirkossa Helsingissä. 
 Toivomme klubeilta jälleen aktiivista 
konserttien lipunmyyntiä. Kun varaus teh-
dään ryhmävarauksena lipun hinnasta 50 
prosenttia jää oman klubin omaan käyt-
töön ja 50 prosenttia tilitetään Orkester 
Nordenin tilille.• 

Lisätiedot ja varaukset orkesterin tuottajalta 
henna.keihas@lahti.fi.
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Jäsenhankintaesite 
myös englanniksi
anna-kaisa jansson

HAITARIMALLINEN jäsenhankintaesite on 
ilmestynyt myös englanniksi. Esitteeseen 
voi muokata Canvassa klubin yhteystie-
dot ja kotisivujen osoitteen ja sitä voi tu-
lostaa kotitulostimella tai viedä painoon 
painettavaksi. Käy tutustumassa!•
Voit ladata esitteen liiton kotisivuilta 
www.lions.fi/aineistot/esitteet/jasenhankintaesite.

Vertaile jäsentiedot 
rekistereissä
markku patrikainen

LION PORTALIN jäsentietojen muutosten siir-
rossa liiton rekisteriin esiintyy puutteita 
silloin ja tällöin. Tämän vuoksi liiton re-
kisterissä voi roikkua eronneiden jäsenten 
tietoja tai uusien jäsenten tietoja ei löydy.
 Puutteiden vuoksi saattaa esimerkiksi 
vuosikokousten edustajamäärien lasken-
nassa esiintyä virheitä tai klubien kotimais-
ten jäsenmaksujen summat ovat väärin.
 Nyt onkin hyvä aika ennen kauden 
vaihdetta klubeissa sihteerien tai hallinto-
virkailijan käydä läpi vertailu näiden kah-
den rekisterin kesken ennen piirien ja liiton
vuosikokouksia. Lähtökohtaisesti Lion Por-
talissa oleva tieto on oikein, joten liiton re-
kisterin poikkeamat pitää korjata. Korjatta-
vasta jäsentiedosta pitää ilmoittaa ainakin 
nimi ja eronneen jäsenen kohdalla eroa-
mispäivämäärä ja vastaavasti uuden jäse-
nen kohdalla liittymispäivämäärä.•
Korjaustarpeista voi ilmoittaa sähköpostilla 
osoitteeseen rekisteri@lions.fi. 

Tulevan kesän kapellimestariksi on lupautunut
ruotsalainen Johannes Gustavsson.
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Yhdistysavaimelta 
kotisivualusta klubeille 
anna-kaisa jansson

TIESITKÖ, ETTÄ Yhdistysavain ja Suomen 
Lions-liitto tarjoavat yhteistyössä kaikille 
lionsklubeille edulliset ja helppokäyttöiset 
työkalut kotisivujen ylläpitämiseen Yhdistys-
avaimella.
 Yhdistysavaimen julkaisualustan sup-
peimman version saavat lionsklubit käyttöön
jopa maksutta. Maksullisistakin versioista 
klubit saavat 20 prosentin alennuksen.•
Lisätietoja Yhdistysavaimen asiakaspalvelusta 
sähköpostitse asiakaspalvelu@yhdistysavain.fi 
tai chatissa osoitteessa www.yhdistysavain.fi.

Edut Lions-liiton piireille ja klubeille:
• Liiton jäsenyhdistyksille suunniteltu   
 valmis ulkoasu, joka on yhteneväinen 
 liiton ulkoasun kanssa
• Veloituksetta käyttöön liiton oma   
	 verkkotunnuspääte	(klubinnimi.lions.fi)
• Mahdollisuus käyttää myös omaa   
 verkkotunnusta sivuston osoitteena 
 Start-versiosta lähtien
• 20 % alennus Yhdistysavaimen 
 maksullisista versioista
• Kokeile Yhdistysavainta sitoumuksetta   
 ilmaisversiolla: 
 www.yhdistysavain.fi/liitot/lions/

EDUT PIIREILLE JA KLUBEILLE

 

Ehdota merkityksellisintä
hyväntekijää
ARJEN SANKARIT EIVÄT AINA SAA ansaitsemaansa kiitosta. Ehdota Vuoden Hyvänteki-
jäksi henkilöä, joka auttaa muita, toimii oikeudenmukaisesti ja luo positiivista muu-
tosta ympärilleen.
 Suomen Lions-liitto palkitsee Vuoden Hyväntekijät Hyvän Päivänä 8.10. Ensim-
mäisen kerran palkinnot jaettiin vuonna 2015.
 Olemme mainostaneet helmikuun ajan Facebook- ja Instagram-kanavilla mah-
dollisuutta ehdottaa hyväntekijöitä 15. toukokuuta mennessä. Useat ehdotukset ja 
palkitsemisen perustelut ovat vakuuttaneet mei-
dät siitä, että viestimme on tavoittanut. Meillä on 
ehdolla monenlaisia hyväntekijöitä, jotka toimivat 
epäitsekkäästi ja puolustavat lähimmäisiään ym-
päri Suomea.
 Jatkoon päässeet kolme ehdokasta julkistetaan 
Suomen Lions-liiton vuosikokouksessa Raumalla 
ja avataan samalla yleisöäänestys voittajasta. Näin 
pääsemme esittelemään useamman ehdotetun hy-
väntekijän ja annamme kaikille mahdollisuuden vaikuttaa voittajan valitsemiseen.
 Hyvän Päivään kannattaa alkaa valmistautua jo nyt kauden lopussa. Hyvän Päivä
on myös Lions-järjestön perinteinen kansainvälinen palvelupäivä, jota vietetään ym-
päri maailmaa. Hyvän Päivää vietetään Suomessa valtakunnallisesti 8.10. ja silloin 

on tarkoitus kiinnittää huomio lionien vapaaehtoiseen 
palvelutoimintaan. Lionsklubit auttavat silloin paik-

kakunnallaan valitun teeman mukaisesti, joka on 
tulevana syksynä kolmatta kertaa peräkkäin Auta 
lasta, auta perhettä -keräyksen järjestäminen.
 Yhteisellä teemalla saamme paremmin vai-
kuttavuutta ja sitä kautta myös näkyvyyttä. Auta 
lasta, auta perhettä -aktiviteetti on helppo järjes-
tää ja se onkin monelle klubille jo tuttu. Vink-
kejä järjestämiseen löytyy myös tämän lehden 

sivuilta 6–7. Toivottavasti sinäkin lähdet 
klubisi tai piirisi kanssa mukaan viettämään 
lionien omaa teemapäivää ja muistat myös 
raportoida ja uutisoida tempauksestanne.
 Hyvän Päivään huipentuu myös 
Kutsu lioniksi -kampanjan ensi syksyn 
käynnistys. Elokuussa juhlitaan suo-
malaisen lionstoiminnan vuosipäivää 
ja samalla käynnistetään kolmivuoti-
sen kampanjan toinen kausi. Toivotta-
vasti upeaa toimintaamme esitellään 
silloin laajasti kaikilla paikkakunnilla. 
Ensimmäinen suomalainen lionsklubi 
LC Helsinki-Helsingfors perustettiin 
14.8.1950. Tule Sinäkin mukaan juhli-
maan upeaa, ensi kaudella jo 75 vuotta 
täyttävää toimintaamme Suomessa!•

Yhteisellä 
teemalla saamme 
vaikuttavuutta 
ja näkyvyyttä.
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PÄÄTOIMITTAJALTA
anna-kaisa jansson

Päätoimittaja

Lue LION-lehteä myös diginä
LATAA ITSELLESI App Storesta tai Google 
Playsta Suomen LION-lehden mobiilisovel-
lus, niin saat reaaliajassa tiedon, kun seuraa-
va lehti on ilmestynyt. Voit lukea LION-leh-
teä entistä helpommin missä ja milloin 
tahansa mobiililaitteella.
 Jaa digilehdestä myös oman klubisi kuu-
lumisia, vaikka klubinne Facebook-sivuille. 
Digilehdessä suoran osoitteen juttuun löydät
klikkamalla jutun vieressä olevaa laatikko- 
ikonia, jolloin avautuu ruutu, josta saat ko- 
pioitua suoran linkin juttunne jakamista var-
ten.•

LEHTI
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KUTSU
KUVERNÖÖRI-

NEUVOSTON
JÄRJESTÄYTYMIS-

KOKOUKSEEN
1/2025–2026

Aika: Sunnuntai 15.6.2025 klo 10.00
Paikka: Scandic Rauma

Aittakarinkatu 9, 26100 Rauma

Kutsumme vuosikokouksessamme 
kaudelle 2025–2026 valitun 

kuvernöörineuvoston jäsenet sekä 
liiton toimialajohtajat kuvernööri-

neuvoston järjestäytymiskokoukseen, 
joka pidetään vuosikokousviikonlopun 

sunnuntaina 15.6.2025 klo 10.00. 

Tervetuloa!

SUOMEN LIONS-LIITTO RY
 Nina Moilanen Petri Kaukiainen
 puheenjohtaja  toiminnanjohtaja

L
-piirin piirikuvernööri Jouko Niik-
konen toivotti osallistujat lämpi-
mästi tervetulleeksi. 
     Kaupungin tervehdyksen toi si-
vistystoimenjohtaja Anne Koski- 
Heikkinen.

 – Te teette todella arvokasta auttamistyö-
tä, joka perustuu vapaaehtoisuuteen. Näinä 
aikoina pyyteetön humanitaarinen apu on 
ensiarvoisen tärkeää. Teette työtä suurella 
sydämellä ja positiivisella asenteella.
 Energia- ja vesiosuuskunta EVO:n toi- 
mitusjohtaja Mika Mankinen kertoi kokous-
edustajille Kuusamon kirkkaan veden tarinaa.
 – Vesi on ehtymätön luonnonvara Kuu-
samossa, koska meillä on erittäin rikas pohja-
vesisuoni.

Jäsenkampanjan ja 
hyvinvointikyselyn tuloksia
Tulevaisuuden elinvoimaa työstettiin semi-
naareissa Kutsu Lioniksi -kampanjan tilanne-
katsauksella sekä kansainvälisen järjestön 1. 
varapresidentti A.P. Singhin johdattelemana, 
joka tervehti osallistujia etäyhteydellä Chica-
gosta.
 Singh kehotti juhlimaan perustettuja uu-
sia klubeja. Hän muistutti, että on tärkeää 
myös saada lisää uusia jäseniä vanhoihin 
klubeihin.
 Strategiatyön tuki -työryhmän puheen-
johtaja Timo Tanskanen esitteli vuoden 
alussa tehdyn jäsenhyvinvointikyselyn tu-
loksia ja niiden hyödyntämistä klubin työka-
luna.

Poimintoja päätösasioista
Kuvernöörineuvosto käsitteli vuosikokouk-
sen päätettäväksi esitettävät asiat kuten toi-
mintasuunnitelman ja talousarvion kaudelle 
2025–26, vuosikokousaloitteet ja esityksen 
liiton jäsenmaksun korottamisesta 40,20 eu-
rosta 40,60 euroon per jäsen johtuen elin-
kustannusten noususta. Liittymismaksuun 
ja kannatusjäsenmaksuihin ei esitetä muu-
toksia.
 Kuvernöörineuvosto hyväksyi joulu- 
kortti- ja arpa-aktiviteetit kausille 2025–26 ja 
2026–27. Joulukorttiaktiviteetti toteutetaan 
nykyisellä tavalla ja aktiviteettiin osallistuvat 

Kuvernöörineuvosto linjasi tulevaa kautta
Kuusamon hanget kutsuivat kauden neljänteen kuvernöörineuvoston 
kokoukseen. Kokous käynnistyi 15.3. Kuusamon Tropiikissa juhlavasti
Leijonahengen tahdissa noin 60 osallistujan voimin.
KUVERNÖÖRINEUVOSTO / anna-kaisa jansson, päätoimittaja

klubit saavat 50 prosenttia käytettäväkseen 
omiin palveluaktiviteetteihinsa.
 Myös arpa-aktiviteetti toteutetaan ny-
kyisellä tavalla. Jokaiselle jäsenelle lähete-
tään viisi arpaa, joiden ostaminen on täysin 
vapaaehtoista. Käyttämättömiä arpoja ei tar-
vitse palauttaa vaan jäsen voi ne tuhota.
 Kuvernöörineuvosto päätti, että Suomen 
Lions-liitto liittyy Vapaaehtoisen pelastus-
palvelun verkostoon, Vapepaan. 
 Kuvernöörineuvosto vahvisti liiton mo-
nivuotisten työryhmien puheenjohtajien jat-
kamisen tehtävissään. Tieto- ja viestintätek-
niikka -työryhmän puheenjohtajan valinta 
on vielä käynnissä. 
 Kuvernöörineuvosto esittää Suomen 
Lions-liiton vuoden 2025 vuosikokoukselle, 
että vuoden 2026 Punainen Sulka -kampan-
jan keräyskohde on nuoriso. Kuvernöörineu-
vosto hyväksyi Punainen Sulka 2026 -kam-
panjan kehyssuunnitelman.
 Kuvernöörineuvosto hyväksyi suunnitel-
man Punainen Sulka -avustusten käyttöön 

Puheenjohtaja Nina Moilanen, edessä oikealla, 
muistutti viikonlopun aikana osallistujia useasti 
tavoitteestamme	saada	2 000	uutta	jäsentä	ensi	
kaudella.
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72. VUOSIKOKOUS
14.6.2025 RAUMALLA

Turussa 25.5.2024 pidetyn vuosikokouksen päätöksen 
mukaisesti Suomen Lions-liitto ry:n 72. vuosikokous 

pidetään Raumalla 14.6.2025.

Kutsumme täten kaikkia maamme klubeja 
lähettämään kokoukseen edustajansa, 

jotka määräytyvät sääntöjemme § 9 mukaan. 

Klubin virallisiksi edustajiksi katsotaan lionit, 
jotka ilmoittautumisen yhteydessä esittävät klubin varmentaman 

pöytäkirjanotteen tai valtakirjan heidän nimeämisestään 
klubinsa edustajiksi. Vuosikokouskutsu esityslistoineen 
ja valtakirjoineen lähetetään lionsklubien presidenteille 

viimeistään 30 päivää ennen vuosikokousta. 
Vuosikokouksessa käsiteltävät asiat ovat tulostettavissa 

kotisivuiltamme (www.lions.fi – Jäsenille).

Vuosikokoukseen ja sen yhteydessä pidettäviin eri tilaisuuksiin 
ovat tervetulleita osallistumaan kaikki lionit perheineen ja leot.

 
Tervetuloa!

SUOMEN LIONS-LIITTO RY
 Nina Moilanen Petri Kaukiainen
 puheenjohtaja toiminnanjohtaja

72:A ÅRSMÖTET
14.6.2025 I RAUMO

Enligt beslut av årsmötet 25.5.2024 i Åbo 
håller Finlands Lionsförbund rf 

sitt 72:a årsmöte 14.6.2025 i Raumo.

Härmed inbjuder vi alla klubbar i vårt land 
till att sända sina representanter i enlighet med 

§ 9 i våra stadgar till mötet.  

Som officiella representanter för klubben betraktas de lions, 
som vid anmälan uppvisar av klubben bestyrkt protokollsutdrag 

eller fullmakt, som anger att de utsetts till klubbens representanter. 
Årsmöteskallelsen med föredragningslista och fullmakt sänds till 

lionsklubbarnas presidenter senast 30 dagar före årsmötet. 
De ärenden som behandlas på årsmötet, 

kan skrivas ut från vår webbsida 
(www.lions.fi – För medlemmar).

Alla lions jämte familjer och leos är välkomna att delta i årsmötet 
och till de tillställningar, som arrangeras i samband med detta.

 
Välkommen!

FINLANDS LIONSFÖRBUND RF
 Nina Moilanen Petri Kaukiainen
 Ordförande Verksamhetsledare

Kuusi aloitetta vuosikokoukselle
VUOSIKOKOUKSELLE JÄTETTIIN kuusi aloitetta ja kaksi hake-
musta vuosikokouksen järjestäjäksi. Kuvernöörineuvosto 
käsitteli aloitteet ja antoi esityksensä vuosikokoukselle.

• LC Karinainen/Kyrö esittää saantikirjeen liittämistä Suo-
men Lions-liiton ansiomerkkeihin, mikä nostaisi myönnet-
tävän merkin arvostusta. Kuvernöörineuvoston päätösesi-
tys on, että aloite hylätään.

• LC Äänekoski/Helmi esittää, että klubien Lions-liitolle 
maksama kotimainen jäsenmaksu perittäisiin jatkossa kah-
dessa erässä kv-maksun tapaan. Kuvernöörineuvoston päätös-
esitys on, että aloite hylätään.

• LC Hiekkaharju-Sandkulla esittää, että sotarikosten todis-
teiden keräämistä parannetaan, jotta tekijät saatetaan juri-
diseen edesvastuuseen. Kuvernöörineuvoston päätösesitys 
on, että aloite hylätään.

• LC Nurmo/Lakeus esittää, että liiton sisäisten viestintä-
kanavia optimoidaan ja päällekkäisiä viestejä ja viestintäka-
navia karsitaan ja suodatetaan. Kuvernöörineuvoston pää-
tösesitys on, että aloite hylätään.

• LC Kuopio/Canth esittää, että seuraava Punainen Sulka 
-keräys tuottaisi vähemmän jätettä ja huomioisi ympäristö-
toimintaa koskevat päämäärät. Kuvernöörineuvoston pää-
tösesitys on, että aloite hylätään.

• LC Lapua esittää, että arvostamme jäseniämme ja Lions- 
liiton kotisivuilla olisi klubeille materiaalia edesmenneiden 
lionien lions-tuotteiden käsittelyyn tilanteissa, joissa edes-
menneen lionien omaisilla ei ole mahdollisuutta lionsmate-
riaalia säilyttää. Kuvernöörineuvoston päätösesitys on, että 
aloite hyväksytään.

Seuraavat vuosikokouksen järjestäjät Rauman vuosikokouk-
sen jälkeen ovat Oulu vuonna 2026 ja Lahti vuonna 2027 
sekä Tampere vuonna 2028. Vuoden 2029 vuosikokouksen 
järjestäjäksi ei ole saapunut yhtään hakemusta.

kaudella 2025–26. Ensi kaudella Punainen Sulka -avustuksilla ha-
lutaan tukea erityisesti klubeja uusien leoklubien käynnistämisessä,
erilaisten lasten ja nuorten aktiviteettien kehittämistä. Lisäksi 
Punainen Sulka -rahastosta tuetaan liiton nuorisoaktiviteetteja ja 
Orkester Nordenin toimintaa orkesterin Suomen kaudella, joka 
päättyy vuoden 2025 lopussa.

LIONS-akronyymi päivitettiin
LIONS-sanan akronyymin, Luovutamme Isänmaamme Onnelli-
sempana Nouseville Sukupolville muuttamista ehdotettiin Turun 
vuosikokouksen klubialoitteessa. 
 Akronyymistä järjestettiin kaudella 2024–25 jäsenistölle idea-
kilpailu. Ideakilpailun tuloksena akronyymityöryhmä valmisteli 
kaksi ehdotusta kvn-kokouksen osallistujien äänestettäväksi.
 Äänestyksen perusteella kuvernöörineuvosto päätti uudeksi 
akronyymiksi Luomme Innostavaa Onnellista Näkyvää Suomea 
58 prosentin äänienemmistöllä. Toinen vaihtoehto oli Luomme 
Isänmaastamme Onnellisen Nuoremmille Sukupolville.•
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K
okouspaikkana on uusi, upea Ka-
rin kampus, joka on valmistunut 
vuonna 2024. Iltajuhlapaikkana 
on Rauman jäähalli.
    Vuosikokoukseen odotamme 
noin 800–1 000 vierasta, joilla on 

myös mahdollisuus tutustua upeaan kaupun-
kiimme.
 Raumalla on kaksi Unescon maailman-
perintökohdetta, Vanha Rauma ja Sammal-
lahdenmäki, jossa on monipuolinen pronssi-
kautinen hautaröykkiöalue.
 Vanha Rauma on Pohjoismaiden laajin 
yhtenäisenä säilynyt puukaupunkialue, jossa 
on asukkaita noin 800. Vanhan Rauman 29 
hehtaarin suuruisella alueella on yli 600 ra-
kennusta.
 Vanhan Rauman lukuisat ostoskohteet, 
kuten palvelevat ja persoonalliset erikoisliik-
keet, vaatekaupat, lahjatavaroita myyvät pik-
kuputiikit ja etenkin monet sisustusliikkeet, 
kutsuvat tutustumaan monipuoliseen tarjon-
taan. Mikä parasta, liikkeet sijaitsevat kävely-
matkan päässä toisistaan.

Tavataan Raumalla kesäkuussa
Tervetuloa Raumalle, jossa järjestetään kesäkuussa 13.–15.6. 
Suomen Lions-liiton 72. vuosikokous. Rauma on maamme 
kolmanneksi vanhin kaupunki, jossa pääset tutustumaan 
merelliseen ja vireään teollisuuskaupunkiin.
VUOSIKOKOUS / liisa snellmann, vuosikokouksen viestintätiimi

Lisätietoja saat vuosikokouksen kotisivuilta 
vuosikokous.lions.fi	

Seuraa myös sosiaalisen median
kanaviamme www.facebook.com/
vk2025rauma/ ja www.instagram.com/
lions_liiton_vuosikokous/

Ilmoittautuminen on käynnissä 
26.5.2025 saakka.

LUE LISÄÄ

Ennen vuosikokousta golfataan
Lions SM-Golf-kilpailu pidetään perjantai-
na 13.6. Rauma Golfin kentällä osoitteessa 
Ala-Pomppustentie 20, Rauma. Kilpailu al-
kaa klo 10 yhteislähdöllä. Kilpailun jälkeen 
on lounas sekä palkintojenjakotilaisuus Rau-
ma Golfin tiloissa.
 Varsinainen mestaruus ratkaistaan tasoi-
tuksettomalla lyöntipelituloksella (scratch). 
Miehet ja naiset pelaavat samassa sarjassa. 
Lions golf-mestaruuden voi voittaa vain ak-
tiivinen lion- tai leo-jäsen.
 Ilmoittautumisen hoitaa kukin osallistu-
ja itse ottamalla yhteyttä Rauma Golfiin vii-
meistään 30.5. Ilmoittautumisen yhteydessä 
osallistuja luovuttaa Rauma Golfille tarvit-
tavat yhteystietonsa. Osallistuja hoitaa myös 
kilpailumaksun suorittamisen viimeistään 
30.5. Rauma Golfin tilille.
 Osallistumismaksu 90 euroa sisältää kil-
pailumaksun ja lounaan sekä range-pallot. 
Ilmoittautumisen osalta tarkemmat yhteys-
tiedot löytyvät Rauma Golfin sekä vuosiko-
kouksen kotisivulta.
 Tervetuloa vuosikokoukseen Raumalle!•

Rauman vuosikokous järjestetään 
uudella Karin kampuksella. 
Ilmoittautuminen kokoukseen 
on käynnissä toukokuun 
loppupuolelle saakka.

KUVA: AARNO NIEMI
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Ehdokkaat kaudelle 2025–2026
Suomen Lions-liiton ehdokkaat kaudelle 2025–2026 on asetettu. Puheenjohtajaehdokkaaksi on ehdotettu nykyistä varapuheenjohtaja Antti
Juvaa. Kannatustodistuksen on antanut Antti Juvan klubi, LC Tampere/Kaukajärvi E-piiristä. Varapuheenjohtajaehdokkaaksi on asetettu 
kaksi ehdokasta: M-piiristä nykyinen piirikuvernööri DG Jorma Pohjus, LC Kankaanpää ja N-piirin edellisen kauden piirikuvernööri, IPDG 
Pekka Taskinen, LC Helsinki/Pakinkylä.

Iloista auttamista yhdessä
MEILLÄ LEIJONILLA on syvä halu auttaa. Jo-
kaisella paikkakunnalla on avuntarvetta. 
Tarpeet ja odotukset muuttuvat nyt vinhaa 
vauhtia. Osaammeko tunnistaa kunkin klu-
bin alueella ne tarpeet, jotka ovat tässä ja nyt?
 Leijonien palvelutyö tehdään klubeissa. 
Klubit ovat ainutkertaisia ja omanlaisiansa. 
Tässä on lionstoiminnan erityinen vahvuus. 
Meidän on vaalittava tätä. Jotta olemme tule-
vaisuudessa yhä merkityksellisempi auttaja, 
meidän on tuettava klubien hyvinvointia ja 
jäsenten tyytyväisyyttä. Tarvitsemme lisäksi 
uusia jäseniä ja uusia klubeja. Joka puolelle 
Suomea! Klubien ja piirien yhteistyötä sekä 
klubien ja koko järjestön tunnettuutta ja nä-
kyvyyttä tulee lisätä rutkasti.
 Liiton ja piirien tärkein tehtävä on auttaa 
klubeja onnistumaan palvelutyössään. Lions 
2030 Strategia ja MISSION 1.5 antavat siihen 
vahvan ja selkeän toimintasuunnitelman.
 Tulevalla kaudella Suomen Lions-liitto 
yhdessä piirien kanssa panostaa klubien pal-
veluvoiman ja jäsenkasvun vahvistamiseen. 
Tarjoamme käytännön työkaluja ja toimivia 
vinkkejä. Toimimme yhä enemmän yhdessä.
Autetaan, nautitaan toistemme seurasta ja 
pidetään hauskaa!•

Yhteistyö vahvistaa 
toimintaamme
LEIJONATOIMINNAN YTIMESSÄ on halu aut-
taa ja jakaa hyvää. Klubit ovat paikallisia toi-
mijoita, joiden palvelutyö vastaa alueidensa 
muuttuviin tarpeisiin. Tämä tekee leijonista 
ainutlaatuisen ja merkityksellisen järjestön, 
jonka vahvuus piilee klubien monimuotoi-
suudessa ja yhteisöllisyydessä.
 Yhteistyön lisääminen klubien ja piirien
välillä vahvistaa toimintaamme ja auttaa mei-
tä tukemaan jäseniämme entistä paremmin.
 Jäsenmäärällä on suora vaikutus palve-
lumme vaikuttavuuteen. Mitä enemmän jä-
seniä meillä on, sitä enemmän voimme tehdä 
hyvää. Uusien leijonien mukaan saaminen ja 
nykyisten jäsenten hyvinvointi ovat toimin-
nan keskiössä. Kansallinen näkyvyys ja laaja 
viestintä vahvistavat leijonien tunnettuutta ja 
houkuttelevuutta.
 Erityisesti haluan nostaa esiin hienon ak-
tiviteetin Auta lasta, auta perhettä. Voisim-
meko toteuttaa tämän koko Suomessa sama-
na päivänä? Yhdessä tekeminen esimerkiksi 
valtakunnallisesti toimivien yhteistyökump-
paneiden kanssa voisi tuoda palvelutyöllem-
me merkittävää näkyvyyttä ja toimia samalla 
jäsenhankintakampanjana.
 Kansainväliset suhteet ja pohjoismainen 
yhteistyö ovat tärkeitä. Tuleva kansainvälinen
kokous Suomessa vuonna 2031 tarjoaa mah-
dollisuuden korostaa suomalaisen leijona- 
toiminnan arvoa. Kannetaan Leijona-tun-
nusta ylpeydellä, sillä me olemme Leijonia!•

Palvellaan yhdessä ilolla
MINUSTA TULI LEIJONA vuonna 2007 kun lii-
tyin LC Helsinki/Pakinkylän jäseneksi. Siitä 
lähtien olen tuntenut olevani oikeassa järjes-
tössä saadessani palvella oman klubini ak-
tiviteeteissa. Oma klubi ja hyvä klubihenki 
ovat perusta koko toiminnalle.
 Piirit, Lions-liitto sekä kansainvälinen 
järjestömme antavat hyvät edellytykset ja 
raamit klubiemme toiminnalle. Ne eivät kui-
tenkaan saa rasittaa liikaa klubien toimintaa. 
Liiton yksi tärkeimmistä tehtävistä on huo-
lehtia kansainvälisestä yhteistyöstä sekä olla 
linkkinä kansainväliseen Lions-järjestöön. 
Liiton hyvin hoidettu talous on edellytys toi-
minnan jatkuvalle kehittämiselle. Tulojen ja 
menojen on oltava tasapainossa.
 Koulutukseltani olen diplomi-insinööri 
ja ennen eläkkeelle jäämistäni toimin eri joh-
totehtävissä kansainvälisessä suuryrityksessä. 
Tämän kokemukseni tuon liiton käyttöön, 
ennen kaikkea, kun on kysymys kansainväli-
sestä organisaatiosta ja sen toimintatavoista.
Kuvernöörikurssini valitsi minut kurssin 
vanhimmaksi, jolloin toimin tiiviissä yhteis-
työssä liiton hallituksen ja johdon kanssa.
 Meidän tulee myös muistaa olevamme 
kansainvälisen Lions-liikkeen jäseniä. Piiri-
kuvernöörikaudellani klubimme tukivat 
ilahduttavassa määrin kansainvälistä säätiö-
tämme LCIF:tä.•
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VCC ANTTI JUVA
107-E

DG JORMA POHJUS
107-M

IPDG PEKKA TASKINEN
107-N

Meidän on tuettava klubien hyvinvointia 
ja jäsenten tyytyväisyyttä.

Mitä enemmän jäseniä meillä on, 
sitä enemmän voimme tehdä hyvää. 

Toimivat hyvähenkiset klubit 
ovat lionstoiminnan perusta.
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K
lubikohtaiset tulokset lähettiin 
klubien sähköpostiosoitteisiin 
helmikuun alussa niille klubeille, 
joista oli vähintään viisi vastaa-
jaa. Oman tulosraporttinsa sai 407 
klubia eli 31 klubia enemmän kuin 

edellisellä kerralla.
 Piireissä tapahtuvalla viestinnällä on iso 
merkitys kyselyyn reagoimisessa. Erityisen 
positiivista kehitystä vastausaktiivisuudessa 
tapahtui I-, A- ja M-piireissä.
 Tulevan kauden suunnittelu on klubeissa 
jo täydessä käynnissä ja huhtikuun vaaliko-
kouksissa käsitellään toimintasuunnitelmia. 

Jäsenhyvinvointikyselyn 
vastaajamäärä kasvoi
Klubien jäsenhyvinvointikysely järjestettiin toista kertaa tammikuussa. 
Kyselyyn	osallistui	4 725	vastaajaa,	mikä	on	266	vastaajaa	enemmän	
kuin edellisessä kyselyssä. Tulokset antavat kattavan kuvan 
lionstoiminnan tilanteesta eri puolilla maata.
STRATEGIAN TOIMEENPANON TUKI / timo tanskanen, työryhmän puheenjohtaja

Jäsenhyvinvointikyselyn tulokset kannattaa 
ottaa puheeksi ja huomioon toimintasuun-
nitelmia laadittaessa. 
 Jos klubinne vastaajamäärä ei riittänyt 
omaan tulosraporttiin, kannattaa klubinne 
toimintaa peilata kyselyn kokonaistulok-
siin, oman piirinne tuloksiin – tai vaikkapa 
jäsenyysajan mukaan tehtyihin raportteihin. 
Kaikki nämä löytyvät Lions-liiton kotisivuilta.

Klubin elinvoimaisuus -luku parani
Ensisijaisesti klubien kannattaa käyttää kyse-
lyn tuloksia pohjamateriaalina klubissa käy-
tävälle keskustelulle. Monen klubin vastaaja-

määrät ovat niin pienet, ettei tuloksia voi 
yleistää ja niistä ei kannata tehdä kovin pit-
källe vietyjä johtopäätöksiä. Niissä klubeissa, 
joissa vastaajia on selvästi yli puolet jäsenis-
töstä, tulokset antavat melko hyvän kuvan 
klubin tilanteesta. 
 Kyselyn kokonaistuloksien vertailun hel-
pottamiseksi kehitetty klubin toimintaky-
vystä kertova Klubin elinvoimaisuus -luku 
on mukana klubiraporteissa. Koko kyselyn 
tuloksessa elinvoimaisuusluku parani edel-
lisestä vuodesta ja asettui arvoon 3,30.
 Vaikuttaa siis siltä, että strategiatyön yh-
teydessä esiin nostetut teemat klubien jäsen-

Jäsenkyselyn tuloksista ja strategiatyöstä 
tiivistettynä suomalaisen lionstoiminnan 
tulevaisuuden kannalta erityisen tärkeitä 
teemoja ovat:

• Klubin toiminnan houkuttelevuus 
 uusille jäsenille

• Näkyvä viestintä toiminnasta ulkopuolisille

• Yhteistyökumppanuuksien 
 tavoitteellinen kehittäminen

• Innostavat klubitapaamiset

• Uusien jäsenten perehdyttäminen

• Osallistuminen ja aktiivisuus

TULEVAISUUDEN TÄRKEÄT TEEMAT

Yli 90 prosenttia vastaajista
on tyytyväisiä klubinsa toimintaan.

18
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 Punainen Sulka tulee 
kaudella 2026–2027
PUNAINEN SULKA -KERÄYS toteutetaan 
jälleen kaudella 2026–2027. Jäsenhy-
vinvointikyselyn yhteydessä kartoitet-
tiin jäsenistön näkemystä keräyksen 
teemasta. 
 Ehdottoman äänten enemmistön 
keräsi nuorison tukeminen 3 237 ää-
nellä. Toisena vastauksissa nousi lap-
suusiän syöpä ja varsin lähellä keske-
nään äänimäärissä olivat ympäristö, 
yksinäisyys, mielenterveys ja nälän 
helpottaminen. Kuvernöörineuvosto 
tekee keräyksen teemasta esityksen 
vuosikokoukselle.• 

Olen tyytyväinen 
klubini toimintaan (%)

Olen ollut jäsenenä (%)

Klubini toiminta 
on houkuttelevaa
uusille jäsenille (%) Osallistun aktiivisesti piirin tai liiton

järjestämiin tapahtumiin tai koulutuksiin

Seuraan aktiivisesti piirin ja liiton 
viestintää (mm. kuukausittainen 

LION-viesti,	LION-lehti,	piirikirjeet)

Piirin ja liiton viestintä on minua 
kiinnostavaa ja tarkoituksenmukaista

Piirimme koulutus- ja valmennustoiminta 
on houkuttelevaa ja tavoitteellista

Piirikuvernöörin tai muiden piiri-
virkailijoiden vierailut klubissani ovat olleet 

hyödyllisiä ja edistäneet klubimme toimintaa

Olen kiinnostunut toimimaan klubin
virkailijatehtävissä ja hallituksessa

Olen kiinnostunut toimimaan piirin ja liiton 
virkailija- ja luottamustehtävissä

Lions-järjestön toimintaan osallistuminen (%)

hyvinvointiin panostamisesta sekä näkyvästä 
ja vaikuttavasta palvelusta nähdään tärkeiksi 
ja niitä edistetään klubien toiminnassa. 

Huomioita jäsenhyvinvointi-
kyselystä
Yli 90 prosenttia vastaajista on osittain tai 
täysin tyytyväisiä klubinsa toimintaan. Täy-
sin tyytyväisten osuus kasvoi edellisestä kyse-
lystä. Kaiken kaikkiaan valtaosassa väitteitä 
on tapahtunut positiivista kehitystä. Erityi-
sen hyvä parannus on tapahtunut alueen pal-
velutarpeen selvittämisessä. Klubit ovat 
heränneet arvioimaan aktiviteettiensa vai-
kuttavuutta ja niiden edellyttämiä yhteistyö-
kumppanuuksia. 
 Vastaajat kokevat edelleen tärkeäksi ar-
vostetuksi tulemisen ja etenkin sen, että jo-
kaista klubin jäsentä arvostetaan. Kuiten-
kaan edelleen 30 prosenttia vastaajista ei pidä 
klubinsa toimintaa houkuttelevana uusille 
jäsenille.
 Kriittisyys toimintaa kohtaan lisääntyy 
edelleen jäsenyysajan kasvaessa. Vaikka uu-
det jäsenet ovatkin vastauksissaan kaikkein 
tyytyväisimpiä, on silti syytä huomioida, että 
uusista jäsenistä neljäsosa, eli yli 220 vastaa-
jaa, on eri mieltä klubin toiminnan houkut-
televuudesta uusille jäsenille.
 Piirien välillä tuloksissa on eroja etenkin 
Lions-järjestön toimintaan osallistumiseen 
liittyvissä väitteissä, kuten viestinnän kiin-
nostavuudessa, valmennuksien houkuttele-
vuudessa ja piirivirkailijoiden klubivierailu-
jen hyödyllisyydessä. Erityisen positiivisia 
vastauksia tuli H-piiristä, jossa valmennuk-
siin ja virkailijavierailuihin on luotu toimi-
via toteutustapoja. Piirien vastaajamäärissä 
oli merkittäviä eroja, joten piirien välisen 

vertailun epätarkkuustaso on suurempi kuin 
muissa tuloksissa.
 Parhaimmat vastausprosentit saatiin C-, 
H- ja N-piireistä. Noin yhdeksästä prosentista
kaikista klubeista ei saatu yhtään vastausta 
kyselyyn. Jäsenkyselyn vastausaktiivisuus voi
ennustaa myös klubin yleistä tilannetta ja 
toimintakykyisyyttä. Syksyllä tehdyn kar-
toituksen perusteella viime jäsenkyselyn jäl-
keen lakkautuneet klubit olivat kaikki sellai-
sia, joista oli alle viisi vastaajaa tai ei lainkaan 
vastauksia. 
 Jäsenyysajan mukaan tarkasteltaessa lu-
kumääräisesti eniten vastaajia, eli noin neljäs-
osa kaikista vastaajista, oli tässäkin kyselyssä
11–20 vuotta jäsenenä olleita.•
Kyselytuloksiin voit tutustua laajemmin 
Lions-liiton kotisivuilla www.lions.fi. 
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NSR keskusteli Orkester 
Nordenin lopettamisesta
Pohjoismaiden lionien yhteinen kokoontuminen, NSR-kokous, 
järjestettiin tammikuun puolivälissä Kööpenhaminassa, Tanskassa. 
Nordiska Samarbetrådetinkokous kiertää vuosittain eri Pohjoismaissa 
ja tarjoaa mukavan kohtaamispaikan Pohjoismaiden lioneille. 
NSR / petri kaukiainen, toiminnanjohtaja
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T
änä vuonna NSR-kokouksessa 
oli hieman alle sata lionia, joista 
pääosa oli kuitenkin tanskalaisia. 
Suomesta kokoukseen osallistui 15 
henkilöä.
     NSR:ssä Pohjoismaat tekevät yh-

teistyötä kansainvälisessä vuosikokouksessa, 
jossa viisi pientä maata yhdessä näyttää isolta
maalta, pohjoismaisen kehitysyhteistyöpro-
jektin rahoituksessa, Orkester Nordenissa ja 
vaikuttamisessa kansainväliseen järjestöön 
LCI:hin.
 Pohjoismaista on aina yksi lion kan-
sainvälisessä hallituksessa. Tämän kauden 
loppuun kansainvälisen johtajan tehtävässä 
toimii islantilainen Halldór Kristjánsson ja 
ensi kauden alussa kaksivuotiskauden aloit-
taa norjalainen Hroar Thorsen. Sen jälkeen
onkin sitten Suomen vuoro.
 NSR-kokouksen ohjelmasta ison osan 
haukkaavat erilaiset yhteistyökuvioihin 

liittyvät raportit ja päätökset yhteisestä bud-
jetista. Vuositasolla Suomen Lions-liitto 
maksaa noin 40 000 euroa kehitysyhteistyö-
projektista ja muista yhteisistä toiminnoista. 

Yhteistyön suunnittelua
Tällä kertaa jännittävin päätösasia oli norja-
laisten esitys Orkester Nordenin lopettami-
sesta. Suomen Tapani Rahkon hyvän esityk-
sen ja suomalaisten vaikuttamisen ansiosta 
norjalaiset päätyivät lopulta vetämään ehdo-
tuksensa pois.
 Kokous tarjoaa paikan myös kokouksen 
ulkopuolisille kohtaamisille. Kokouksen alla 
Suomen ja Ruotsin lionit keskustelivat mah-
dollisuuksista tehdä yhteistyötä ruotsalaisten 
hätäaputelttaohjelman kanssa. 

NSR-kokous järjestetään 
ensi vuonna Tuusulassa.
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 Meillä on hyvää kokemusta kaminoista 
ja aurinkokeittimistä, jotka voisivat parantaa 
katastrofin uhrien mahdollisuutta valmistaa 
ruokaa ja saada lämpöä. Kokouksessa sovit-
tiin, että kevään aikana ruotsalaiset testaavat 
suomalaista kamiinaa ja aurinkokeitintä ja 
Suomessa puolestaan testataan ruotsalaisten 
telttoja.
 Sveitsiläinen Robert Rettby julkisti ko-
kouksessa ehdokkuutensa LCI:n 3. kan-
sainväliseksi varapresidentiksi. Hänen ta-
voitteensa on tulla valituksi vuoden 2026 
kansainvälisessä vuosikokouksessa Hong 
Kongissa. Tuolloin eurooppalaisen varapre-
sidentin valinta on kohtuullisen todennä-
köistä, koska Euroopan ”vuoro” on jo pari 
kautta myöhässä.
 Ensi vuonna suomalaisilla on pitkästä 
aikaa loistava tilaisuus päästä osallistumaan 
Pohjoismaiden yhteiseen kokoukseen, kun 
kokous järjestetään Suomessa, Tuusulassa.•

K
uuntelin NSR:ssä Gudrun Yngva-
dottirin esitystä kauden teemois-
ta. Erityisesti Mielen hyvinvointi
-teema kosketti minua. Se on 
kansainvälisen presidentin, Fab-
rício Oliveiran aloite tälle kau-

delle. Valmistelin sitä kansainvälisessä hal-
lituksessa Palveluaktiviteettitoimikunnan 
kanssa. Aloitetta jatkaa ensi kauden presi-
dentti A.P. Singh.
 Mielen hyvinvointi on ajattelua, tun-
netta ja toimintaa. Se auttaa meitä stres-
sin käsittelyssä, miten suhtaudumme toi-
siin ja teemme terveitä valintoja. WHO:n 
tilastoista käy ilmi, että vain keskimäärin 
kaksi prosenttia terveysbudjetista ohjataan 
mielenterveyteen. Gudrun Yngvadottirin 
koko esitys on jaettu Lions-liiton sivuille. 
Se löytyy englanninkielisenä kansainvälis-
ten pöytäkirjojen osiosta.
 Suomi on mitattu maailman onnelli-
simmaksi kansaksi mittareilla sosiaaliturva,
tulot, terveys, vapaus, korruptoimattomuus 
ja anteliaisuus. Ei ole kysytty, oletko onnel-
linen?
 Itsemurhatilastoissa olemme Pohjois-
maiden kärjessä. Eniten lisääntyivät alle 
25-vuotiaiden nuorten huumausainekuo-
lemat. Mittarit kertovat jostakin muusta 
kuin onnellisuudesta. Huumeiden käytön 
syyt voidaan jaotella yksilöstä, perheestä 
ja ympäristöstä johtuviin tekijöihin. Mistä 
viestivät kouluampumiset ja muut väkival-
lanteot?
 Tunnettuja mielen pahoinvoinnin ja it-
semurhien riskitekijöitä ovat muun muassa 
yksinäisyys, syrjityksi joutuminen, talous-
vaikeudet, väkivalta ja konfliktit. Ihminen 
tarvitsee kiintymyssuhteita ja turvallisuu-
den kokemusta koko elämänsä ajan.

Tuetaan mielen hyvinvointia
Suomi on jälleen mitattu maailman onnellisimmaksi maaksi. 
Mistä sinä tulet iloiseksi ja onnelliseksi? Minä tulen iloiseksi usein 
ihan pienistä asioista. Hyvä mieli tulee myös ystävien tapaamisista. 
Heitä tapasin muun muassa leijonien NSR:n kokouksessa.
NSR / pirkko vihavainen, kansainvälisen toiminnan johtaja

Leijonat edistämässä 
mielen hyvinvointia
Mitä me leijonat voimme tehdä, jotta lä-
himmäisemme eivät päätyisi äärimmäi-
siin tekoihin? Meillä on jo näihin ideoita 
ja tekoja. Ulkoilutamme vanhuksia, tuem-
me vammaisia, kustannamme Lions Quest 
-valmennuksia. Kiusaamisesta terveeseen 
nettikäytökseen, KiTeNet -kampanja on to-
dettu erinomaiseksi välineeksi. Uskalla olla 
lapsellesi aikuinen -luennot ovat koonneet 
salit täyteen. 
 Vanhemmatkin tarvitsevat tukea. Entä 
vähävaraisten perheiden lasten harrastus-
ten tukeminen? Meitä todella tarvitaan. 
Tehdään työmme näkyväksi kaikille ja lai-
tetaan hyvät teot kiertoon! 
 Kumppanuus Mieli ry:n kanssa on hyvä 
avaus, ja se tuottaa monia uusia mahdolli-
suuksia. Ollaan avoimia uudelle ja vahvem-
pia yhdessä. Yksi meidän tehtävämme voisi 
olla mielen sairauksien stigman vähentä-
minen. On helppo kertoa, että nilkka mur-
tui. Entä, kun mieli murtuu?

Ei yksin, vaan yhdessä
Yhteistyössä mielenterveysjärjestön ja 
paikkakunnan muiden toimijoiden ja kun-
nan kanssa löydämme varmasti sopivat ta-
vat ihmisten hyvinvoinnin tukemiseksi.
 Kauempana olevia lähimmäisiämme 
voimme auttaa esimerkiksi LCIF:n kautta. 
Monelle jo arkisiin asioihin tuen saaminen 
auttaa ihmisiä köyhillä tai kriisialueilla ja tuo 
heille toivoa. Tunnetta siitä, että jossakin on 
joku, joka välittää ja joku, jolle hän on tärkeä.
 Me autamme ahkerasti muita. Pidetään 
huoli myös omasta hyvinvoinnistamme. 
Silloin meillä on voimia tukea toisia ja ja-
kaa iloa ja toivoa ympärillemme.•

21

Kokouksen lopussa Antti Juva esitteli NSR:n 
ensi vuoden kokousta Suomessa ja kutsui jokaisen 
Tuusulaan. 

Kokouksessa myös äänestetään. Nina Moilanen, 
Heikki Mäki ja Kaisa Juva valmiina nostamaan 
äänestyslippuja.
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K
omeetat järjestävät vuosittain mit-
tavan konsertin Korsossa, jon-
ka tuotosta osa päätettiin antaa 
nuorten parissa tehtävään mie-
lenterveystyöhön. 
   Vantaan Komeettojen edustajat, 

presidentti Riitta Pusa ja Elli Yliportimo tu-
tustuivat yhdessä liiton kumppanuusjohtaja
Christoffer Hanssonin kanssa Mieli ry:n Van-
taan alueen mielenterveysseuran toimintaan.
 Lahjoitustilaisuudessa kuultiin Mieli ry:n
monipuolisesta toiminnasta, johon kuuluu 
erilaisia toiminnallisia ryhmiä. Tukinetistä 
löytyy sekä henkilökohtaista, että ryhmän 
avulla tapahtuvaa tukea. Pitkäaikaistukea 
tarvitsevat voivat oman tukihenkilönsä kans-

Hyvä kiertämään
LC Vantaa/Komeetat halusi osoittaa arvostustaan mielenterveystyötä 
tekeville	vapaaehtoisille	antamalla	2 000	euron	lahjoituksen	
Mieli ry:n Vantaan alueen mielenterveysseuralle.
teija loponen

sa keskustella kahden kesken ja luottamuk-
sellisesti. Yksilöchateissä saa keskustella päi-
vystäjän kanssa päivystysaikana.

Läsnäolo ja kuunteleminen 
on tärkeää
Vantaan alueen mielenterveysseurassa toimii 
noin parikymmentä aktiivia tukijaa.
 – Läsnäolo, kuuntelu ja tapaamiset vii-
koittain tai joka toinen viikko ovat tuettaville 
tärkeitä. Kaikki tukijamme ovat koulutettuja 
ja kaikki kokoontuvat kuukausittain työnoh-
jaukseen. Tarvittaessa tukea saa muulloin-
kin, yhdistyksen hallituksen puheenjohtaja 
ja työnohjauksesta vastaava Veli-Matti Seppä
kertoo.

KUMPPANUUS

 Lyhytkestoisessa tuessa annetaan lähinnä 
asiointiapua erilaisten virastoasioiden hoi-
dossa.
 – Pitkäkestoisessa luottamuksen synnyt-
täminen on tärkeää, jotta elämän solmukoh-
tia voidaan auttaa avaamaan, tukihenkilö-
vastaava Eeva Rouhiainen jatkaa.

Kohderyhmänä nuoret aikuiset
– Uusimpana toimintamuotona on Mieli  
Tukisuhde, MIELI ry:n maksuton keskustelu-
tuen muoto, jossa avuntarvitsija ja koulutettu 
vapaaehtoinen tukihenkilö käyvät asiakkaan
elämässä eteen tulleita ongelma- ja kriisiti-
lanteita läpi kirjoittamalla, Vantaalla kirjoit-
tajaryhmän työnohjaajana ja tukijakoulutta-
jana toimiva Pirkko Huuhka kertoo.

Liiton	kumppanuusjohtaja	Christoffer	Hansson	vasemmalla	tapasi	yhdessä	Vantaan	Komeettojen	Elli	Yliportimon	ja	presidentti	Riitta	Pusan	kanssa	Vantaan	Mieli	ry:n	
hallituksen jäsenet Veli-Matti Sepän, Hilkka Vaseniuksen, Pirkko Huuhkan ja Eeva Rouhiaisen.
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• Yhteistyö kumppanimme Mieli ry:n kanssa ottanut ilmaa  
 siipiensä alle ja monessa paikassa on muun muassa   
 järjestetty konsertteja, joiden tuotto on lahjoitettu 
 Mieli ry:lle. 

• Klubit ovat myös käyneet tapaamassa paikallista Mieli ry:n
 toimijaa järjestämällä kuukausitapaamisen heidän
 tiloissaan, ja samalla tutustuneet ja suunnitelleet   
 yhteistyökuvioita.

• Tiesitkö, että moni autettava voi tarvita asiointiapua   
 esimerkiksi pankissa tai virastossa ja tähän auttamiseen 
 ei juuri koulutusta tarvita: riittää, että on aikuisena läsnä.

• Miettikää, voisiko myös teidän tapahtumassanne vaikuttaa  
 nuorten mielenterveyden puolesta?

• Jos tarvitset sparrausapua, ota rohkeasti yhteyttä   
 kumppanuustoimialaan!

Christoffer Hanssonin, kumppanuusjohtaja

KUULUMISIA MIELI RY:N YHTEISTYÖSTÄ

Leijonat tekisivät mielellään 
enemmänkin yhteistyötä Mieli ry:n 
paikallisyhdistysten kanssa, 
jos vain sopivia ideoita löytyy.

 – Tukinet-yhteisöön kirjaudutaan nimimerkillä kertoen 
ikäluokka ja hieman siitä, mitä mielen päällä on. Me tukijat 
katsomme itsellemme sopivan tuettavan ja ryhdymme kir-
jeenvaihtoon. Keskustelutuki sopii nuorille, aikuisille sekä 
senioreille.
 Mieli Tukisuhteessa voi olla mukana enintään puoli vuotta.
 Hilkka Vasenius on erikoistunut hyvinvointityöhön 
nuorten ja nuorten aikuisten kanssa. Yhteistyötä tehdään 
Vantaan Etsivän nuorisotyön kanssa. Ikähaitari pyörii silloin 
16–29-vuotiaissa.
 – Me käymme myös vuosittain Vantaan Variassa eli am-
mattioppilaitoksissa hyvinvointiviikoilla kertomassa palve-
luistamme ja tekemässä toimintaamme tutuksi, puheenjoh-
taja Seppä lisää.

Kotimaa juhlii tänä vuonna
120-vuotista taivaltaan. 

Juhlan kunniaksi olemme avanneet
kampanjan kouluille ja

oppilaitoksille.

Haluatko tukea uskonnon opetusta
lahjoi� amalla Kotimaa-lehden 

haluamaasi oppilaitokseen?

Tutustu kampanjaan ja lahjoita:
www.kotimaa.fi /uskontojournalismi

Leijonilla on halu auttaa
LC Vantaa/Komeettojen Riitta Pusa kertoi Mieli ry:n vapaa-
ehtoisille lionsklubien tekevän pääasiallisesti paikallisesti, 
mutta myös valtakunnallisesti ja maanlaajuisesti varsin mo-
nipuolista hyväntekeväisyys- ja palvelutyötä. Osa hyvänteke-
väisyydestä toteutetaan yhteistyökumppanien kanssa, joista 
yksi on juuri Mieli ry.
 Christoffer Hansson totesi, että leijonat mielellään tekisi-
vät enemmänkin yhteistyötä Mieli ry:n paikallisyhdistysten 
kanssa, jos vain sopivia ideoita löytyy.• 

LIPPUMYYMÄLÄ

kotkanteatteri.fi

Keskuskatu 15, 48100 Kotka
Puh. 05 234 4199,  teatteriliput@kotka.fi 

ENSI-ILTA LAUANTAINA 1.3.    LIPUT 29 € / 24 €*NÄYTELMÄN ESITYSOIKEUKSIA  
VALVOO NORDIC DRAMA CORNER

MENESTYS- 
KOMEDIA  

ENSI KERTAA  
SUOMESSA!

OHJAUS IIRISTIINA VARILO

Seuraavat  
esitykset:
Pe 4.4. klo 19
Pe 11.4. klo 19
Pe 25.4. klo 19
La 26.4. klo 18
Pe 2.5. klo 19
La 3.5.2025 klo 13
La 10.5.2025 klo 18

Liput: 29 € 
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KUTSU LIONIKSI

P
iirien jäsenjohtajia ja opaslionei-
ta on valmennettu klubien tuke-
miseen. Klubien vahvistamiseen 
kuuluu toiminnan merkitykselli-
syyden lisääminen ja klubihyvin-
voinnin parantaminen. Jos nämä 

asiat ovat kunnossa, jäsenet haluavat kuulua 
klubiinsa, mikä parantaa sekä pito- että veto-
voimaa. Markkinointi toimivaan klubiin on-
nistuu!

Tehdään lionien hyvän-
tekeväisyystyö näkyväksi 
Ensimmäisen kampanjavuoden aikana olemme työskennelleet 
valtavan paljon uusien klubien perustamisen aktivoimiseksi. 
Yhtä tärkeää kuin on saada aikaan uusia klubeja, on pitää huolta 
olemassa olevista klubeista ja vahvistaa niitä.
jenni matikainen, projektikoordinaattori 
ja sanna mustonen, kampanjajohtaja
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söllisyyden ylläpitämistä, ja siitä saa ja pitää 
olla ylpeä.
 Nyt on hyvä aika suunnata katseet kohti
ensi kauden alkua ja elo-syyskuun tulevaa 
kampanjan kauden aloitusta. Aloittakaa 
piireissä suunnittelu jo nyt, minkälaisia ta-
pahtumia ja näkyvyyttä lisääviä tempauksia 
voisitte tehdä kauden alkuun, jotta jäsen-
määrämme saataisiin nousuun, ja toimin-
tamme jatkuvuus turvattua.
 Voitte suunnitella omanlaistanne toimin-
taa ja autamme mielellämme suunnittelussa 
ja muissa teitä askarruttavissa asioissa. Olkaa 
siis yhteydessä matalallakin kynnyksellä. On 
sitten kyseessä uusien klubien perustaminen 
tai uusien jäsenten tavoittelu omaan klubiin-
ne.•

Klubien vahvistamiseen kuuluu 
toiminnan merkityksellisyyden lisääminen 
ja klubihyvinvoinnin parantaminen.

jäsenjohtaja, seuraa piirisi tiedotusta valmen-
nuksista ja myös virtuaalisista koulutusta-
pahtumista, joita on tulossa hyödynnettä-
viksi.

Yhteisöllisyyden ylläpitämistä
Mitä konkreettisemmin olemme esillä ja ker-
romme itsestämme toimintojen kautta, syn-
tyy uusille jäsenille helpommin mielikuva, 
mitä kaikkea hyväntekeväisyystyö voi olla. 
Rohkaisemmekin siis kaikkia aina kertomaan 
tapahtumissanne, kuka on järjestäjänä ja mi-
hin konkreettiseen kohteeseen apu menee. 
On se sitten aineellista tai aineetonta apua.
 Me suomalaiset olemme välillä turhan 
nöyriä tekemisistämme, vaikka lionstoiminta
on äärimmäisen tärkeää tekemistä ja yhtei-

 Klubien jäsenjohtajilla on tärkeä rooli 
klubien vahvistamistyössä. Lähdemme seu-
raavaksi valmentamaan jäsenjohtajia toi-
mimaan klubipresidenttien tukena klubien 
parhaaksi. Ensi kauden tavoitteena on, että 
jokaisella lionsklubilla olisi erillinen jäsen-
suunnitelma osana toimintasuunnitelmaa. 
 Kun asetetaan tavoitteet ja rakennetaan 
askelmerkit niiden saavuttamiseksi, olemme
matkalla oikeaan suuntaan. Jos olet klubisi 
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Mitä konkreettisemmin olemme esillä ja 
kerromme itsestämme toimintojen kautta, 
syntyy uusille jäsenille helpommin mielikuva, 
mitä kaikkea hyväntekeväisyystyö voi olla.

KUVA: SDM

KU
VA

: P
IX

AB
AY



26

KUTSU LIONIKSI

D
-piirissä toteutetaan viiden paikka-
kunnan kiertue, jossa jäsenhan-
kinta yhdistetään tärkeän, myös 
lionstoimintaa tukevan aiheen 
ympärille, kun psykologi Keijo 
Tahkokallio luennoi aiheesta ”Us-

kalla olla lapsellesi aikuinen”.
 Teema tukee vanhemmuutta ja samal-
la tavoitetaan potentiaalisia kohderyhmään 
kuuluvia uusia jäseniä. Luennon tarjoami-
nen paikkakuntalaisille on myös yksi hyvä 
tapa näyttää konkreettisesti, mitä lionstoi-
minnalla tehty hyväntekeväisyys voi olla.
 Mikkelissä pääsin 20.2. tutustumaan 
luentojen tapahtumakonseptiin. Piirin kou-
lutusvastaava sekä viestintäjohtaja Timo 
Joukasen mukaan idea kiertueeseen on läh-
tenyt siitä, että Kouvolassa useampi klubi on 
lopettanut viime vuonna, joten tilanteeseen 
oli puututtava. Tavoitteena oli löytää uusi in-
nostunut ryhmä klubin jäsenpohjaksi.
 – Mietimme miten saisimme ihmisiä ka-
saan, jotta voimme kertoa leijonahommista.

Muistimme LC Lappeenranta/Weerat nais- 
klubin elokuussa pitämän vastaavan tapah-
tuman. Tästä idea lähti liikkeelle, Joukanen 
sanoo.
 Isompiin tapahtumakokonaisuuksiin voi 
yrittää hakea toiminta-avustuksia myös eri-
laisilta säätiöiltä tai sponsorointiapua paikal-
lisilta yrityksiltä.

Tutustuta toimintaan
Ilta hämärtyy ja paikalle alkaa saapua väkeä. 
Aulassa on erilaisia esitteitä Lions Questistä,
KiTeNet-hankkeesta sekä illan puhujasta. 
Olisin toivonut myös tietoa, kuinka liittyä 
jäseneksi, mutta siihen järjestäjillä oli oma 
suunnitelmansa. Palautteen jättäneille osal-
listujille lähtee sähköpostilla jälkikäteen tie-
toa lionstoiminnasta ja muun muassa luen-
non videotallenne.
 Ennen luentoa auditoriossa pyörii vi-
deo, jossa esitellään lionstoimintaa. Luento 
on mielenkiintoinen ja kuuntelijoita on ke-
rääntynyt paikalle yli 80. Joukanen harmit-

Jäsenhankintaa monin keinoin
Jäsenhankintaa on piireissä tehty erilaisin toimin ja on 
ollut ilo päästä seuraamaan tapahtumia myös paikan päällä. 
jenni matikainen, projektikoordinaattori

telee, kun edellisissä tapahtumissa Kotkassa 
ja Kouvolassa yleisöä on ollut yli toista sataa, 
mutta välillä käy näin.
 Seuraavaksi kiertue järjestetään vielä 
Heinolassa ja Lappeenrannassa. Palaute luen-
noista on ollut järjestäjien mielestä hyvää, 
enkä ihmettele, olihan puhuja viihdyttävä, 
hauska sekä asiansa osaava. Jokainen var-
masti lähti tietoja rikkaampana lastensa luo 
ja sai työkaluja vanhemmuuteen. 
 Joukasen ja piirikuvernööri Risto Turu-
sen kanssa olemme yhtä mieltä siitä, että jä-
senhankinta on helpompaa, jos saa ihmiset 
mukaan auttamaan esimerkiksi Auta lasta, 
auta perhettä -keräyksissä tai Ukrainan avus-
tamisessa ja tutustumaan muihin lioneihin. 
Silloin kynnys liittyä jäseneksi on matalampi
ja mahdollisempi kuin perinteisellä flyerin 
jakamisella. Ihmiset nauttivat siitä hyvän 
olon tunteesta, jonka saa viedessään avun 
perille.•
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Mikkelin tapahtumassa talkoilemassa olivat Hannu Korhonen LC Ristiinasta, Atte Kilpeläinen ja Urho Syrjälä LC Mikkeli/Porrassalmesta ja Auvo Urpilainen LC Ristiinasta.
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Uusien klubien tunnelmia
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A-PIIRI SAI UUDEN klubin tammikuussa, kun 
kolme tarmokasta tekijää perusti LC Turku/
Kulturin. 
 Jäsenhankintatapahtumia on pidetty 
myös perustamiskokouksen jälkeen, vaikka 
itse klubi onkin jo virallisesti täysimääräi-
nen. Klubia kasvatetaan ja jäseniä haetaan 
jatkuvasti, sillä yhdessä olemme enemmän.
 – Idea uuden klubin perustamisesta syn-
tyi, kun kuulimme Lions 2030 Strategiasta. 
Sen mukaan lionstoiminnan on tarkoitus 
vuoteen 2030 mennessä olla Suomen merki-
tyksellisin auttaja. Halusimme edelleen aut-
taa ja palvella, se on toimintamme punainen 
lanka, mutta isommalla ja aktiivisemmalla 
joukolla ja ehkäpä myös hiukan uudella ta-
valla, klubin presidentti Elina Haapanen sa-
noo.
 – Joulun aikaan mietimme pienessä po-
rukassa, miten lionstoimintaa voisi tehdä 
vähän eri tavalla, näkyvämmin ja vaikutta-
vammin. Tiedostimme, että toimintaympä-
ristömme muuttuu jatkuvasti, mikä edel-
lyttää myös meiltä leijonilta uudistumista. 
Halusimme tarjota toimintaan osallistuvil-
le mielekkäitä osallistumismahdollisuuksia, 
auttamisen iloa, yhteistyön ja ystävyyden 
riemua.
 – Saimme uuden klubin nopeasti pys-
tyyn; meillä oli kova tahto ja luja usko sii-
hen, mitä olemme tekemässä. Mukana oli 
ahkeria ja aikaansaavia, tarmokkaita naisia. 
Haimme avoimesti kampanjoiden hyvän te-

UUSI AALTO UNIVERSITY Campus Club on pe-
rustettu B-piirin ja LC Tapiolan vetämänä. 
Opiskelijoiden oma klubi keskittyy tuote- 
ja sosiaalisiin innovaatioihin, joilla tuetaan 
lionien maailmanlaajuista avustamista.
 Klubin ensimmäinen projekti, Miljoona 
aurinkokeitintä Afrikkaan, pyrkii luomaan 
kestäviä ruoanlaittoratkaisuja Afrikassa. 
Sitä kehitetään yhteistyössä Suomen ja Ke-
nian opiskelijoiden ja lionien kanssa.
 Klubi edistää poikkitieteellistä tiimi-
työskentelyä ja kannustaa kaikkia opiske-
lijoita – muotoilijoita, humanististeja ja 
insinöörejä – luomaan vaikuttavia ja konk-
reettisia ratkaisuja maailman ongelmiin.
 Seuraavia ideoita ovat tietokone- ja kir-
jalahjoitukset kehitysmaihin, veripankin 
tukeminen, vieroitustoiminta narkomaa-
neille ja kulmat kuntoon Otaniemessä.•
Opiskelijat ympäri maailmaa – liittykää 
Telegram-ryhmäämme pop-up-jäseneksi 
campusclub.lions.fi. Ei pitkäaikaista sitoutumista, 
vain vaikutusta!

Perustamisnopeus yllätti perustajatkin
jenni matikainen

Innovaatioita 
lionien globaaliin 
auttamiseen
mika wenell

Uudet klubin jäsenet kuvassa vasemmalta 
Malik Zeeshan Ahmad, Iram Aulakh, Loki Kumwaka, 
Takashige Doi ja Jahid Hasan Jony.

kemiseen innostuneita uusia jäseniä uuteen 
perustettavaan klubiin.
 Kampanja tuottikin tulosta jo paljon ar-
vioitua nopeammin, ja uuden LC Turku/
Kulturin perustamiskokous pidettiin ja uutta
klubia juhlittiin jo tammikuun lopussa in-
nostunein ja iloisin mielin.
 – Tästä on hyvä jatkaa; merkityksellisiä 
tekoja – ihmiseltä ihmiselle.•

Perustamiskokouksessa 1VDG Jari Järvelä
ja uuden klubin presidentti Elina Haapanen. 
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Uusien jäsenten mietteitä
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KUTSU LIONIKSI

OLIN JO PIDEMMÄN AIKAA ajatellut, että olisi 
aika tehdä jotain mielekästä, eikä vain tuu-
mailla yksikseen kotosalla maailman menoa. 
Oma lähihoitajan työni ei enää riittänyt täyt-
tämään tyhjyyttä ja tunsin, että tarvitsen jon-
kun kivan harrastuksen, jossa voin olla hyö-
dyksi.
 Tapasin lion Airi Leskisen vuosien jäl-
leen kesällä 2024, tyttäremme olivat luok-
kakavereita aikoinaan Kiuruvedellä. Vaih-
doimme kuulumisia ja hän kertoi tulevasta 
tapahtumasta. Hän soittikin minulle muu-
taman viikon päästä ja pyysi mukaan kor-
tilliseksi järjestyksenvalvojaksi ja tietysti lu-
pauduin heti puhelussamme. Mitäpä viiden 
lapsen äiti ei tekisi muidenkin lasten hyväksi.
 Turvallisesti koulutielle -tapahtuma oli 
Iisalmen Lasten liikennepuistossa. Lasten 
ehdoilla toteutimme kivan lauantaiaamupäi-
vän. Pillimehu ja grillimakkarat maistuivat 

Haluan auttaa ihmisiä
miika soini

OLEN MIIKA SOINI, isokyröläinen tuore lion!
 Liityin lionstoimintaan vuonna 2024, 
koska halusin auttaa ihmisiä ja olla hyvien 
ihmisten kanssa tekemisissä. Mikäs sen pa-
rempaa kuin olla itseä paremmassa seurassa. 
 Harrastus on antanut itselleni mahdolli-
suuden tutustua uusiin ihmisiin ja olla mu-
kana heidän kanssaan monenmoisessa mie-
lenkiintoisessa toiminnassa.
 Olen ollut muun muassa mukana lii-
kenteenohjauksessa Juha Tapion joulukon-
sertissa sekä ambulanssien viennissä Uk-
rainaan. Matkan Ukrainaan, Viron laivalta 
Ukrainan rajalle asti, olen kahteen otteeseen 
live-streamannut Muwex YouTube-kanaval-
leni. Myös muita lionstoiminnan juttuja voi 
seurata Muwex-kanavaltani.•

lapsille ja heidän vanhemmilleen niin hyvin, 
että kaupasta piti hakea lisää makkaraa. Ai-
kuisille oli myös mehua ja munkkeja tarjolla.
 Kohokohtana oli, että jokainen polkuau-
toilla polkenut lapsi sai pyöräilykypärän it-
selleen lahjoituksena.
 Paikalla olevien osallistuvien lasten kes-
ken arvottiin kaksi polkupyörää. Voi sitä 
kahden lapsen riemun ja ilon määrää, jotka 
voittivat arvonnassa uudet polkupyörät.
 Itselleni jäi erittäin hyvä mieli, kun sain 
ensimmäisen kosketuksen leijonien upeaan 
toimintaan.
 Myöhemmin osallistuin LC Iisalmen ta-
paamiseen ja liityin toimintaan mukaan täy-
destä sydämestäni.
 Tästä on hyvä jatkaa mukana toiminnas-
sa ja odotan innolla aina meidän tapaami-
siamme. Palvellen parempaa maailmaa.•

Tarja Partanen Turvallisesti koulutielle -tapahtumassa.

Uusien jäsenten mietteitä
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Mikäs sen parempaa kuin olla
itseä paremmassa seurassa, 
Miika Soini sanoo.

KUVA: MIIKA SOININ KOTIALBUMI

Nyt olen osa jotain suurta
tarja partanen
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K
ööpenhaminassa, Tanskassa 24.– 
26. tammikuuta järjestetty FDI- 
kouluttajien koulutusviikonloppu 
tarjosi hienon mahdollisuuden 
verkostoitua 20 eri kansallisuutta 
edustavien leijonien kanssa.

 Koulutukset toteutettiin englannin, suo-
men ja ranskan kielellä. Koulutusryhmiä oli 
neljä, joissa 39 innokasta koulutettavaa sekä 
kuusi innostavaa kouluttajaa. Kokonaisuut-
ta koordinoi Penny Nielsen päämajasta. 
Paikalliskoordinaattorina toimi Michael B. 
Hansen Tanskasta. 
 Suomen ryhmä, jossa oli yhdeksän suo-
malaista ja yksi virolainen hitsautuivat upeasti

Kymmenen innokasta kouluttajaa 
valmiina palvelukseen
FDI-kouluttajien koulutusinstituutti, Faculty Development 
Insitute tarjoaa osallistujille taitoja ja valmiuksia erilaisten 
koulutusten toteuttamiseen.
KOULUTUS / maarit räty ja satu metsälä

FDI-koulutukseen osallistuneet takarivissä vasemmalta Siiri Rooma, Maarit Räty, Tommi Juuti, Elisa Helminen, Minna Sneck. Keskellä Tor-Erik Backström, 
Eija	Björkbacka,	Satu	Metsälä	(Nystedt),	Juhani	Kautonen	ja	Riitta	Haapanen.	Eturivissä	tapahtuman	kouluttajat	ja	koordinaattorit	Raimo	Sillanpää,	Penny	Nielsen,	
Michael B. Hansen ja Tiia Häyry.

Päivät olivat intensiivisiä ja pitkiä sekä erittäin 
antoisia.

yhteen turvallisessa, toisia kannustavassa, 
iloisessa ja luottamuksellisessa ilmapiirissä. 
Kolmen päivän aikana opiskeltiin teoriaa ja 
tehtiin käytännön harjoituksia. 
 Päivät olivat intensiivisiä ja pitkiä sekä 
erittäin antoisia. Luokassa oli rento tun-
nelma. Juttu lensi ja nauru raikui. Hiljaiset 
suomalaiset eivät olleet maineensa veroisia. 
Koulutus päättyi juhlaillalliseen, jossa pidet-
tiin kiitospuheita. Koulutukseen osallistu-
neet järjestivät yhteistä ohjelmaa.
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 Olemme nyt viittä vaille valmiita FDI- 
kouluttajia. Tämä tarkoittaa, että FDI-kou-
luttajastatuksen saadaksemme meidän tehtä-
vänämme on pitää kuuden kuukauden sisällä 
klubi- tai piiritasoinen näyttökoulutus, joka 
arvioidaan. Olemme käytettävissänne.
 Kiitos järjestävä taho, meidän huippu-
ryhmämme sekä kouluttajat, Tiia Häyry ja 
Raimo Sillanpää.•
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K
ustantaja Otava lupaa Maija-Riit-
ta Ollilan kirjan esittelyssä Kohti 
omaa voimaa pysyvästi hyvää ja 
kevyttä oloa. Tulevaisuusleijonien 
lukupiiri tarttui opukseen hanakas-
ti. Ketäpä sellainen ei kiinnostaisi.

     Sovin filosofin kanssa keskustelun hyvin-
voinnista, mutta juttu ajautui sellaisiin ulot-
tuvuuksiin, että alustavan käsikirjoitukseni 
runko hajosi heti haastattelun ensi minuu-
teilla. Olin toki lukenut etukäteen kirjan, 
joten osasin varautua kyseenalaistamaan, 
rakentamaan uudenlaisia yhteyksiä ja kat-
somaan asioita poikkitieteellisistä sfääreistä.
 Eksyin kuitenkin juttelun yhteydessä 
nousseiden kiehtovien reittien sokkeloihin. 
Paitsi yksilön hyvinvointi, minua kiinnosti, 
millaisena Ollila näkee hyväntekeväisyyden 
ja vapaaehtoistyön. 

Altruisimi on kasvanut 
evoluution myötä
Ollila katsoo hyväntekemisen etiikkaa muu-
taman sadantuhannen vuoden aikaperspek-
tiivistä. Vastavuoroisuusperiaatetta ja empati-
aa esiintyy muillakin lajeilla, ei vain ihmisillä.
 Koska Ollila vertaa elämää teatteriin, 
eikö hyväntekeminen sitten ole vain rooli-
suoritus, jolla tässä meneillään olevassa vaa-
tivassa näytelmässä haetaan hyväksyntää.

Tee elämästä mukavuusalueesi
Paremman terveyden tavoittelun ei tarvitse olla elämän 
ankeuttamista. Se voi olla suuri seikkailu, joka johdattaa
terveyteen yksilöllisin menetelmin. Laihduttamisen sijaan
 onkin etsittävä energiaa, mielihyvää ja mielenrauhaa.
anja kulovesi

TULEVAISUUSLEIJONAT

 – Miksi meidän kulttuurissamme pitää 
aina olla mestari? Eikö se, että tuntee mie-
lihyvää, ole ihmisen perusoikeus? Olisihan 
se suhteellisen älytöntä, jos evoluutiossa, jos-
sa palkintoina on yhteisön eloonjääminen ja 
mielihyvä, ihmisen pitäisi siirtää tunteet si-
vuun, eikä saisi myöntää tunteitaan, Ollila 
esitti vastakysymyksen.
 Ollilan mukaan empatia on myös se, 
joka erottaa tekoälyn ja ihmisen. Nisäkkäi-
den empatiaan verrattuna ihmisen kohdalla 
voidaan tunnistaa myös rationaalinen myö-
tätunto. Kokonaisuus, jossa yhdistyy kun-
nianhimo ja perinteinen järki.
 – Mielihyvä, mielenrauha ja mielekkyys 
ovat elämän päämääriä, mutta ne ovat myös 
monen asian edellytyksiä. Uudet hyvinvointi-
tottumukset houkuttelevat, jos ne tuottavat 
mielihyvää. Kun on mielenrauhaa, voi to-
teuttaa parempia elämäntapoja. Kun elämä 
on mielekästä, pääsee helpommin vapaaksi 
haitallisista elämänsisällöistä.

Haasteena kosketuspinta 
yhteiskuntaan
Ollilalla on monia rooleja, joista hän itse pu-
huu sivupersooninaan. Paitsi analyyttinen 
akateeminen filosofi, hän on tieteen popu-
larisoija, personal trainer, joogaohjaaja, ruo-
kafriikki ja kokenut laihduttajapersoona. 

 Sen sijaan hänestä ei löydy järjestöihmis-
tä. Luentovierailuja eri järjestöjen tilaisuuk-
siin hänellä on toki ollut vuosien varrella, 
joten pääsimme juttelemaan myös vapaaeh-
toisjärjestöjen haasteista. 
 – On tärkeää olla ajan hermolla ja säilyt-
tää kosketuspinta yhteiskuntaan. Haasteena 
on, että samanhenkisten ihmisten yhteisöissä 
kaikki katselevat samoista ikkunoista. Sama 
pätee myös organisaatioihin. Vaikka voimien 
yhdistäminen voisi olla järkevää aikaansaa-
misen kannalta, yhteistä visiota on vaikea 
löytää. Järjestöt ovat syntyneet ideasta, josta 
yhdessä motivoidutaan, mutta kipinä katoaa, 
jos oma juttu pitäisi yhdistää muiden juttuihin.
 Saimme lahjaksi myös hyvän kysymyk-
sen: ”Mitkä yhteiskunnassa ovat nyt sellai-
sia kohteita, joissa saisi eniten vaikutusta 
aikaan?” Olisko tämä hyvä dialogin aihe, 
kun laadimme ensi kauden toimintasuunni-
telmia? Ja keitä me kutsuisimme avaamaan 
meille ikkunoita, joista emme muuten olisi 
tulleet katsoneeksi?

Yhteydet eri asioiden välillä 
ovat hämärtyneet
Eriytyminen on ongelma myös tieteiden 
maailmassa. Eri tieteet katsovat asioita eri 
näkökulmista. Aivotutkimus on ollut suosit-
tua jo pitkään, mutta vasta viime aikoina on 
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Kun elämä on 
mielekästä, pääsee 
helpommin vapaaksi 
haitallisista 
elämänsisällöistä.
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Nostoja Kohti omaa 
voimaa -kirjasta
marjanne vainiomäki

TULEVAISUUTEEN ANKKUROIMINEN on yksi 
tapa vähentää levottomuutta, ja se tapah-
tuu monien mielestä elämällä omannäköi-
nen elämä.
 Kohti omaa voimaa -kirjassa kuva-
taan, että merkitysten haussa on kysymys 
oman identiteetin etsimisestä. Tarkoit-
taako se itsekkyyttä, jopa eristäytymistä? 
Maija-Riitta Ollilan mielestä päinvas-
toin. Kun ihminen voi hyvin ja elää itsen-
sä näköistä elämää, hänellä on enemmän 
voimavaroja olla läsnä myös muille. Hän 
uskoo, että oman voiman vahvistaminen 
ei sulje pois yhteisöllisyyttä, vaan päinvas-
toin vahvistaa aitoa yhteyttä muihin.
 Ollila tuo esiin tutkimustietoa, jonka
mukaan sosiaalinen yhteenkuuluvuus 
edistää terveyttä ja pidentää elinikää. Hän 
korostaa, että hyvinvointia ei rakenneta 
vain ravinnolla, liikunnalla ja palautumi-
sella, vaan myös ihmissuhteilla, yhteisölli-
syydellä ja merkityksellisyyden kokemuk-
sella. Yhteys muihin ihmisiin vaikuttaa 
esimerkiksi stressinhallintaan, aivojen 
kemiaan ja jopa immuunijärjestelmään.
 Ollilan näkemyksen mukaan oman-
näköisen elämän ja oman voiman tavoit-
telu ei siis ole yksinäinen matka, vaan se 
tapahtuu yhteydessä muihin. Myönteiset, 
kannustavat ihmissuhteet ja yhteisöt voivat
olla suuri voimavara, kun taas rajoittavat 
ja negatiiviset ympäristöt voivat estää kas-
vua. Lopulta kyse on tasapainosta: löytää 
oma itsensä ja elää omannäköisesti, mutta 
samalla vaalia merkityksellisiä yhteyksiä 
muihin ihmisiin.•
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Maija-Riitta Ollilan mukaan 
empatia erottaa tekoälyn ja ihmisen. 
Ihmisen kohdalla voidaan tunnistaa 
myös rationaalinen myötätunto. 

havahduttu siihen, että aivot ovat kiin-
ni ruumiissa ja ruumis on kiinni 
yhteiskunnassa, joka puolestaan 
on kiinni luonnossa.
 Kun luontoa hiljat-
tain tutkittiin talousopin 
näkökulmasta, Ollilan 
suureksi pettymykseksi 
päädyttiin luettelemaan 
luonnon ihmiselle tarjoa-
mat palvelut ja kertomaan, 
kuinka ne hinnoitellaan. 
Luontoa ei nähty itseis-
arvona.
 Yhteydet on hukattu 
– nyt tarvitaan dialogia. 
Yksilön voiman ja hy-
vinvoinnin kannalta yh-
teiskunta ja luonto ovat 
ratkaisevia. Tämä on 
varmaan hyvä meidän 
lionienkin pitää mie-
lessä, kun katsomme eri-
laisten tulevaisuuksien ikkunoista.•
Filosofi, VTT Maija-Riitta Ollila on suosittu 
tietokirjailija ja luennoitsija. Hänen intohimonaan 
on tieteen popularisointi, ja hän on käsitellyt 
kirjoissaan valtaa, moraalia ja työelämää.
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P
iirikuvernöörien tehtävänä on 
palkita ja nimetä New Voices 
-klubeja seuraavilla kriteereillä: 
markkinointi, johtaminen, palve-
lu ja jäsenyys. Piirikuvernöörien 
valitsemille klubeille on tarjol-

la Suomessa konkreettisia New Voices -uu-
distamistavoitteita ja ideoita hyväntekeväi-
syystyön tehostamiseksi.
 1. New Voices-Uusia ääniä -toiminnan 
avulla tuetaan Suomen lionstoiminnan stra-
tegian käytäntöön viemistä.
 2. Tavoitteemme on innostaa ja kan-
nustaa klubeja yhteistyöhön ja ottaa toi-
mintaamme mukaan entistä enemmän hy-
väntekeväisyystyöstä myös projektimaisesti 
kiinnostuneita henkilöitä ja asiantuntijoita.
 3. Uusia ääniä -toiminnan avulla kohdis-
tamme entistä enemmän huomiota ympäröi-
vään yhteiskuntaan, erityisesti lasten ja nuor-
ten hyvinvointiin.

Lions 2030 Strategian 
käytäntöön viemistä
Ensimmäisen New Voices -tavoitteen mu-
kaisesti pidimme kaikille lioneille ja heidän 
kutsumilleen vieraille ensimmäisen New 
Voices -tilaisuuden vuosikokouksessamme 
Turussa keväällä 2024. Puheenjohtaja Nina 
Moilanen ja lion Kaisu Miettinen avasivat 
Lions 2030 Strategiaa. Lääketieteen tohtori 
Minna Aaltonen perehdytti meitä lasten ja 
nuorten tilanteeseen ja Personal Brainer Eija 
Pelkonen tunteiden johtamiseen. 
 Lions-järjestön hallintojohtaja Sanjeev 
Ahuja vahvisti tavoitettamme tukea lasten 
ja nuorten jaksamista ja poistaa yksinäisyyt-
tä. Kerätty palaute tilaisuudesta lisäsi uskoa 
siihen, että vastaaville tilaisuuksille, joissa 
tapaamme lioneita eri puolelta Suomea ja 
vahvistamme jäsenpysyvyyttä, on tilausta. 
Tuotto lahjoitettiin Mieli ry:lle nuorten kriisi-
puhelinpalvelun ylläpitoon.

Uusia tuulia yhteistyöllä 
ja osaamista lisäten
New Voices -toiminnalla Lions-organisaatio tavoittelee konkreettisesti 
Euroopassa muun muassa eri maiden klubien välistä yhteistyötä 
ja tarjoaa mahdollisuuden tutustua erilaisiin hyviin käytäntöihin 
esimerkiksi webinaarien avulla.
NEW VOICES / eija kesti, md new voices -koordinaattori

 Strategiassa linjatun osaamisen lisäämi-
nen ja New Voices -tavoitteen uudistaminen 
mukaisesti hallituksen jäsenten osaamista 
on lisätty LC Naantali-Raisiossa käyttämällä 
kuusi iltaa perehtyen ihmisen tunteiden joh-
tamiseen nettiohjelmalla Tunnetaidot.
 Hyväntekeväisyystoiminnassa johdam-
me pääosin ihmisiä ja heidän tunteitaan. 
Erilaiset tunteet saavat ihmisen mukaan hy-
väntekeväisyyteen, esimerkiksi halu auttaa, 
kuulua johonkin suurempaan ryhmään, löy-
tää samanhenkisiä ystäviä ja poistaa yksi-
näisyyttä. Jos osaamme johtaa huomioiden 

erilaisten ihmisten tunteita, voimme lisätä 
myös uusien jäsenten kiinnostusta toimin-
taamme.
 Toisen New Voices -tavoitteen mukai-
sesti LC Naantali ja LC Naantali-Raisio or-
ganisoivat yhdessä jälleen kirkkokonsertin.
 Kirkkokonserttiin osallistui reilut 300 
henkilöä. Klubien yhteistyössä ja kumppa-
nuudessa ratkaistaan, millaiseen hyvänteke-
väisyyteen tuotolla osallistutaan. Yhteistyötä 
solistien kanssa on tavoitteena projektimai-
sesti jatkaa.
 Yksi hienoimmista New Voices -kipinän
synnyttämistä tapahtumista oli marraskuussa
Kempeleessä Oulun eteläpuolella. LC  Kem-
pele/Auroran vuosikokousedustaja Anne 
Loukkola innostui Turussa New Voices -aja-
tuksesta. Into synnytti LC Kempele/Auroran 
uuden tapahtuman; unilääkäri Eeva Löfgre-
nin tähdittämän Naisen uni -luentotilaisuu-
den. Tilaisuuden 200 lippua myytiin het-
kessä loppuun. Klubi uskoi projektimaiseen 
yhteistyömahdollisuuteen ja entistä näky-
vämpään toimintaan.
 Tilaisuutta olivat tukemassa projektimai-
sesti perheyritys Verman, Kempeleen kunta, 
joogastudio Mielipaikka ja Forever. Tämä 
loistava näkyvä toiminta jatkui helmikuussa 
yleisötapahtumalla ja teemalla Liikkuva nai-
nen.
 Kolmannen New Voices -tavoitteen mu-
kaisesti ympäröivässä maailmassa on toi-
mintaympäristön tarpeita ja lionit vastaavat 
niihin vahvasti keräämällä varoja ja toimit-
tamalla kaminoita ja ambulansseja Ukrai-
naan. Näihin hyväntekeväisyysprojekteihin 
jokaisen klubin on helppo osallistua myön-
täen avustusta.
 Samoin Auta lasta, auta perhettä -aktivi-
teetit sekä Joulupuu-organisoinnit ovat lio-
neille mielekkäitä ja kiinnostavia konkreet-
tisia projekteja, joilla vastataan paikallisen 
toimintaympäristön tarpeisiin.•

New Voices -koordinaattori Eija Kesti LC Kempele/
Auroran Anne Loukkolan kanssa klubin tapahtumassa.

KUVA: EIJA KESTIN KOTIALBUMI

Erilaiset tunteet 
saavat ihmisen mukaan 
hyväntekeväisyys-
toimintaan.
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V
oisivatko leijonat viedä erilaisia 
ryhmiä istuttamaan metsää? Ha-
luaisivatko liikuntarajoitteiset 
opastetun metsäretken? Mitä jos 
lähdettekin yhdessä hakemaan 
joulukuusia metsästä? On aika 

verkostoitua ja tehdä yhteistyötä, sillä metsä 
on osa meitä.
 On tunnettua, että metsä on osa suoma-
laisuutta. Joillekin metsän merkitys koros-
tuu virkistyskäytössä, toiselle se näyttäytyy 
haluna toimia luonnon hyväksi. Tehtyjen 
selvitysten mukaan suurimmalle osalle suo-
malaisista metsä ja metsäluonto ovat hyvin 
tärkeitä.
 Metsä on puhututtanut myös ympä-
ristöleijonia. Metsäluonto on merkittävä 
osa ympäristöä, ja sen mukaan ottaminen 
lionstoimintaan on sekä luontevaa että mer-
kityksellistä. Ympäristöleijonat päättivät 
nousta tyvestä puuhun eli rupesimme kar-
toittamaan yhteistyötahoja.
 Paikallistasolla, missä klubitkin toimivat, 
parhaita metsäasiantuntijoita ovat metsän-

Metsä on osa meitä
Ympäristöleijonat ovat neuvotelleet yhteistyön aloittamisesta 
metsänhoitoyhdistysten kanssa. Nyt on aika miettiä, miten yhteistyö 
näkyy oman klubisi ensi vuoden toimintasuunnitelmassa.
YMPÄRISTÖLEIJONAT / tuomo romakkaniemi

hoitoyhdistykset. Metsänhoitoyhdistykset 
muodostavat metsänomistajien etujärjestön 
yhdessä Maa- ja metsätaloustuottajain Kes-
kusliitto MTK ry:n kanssa. Valtaosa Suomen 
metsänomistajista on tämän järjestön jäseniä.
 Yhdistykset antavat palveluita sekä toi-
mivat metsänomistajien edunvalvojina. Lei-
jonien ja metsänhoitoyhdistysten yhteistyö-
mahdollisuuksien kartoittaminen aloitettiin 
keskusteluilla MTK:n metsäjohtaja Marko 
Mäki-Hakolan kanssa. Keskusteluissa nou-
sivat esiin sekä valtakunnalliset että paikallis-
tason yhteistyömuodot.
 – Jokainen metsänhoitoyhdistys on it-
senäinen toimija, mutta samaan aikaan yh-
distykset muodostavat valtakunnallisen 
kattavan ketjun, joka mahdollistaa yhteis-
työraamien luomisen. Jo tällä hetkellä lio-
nien ja yhdistysten välillä on erilaisia yhteis-
työmuotoja. Esimerkiksi yhdessä järjestetyt 
metsäpäivät ovat hyvä esimerkki käytännön 
yhteistyöstä, Marko Mäki-Hakola kertoo.

Lujitetaan lasten metsäsuhdetta
Mäki-Hakola korostaa metsien monipuo-
lista käyttöä ja etenkin luontoarvojen eteen 
tehtävää työtä. Tähän työhön MTK on luo-
nut ensimmäisen version Luontoarvot.fi 
-palvelusta eli luontoarvomarkkinapaikasta. 
 Palvelun kokeiluversiosta on saatu hy-
viä kokemuksia ja tänä vuonna kehittyvästä 
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H
aitallisten vieraslajien torju-
minen. Järjestetään tai osallis-
tutaan torjuntatalkoisiin. Tämä 
onkin jo lioneille merkittävä 
palvelumuoto. Vältetään vieras-
peräisiä helposti leviäviä puu-

tarhakasveja, Crowdsorsa-sovellusta käyt-
tämällä ansaitset myös rahaa.
 Pihojen monimuotoisuuden lisäämi-
nen. Suosi pihallasi kotimaisia niitty- ja 
ketokasveja ja hallittua hoitamattomuutta. 
Perusta niittyjä, linnunpönttöjä ja hyön-
teishotelleja. Vältä asfalttia ja läpäisemättö-
miä pintoja.
 Metsäluonnon säästäminen. Jätä met-
sään lahopuita, säästä kookkaita lehtipuita, 
etenkin jaloja lehtipuita, vältä suuria avo-
hakkuita ja esitä arvokkaat metsäsi suojel-
tavaksi. 
 Arvokkaiden luontohavaintojen il-
moittaminen. Kirjaa lajihavaintoja kuten 
uhanalaiset lajit osoitteessa laji.fi. 

Vaikuta arjen luontoteoilla
Kierrätetään, kulutetaan ja liikutaan kestävästi. 
Nautitaan luonnosta ja puhalletaan yhteen hiileen.
Pirkkalassa järjestetyssä ympäristötilaisuudessa 
ympäristötarkastaja Jonna Luukinoja muistutti, mihin 
kaikkeen voimme vaikuttaa kierrättämällä ja lajittelemalla. 
YMPÄRISTÖLEIJONAT /anita ranta, e-piirin ympäristövastaava

markkinapaikasta toivotaan eri toimijoiden 
yhteistä hanketta. Luontoarvot.fi antaa kai-
kille mahdollisuuden osallistua luontoar-
vojen säilyttämiseen ja luonnon monimuo-
toisuuden edistämiseen. Mitäpä jos meidät 
haastetaan mukaan tai jos me haastamme 
myös muita mukaan?
 Mäki-Hakola nostaa esiin myös kehitteil-
lä olevan Taskumetsä-pelin. Pelin tavoittee-
na on lujittaa lasten metsäsuhdetta ja opettaa 
metsätietoa, lajituntemusta ja biodiversiteet-
tiä. Taskumetsää pelataan sekä virtuaalisesti 
että liikkumalla luonnossa ja esimerkiksi ke-
räämällä kasveja kasvioon. 
 Mäki-Hakola toteaa, että leijonilla voisi 
olla pelin jalkauttamisessa merkittävä roo-
li yhdessä metsänhoitoyhdistysten kanssa. 
Mikä onkaan parempaa metsä- ja luontotyö-
tä, kuin nuorten ja koulujen kanssa tehtävä 
yhteistyö. 
 Miten yhteistyö paikallistasolla voitai-
siin aloittaa? MTK:n Mäki-Hakola kannus-
taa ideoimaan paikallisia yhteistyömalleja ja 
toivoo, että näistä päästään keväällä keskus-
telemaan tarkemmin. Metsien fiksu käyttö ja 
ympäristötilan edistäminen on tärkeää.
 Lions-organisaation toimintasuunnitel-
mien tekeminen tulevalle kaudelle on ajan-
kohtaista. Ympäristöleijonat toivovat, että 
metsä olisi jossakin muodossa niissä muka-
na.•

Luontoarvot.fi	-palvelussa	metsänomistajat	voivat	
tarjota metsissään olevia monimuotoisuuskohteita 
ostettavaksi, vuokrattavaksi tai muuten käytettäväksi. 
Henkilöt, yritykset ja muut toimijat voivat julkaista 
hankintailmoituksia tai ostotarjouksia haluamistaan 
luontokohteista, rakennepiirteistä tai vaikkapa 
ennallistamistoimista, metsäjohtaja Marko Mäki-
Hakola kertoo.
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Jätteiden lajittelu ja kierrätys on viisautta.

 Kestävien arjen valintojen tekeminen. 
Huomioi päivittäiset valinnat kestävän elin-
tavan edistämiseksi, suosi kevyt- ja joukko-
liikennettä. Arvioi kulutustottumuksiasi, 
kertakäyttökulttuuri on haitaksi ympäris-
tölle ja lompakolle. Kierrätä ja mahdollista 
jatkokäyttö.
 Kehittäminen, vaikuttaminen ja tie-
dottaminen. Osallistu hankkeisiin ja kam-
panjoihin ja kannusta muitakin. Suunnit-
tele yhteisiä luontotekoja. Tee luonnon 
monimuotoisuutta edistäviä esityksiä ja 
aloitteita.
 Jätteiden lajittelu. Pirkkalassa tavoite 
vuoteen 2030 mennessä on, että 60 pro-
senttia kaikista jätteistä kierrätettäisiin. 
Vielä ollaan kuitenkin kaukana tavoitteesta.
Jätteiden lajittelu ja kierrätys on viisautta. 
Jätteistä ei koskaan päästä täysin eroon, 
mutta jätteen määrä pystytään vähentä-
mään. Mietitään myös, mitä hyödykkeitä 
tarvitaan: voidaanko saada tarvittava hyö-
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SUOMEN LIONS-LIITON
YMPÄRISTÖPALKINTO

Suomen Lions-liiton ympäristöpalkinto jaetaan parittomina vuo-
sina. Ympäristöpalkinnon tavoitteena on lisätä ja jakaa tietoisuutta 
klubien ympäristötoiminnasta sekä antaa tunnustusta klubien mer-
kittäville ympäristöteoille.

Ehdota ympäristötekoa tai -projektia, jolla on positiivista vaiku-
tusta ympäristöön, luontoon ja lionstoimintaan. Tässä kilpailussa 
ei ole liian pientä aktiviteettia; emme mittaa palveltujen määrää tai 
tehtyjä tunteja. Joskus pienikin ympäristöteko voi olla uutta ajatte-
lua edistävä. Osallistu rohkeasti!

Suomen Lions-liitto julistaa parittomina vuosina haettavaksi ym-
päristöpalkinnon, jota Suomen lionsklubit voivat hakea vapaamuo-
toisella hakemuksella. Palkinnot voittaneille klubeille ja aktiivisim-
malle piirille luovutetaan Suomen Lions-liiton vuosikokouksessa.

Kilpailuun voi osallistua palveluvuosina 2023–24 ja 24–25 toteute-
tuilla ympäristöteoilla tai edellisten vuosien parannetuilla versioil-
la, mikäli hakemuksessa kuvattua aktiviteettia tai projektia ei ole 
vielä palkittu. Palkittavat ympäristöteot valitsee raati, joka kootaan 
lionien ja leojen lisäksi asiantuntijoista. Kilpailuaika on 15.11.2024 
–30.4.2025. Lähetä vapaamuotoinen selostus aktiviteetista ja jul-
kaisukelpoiset valokuvat ympäristöleijonien työryhmän pj Johanna 
Arho-Forsblomille (johanna.arho-forsblom@lions.fi). Palkintoina
jaetaan voittajalle 300 euroa, toiselle 250 euroa ja kolmannelle klu-
bille 150 euroa. Aktiivisin piiri saa kunnian lisäksi 300 euroa.

YK:n yleiskokous julisti kesäkuun viidennen päivän maailman 
ympäristöpäiväksi vuonna 1972. Siitä lähtien teemapäivä on 

tarjonnut jokavuotisen ikkunan keskusteluun ympäristön 
merkityksestä ja tarpeesta suojella luontoa, jotta sekä tämä 

että tulevat sukupolvet voisivat nauttia siitä. 
Maailman ympäristöpäivän tarkoituksena on rohkaista 
ihmisiä ympäristöä vaaliviin toimiin ja tarkastelemaan 

omia luontoon liittyviä asenteitaan.

KUVA: PIXABAY

Käyttökelpoiset tavarat 
kannattaa myydä tai lahjoittaa 
seuraavalle käyttäjälle.

dyke myös muualta kuin kaupan hyllyltä. Voinko korjata tai 
korjauttaa pikkuvikaiset tavarat? Pois ei kannata heittää käyttö-
kelpoista tavaraa tai vaatetta, jonka voi myydä tai lahjoittaa 
seuraavalle käyttäjälle.
 Tavanomainen jätelajittelupiste sisältää jo lasi-, pienme-
talli-, keräyspaperi-, kartonkipakkaukset-, bio-ja muovipak-
kaukset sekä vaatekeräysastiat. Muut jätteet sekajätteeseen. 
Jos vahingossa laittaa jätteen väärään astiaan, lajittelussa ne 
erotellaan.

Järjestä tai osallistu haitallisten vieraslajien torjuntatalkoisiin.
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 Roskaaminen. Kun jäte joutuu sille kuulumattomaan 
paikkaan, se ei häivy sieltä itsestään. Roskaajan roska tulee 
kaikkien haitaksi. Jätteeksi lukeutuvan tavaran ja materiaalia
säilytyspaikka ei ole kiinteistössä. Roskaaminen aiheuttaa 
monia ongelmia ja houkuttelee muun muassa haittaeläimiä.
 Kiertotaloudessa tulevaisuus. Jätemateriaalien hyödyn-
täminen ja jatkokäyttö lisääntyy. Uusia keksintöjä kehitetään 
koko ajan. Kierrätysmateriaalien käytöllä säästetään luon-
nonvaroja, kun raaka-ainetta on valmiina tarjolla. Jätettä ei 
viedä enää kaatopaikoille! Sekajätteestä saadaan polttamalla
lämpöenergiaa. Biojätteestä on moneksi, kuten biokaasua 
polttoaineeksi ajoneuvoihin ja kompostimultaa maanparan-
nukseen.•
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J
oka vuosi nuoret eri puolilta maail-
maa saapuvat Suomeen oppimaan 
kulttuuristamme, jakamaan omaansa 
ja luomaan elinikäisiä ystävyyssuhtei-
ta. Näiden nuorten unohtumattoman 
kokemuksen mahdollistavat isäntä-

perheet – ja nyt heitä tarvitaan lisää!

Miten klubinne voi auttaa?
Levittäkää tietoa. Jakakaa tietoa isäntäperhe-
hausta klubinne jäsenille, ystäville ja yhteis-
työkumppaneille.
 Kysy yhtä tai kahta! Potentiaalisia per-
heitä löytyy omista verkostoistamme, kou-
luista, harrastusryhmistä tai paikallisista yh-
teisöistä. 
 Rohkaiskaa ja innostakaa. Monet per-
heet epäröivät turhaan. Isäntäperheeksi ryh-
tyminen ei vaadi luksuspuitteita, vaan ennen 
kaikkea avointa mieltä ja halua jakaa arkeaan.
 Olkaa isäntäperheen tukena. Klubit voivat
auttaa perheitä esimerkiksi järjestämällä oh-
jelmaa paikkakunnalla asuville vaihtonuorille.

Keitä haemme?
Perheitä eri puolilta Suomea, lämpimiä ja 
avoimia ihmisiä ja tavallisia perheitä, joilla 
on kiinnostusta kohdata uusi kulttuuri.
 Tämä on upea mahdollisuus tehdä konk-
reettista palvelutyötä, edistää kansainvälisyyt-
tä ja luoda positiivisia kohtaamisia. Lions- 
nuorisovaihdon kautta maailmaan syntyy 
uusia ystävyyksiä ja ymmärrystä yli kulttuuri-
rajojen.

Miksi ryhtyä isäntäperheeksi?
Kulttuurivaihto. Perheet pääsevät tutustu-
maan uuteen kulttuuriin omassa kodissaan 
ja saavat uusia näkökulmia.
 Unohtumaton kokemus. Monille nuorille
tämä on ensimmäinen matka uuteen maa-
han, ja isäntäperheellä on suuri merkitys hei-
dän kokemukselleen.
 Hyvän tekeminen. Isäntäperheet tarjoa-
vat nuorelle turvallisen kodin lyhyeksi aikaa, 
mutta vaikutus voi kestää koko elämän.
 Ystävyyksiä yli rajojen. Monista isäntä-
perheistä ja nuorista tulee elinikäisiä ystäviä.
 Isäntäperheet tarjoavat nuorelle kodin 
1–2 viikoksi. Heidän ei tarvitse järjestää eri-

tyistä ohjelmaa – tärkeintä on avoin mieli ja 
halu kohdata uusi kulttuuri!
 Yhdessä voimme varmistaa, että mah-
dollisimman moni nuori saa unohtumat-
toman vaihtokokemuksen. Kiitos, että olet 
mukana rakentamassa parempaa maailmaa 
– yksi perhe, yksi nuori ja yksi kohtaaminen 
kerrallaan.•
Haluatko lisätietoja tai tarvitsetteko materiaaleja
perheiden etsintään? Ota yhteyttä Lions-
nuorisovaihdon tiimiin – autamme mielellämme! 

C-PIIRI Leiri: 20.–27.7.2025
Liikuntakeskus Pajulahti, Nastola 
Isäntäperhejakso 1: 14.–20.7.2025
Isäntäperhejakso 2: 27.7.–2.8.2025
minna.kurki@lions.fi

D-PIIRI Leiri: 20.–27.7.2025
Suomen Urheiluopisto Vierumäki, Nastola 
Isäntäperhejakso 1: 14.–20.7.2025
Isäntäperhejakso 2: 27.7.–2.8.2025
tapio.suokas@lions.fi

F-PIIRI Leiri: 31.7.–7.8.2025
Hiippakuntakartano Haapaniemi, Kuortane
Isäntäperhejakso: 18.–31.7.2025
vellumanninen@gmail.com

L-PIIRI Leiri: 4.–11.1.2026 
Nuoriso- ja luontomatkailukeskus Oivanki, 
Kuusamo
Isäntäperhejakso: 27.12.2025–4.1.2026
jj.jaakkonen@gmail.com

LEIRI- JA ISÄNTÄPERHEAJAT 
2025–2026

Isäntäperheitä etsitään
– tehdään hyvää yhdessä!
Lions-nuorisovaihto on upea tilaisuus tuoda 
maailmaa lähemmäs omia yhteisöjämme.
NUORISOVAIHTO / tarja salomäki, yced-md107
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Vaihto-oppilas Chrissantya Citrani Indonesiasta 
isäntäperheen siskon Jessica Sakalan kanssa 
tutustumassa alpakoihin.

Isäntäperheenä 
toimiminen on upea 
mahdollisuus tehdä 
konkreettista 
palvelutyötä.
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Lions Quest European Meeting -tapaamisessa oli tänä vuonna paikalla noin 50 innokasta Euroopan maajohtajaa 
ja eritasoista Quest-kouluttajaa.

K
roatian Zagrebissa 23.–26.1.2025 
järjestetty Lions Quest European 
Meeting, LQEM tarjosi upeat 
puitteen tämänvuotiselle Quest-
väen tapaamiselle. Paikalla oli 
noin 50 innokasta Euroopan maa-

johtajaa ja eritasoista Quest-kouluttajaa. Pai-
kalla oli myös päämajasta Euroopan ja Afri-
kan yhteyshenkilö Vanessa Jaroski. 
 Seminaarin yhteiset teemat liittyivät eri-
tyisesti lasten ja nuorten hyvinvointiin. Länsi-
Balkanin maiden ongelmat ovat hyvin sa-
mankaltaisia kuin muuallakin Euroopassa: 
nuorten uhkapelit, nuorisorikollisuus, so-
men ongelmakäyttö ja huumausaineet.
 Esimerkiksi Kroatiassa ja Serbiassa on 
meneillään useita tutkimus- ja kehittämis-
hankkeita, joissa pyritään sosiaalisten ja 
vuorovaikutustaitoihin pohjautuvien kurs-
sien kautta auttamaan nuoria hallitsemaan 
ongelmakäyttäytymistä. Tässä yhteistyö eri 
viranomaisten välillä ja Lions Questin tarjoa-
mat opit ovat tuottaneet hyviä tuloksia. Ke-
hittämisprojektien yhtenä tärkeänä kohde-
ryhmänä ovat myös lasten vanhemmat.

Quest vahvasti esillä 
Saksassa ja Norjassa
Päivien aikana kävi ilmi, että koronarajoitus-
ten jälkeen vahvoja Lions Quest-maita ovat 
erityisesti Saksa ja Norja. Saksassa on iso 
Quest-tiimi kehittämässä ja toteuttamassa 
koulutustoimintaa. Vuosittaisia tilaisuuksia 
järjestetään noin 300.
 Norjassa puolestaan Lions Questin ra-
hoitusmalli on mielenkiintoinen. Paikalliset 
lionsklubit ovat aktiivisesti mukana rahoit-
tamassa opettajien ja valmentajien koulu-
tusta, mutta vain kolmasosa rahoituksesta 
tulee suoraan klubeilta. Osanottajien työn-
antajat ovat vastuussa kolmasosan rahoi-
tuksesta. Loppurahoitus kootaan vuosittain 
huhti-toukokuussa järjestettävällä tulppaa-
nien myyntikampanjalla, johon kaikki nor-

Lions Quest -väki jakoi parhaita 
ideoitaan Zagrebissa
Kansainvälinen Lions Quest -ohjelma on mukana ajassa ja sitä 
kehitetään koko ajan. Erityisesti Yhdysvalloissa on panostettu 
sähköisten Quest-verkkokurssien tukimateriaaleihin, joita 
voivat muutkin maat hyödyntää haluamallaan tavalla.
LIONS QUEST / marika ainoa, lions quest -kouluttaja 
ja kristiina jäntti, lions quest -maajohtaja

jaiset klubit osallistuvat. Myyntitulot tilite-
tään Questin rahoittamista varten ja samalla 
lionit saavat roimasti valtakunnallista näky-
vyyttä. 

Myös oma hyvinvointi tärkeää
Monessa Euroopan maassa pohdiskellaan 
kovasti, miten paikalliset lionsklubit saa-
vat riittävästi tietoa Lions Quest -ohjelman 
tärkeydestä. Norja ja Turkki ovat pääty-
neet kouluttamaan klubeissa kiertäviä Lions 
Quest -lähettiläitä. Norjassa heitä on viisi ja 
Turkissa 250. Lähettiläät kiertävät eri puo-
lilla maata klubikokouksissa ja tuovat tietoa 
Lions Quest-ohjelman perusteista ja uusista 
tuulista.

 Suomellakin oli mahdollisuus kertoa 
meidän hyvistä käytännöistä. Kahtena vii-
me vuonna varapiirikuvernöörien koulutuk-
seen on liitetty yksi Lions Quest -päivä. Tästä 
saimme eurooppalaisilta kollegoilta erityistä 
kiitosta.
 Kouluttajien omissa työpajoissa keskus-
teltiin myös paljon omasta hyvinvoinnista ja 
kuinka tärkeää on, että itse voit hyvin, ennen 
kuin pystyt kunnolla auttamaan muita. Kun 
olet löytänyt itsesi ja hyväksyt itsesi, olet pal-
jon parempi kouluttaja, kasvattaja tai van-
hempi! Kouluttajien kesken jaetut ideat ovat 
aina kovassa huudossa – kuten myös tämän 
vuoden LQEM:ssä.•

Seminaarin yhteiset teemat liittyivät erityisesti 
lasten ja nuorten hyvinvointiin.



38

J
äin eläkkeelle sosiaalialan lehtorin vi-
rasta Turun ammattikorkeakoulusta. 
Väittelin kasvatustieteessä 2019. Teen 
kuitenkin vielä tilauksesta kevytyrit-
täjänä itsekin henkilöstökoulutusta ja 
työnohjausta. 

 Oma klubini on LC Loimaa/Tähkä, jos-
sa olen toiminut kaikissa tehtävissä. Olen 
myös toiminut lohkon ja alueen puheen-
johtajana. Toimin A-piirissä nyt siis Lions 
Quest -puheenjohtajana. Tutustuin itse myös 
Quest-koulutukseen osallistumalla Quest- 
liikuntaseurakoulutukseen Turussa viime 
keväänä. Koulutus oli hyvin mielenkiintoi-
nen ja osallistava.
 Lions-piiri 107A on ollut viime vuosina 
erittäin aktiivinen Quest-toiminnassa, kos-
ka piirissämme edellinen maajohtaja Virpi

Klubit tarvitsevat tietoa 
Lions Quest -koulutuksista
Lions Quest -puheenjohtaja Ilkka Uusitalo A-piiristä kannustaa 
kaikkia leijonia tekemään Quest-toimintaa tunnetuksi omassa 
lähipiirissään tavatessaan lasten ja nuorten kanssa työtä tekeviä.
LIONS QUEST / ilkka uusitalo, a-piirin quest-puheenjohtaja

KU
VA

: J
EN

NI
 L

AA
KS

O
NE

N 
/ L

UO
VA

 S
TU

DI
O

 W
AL

O

ELÄMISENTAITOJA LIONS QUEST ESITTÄYTYY

Lukkarla tiedotti valtavan hyvin klubeja 
Quest-toiminnasta. Lukkarla osallistui hyvin
aktiivisesti PNAT-kokouksiin, piirihallituk-
seen ja välitti ilosanomaa iloisella tyylillään 
Quest-koulutuksista klubeille. 

Tutustutaan Quest-koulutukseen
Tämän kauden osalta Quest-toiminta on al-
kanut hyvin, sillä Turun peruskoulutukseen 
3.–4.2.2025 osallistui huikeat 35 opettajaa 
tai varhaiskasvattajaa. Lähestyin jo alkusyk-
systä muutamia sivistystoimenjohtajia, joille 
kerroin Quest-koulutuksesta. Quest-tiedot-
tamista olen tehnyt alueiden puheenjohta-
jille lähettämällä tiedotetta sähköpostilla, ja 
piirihallituksen kokouksessa olen kertonut 
Quest-koulutuksista ja suunnitelmista pii-
rissämme. 

 Klubit tarvitsevat enemmän tietoa Quest-
koulutuksista, jotta klubien jäsenet osaavat 
kertoa niistä eteenpäin esimerkiksi tavates-
saan opettajia. Kannustin rahoituksen anta-
via klubeja myös kutsumaan Quest-koulu-
tukseen osallistuneen opettajan tai ohjaajan 
kertomaan koulutuskokemuksistaan klubin 
kuukausikokouksiin. Uskon, että tämä käy-
täntö on palkitseva ja hyödyllinen molem-
mille osapuolille.
 Tutustukaa hyvät leijonat itse Quest-toi-
mintaan esimerkiksi Questin www-sivujen 
avulla. Niissä on muun muassa mainioi-
ta videoita koulutuksista. Tehkää osaltanne 
Quest-toimintaa tunnetuksi myös lähipiiris-
sänne tavatessanne lasten ja nuorten kanssa 
työtä tekeviä.•

Olen tehnyt Quest-tiedottamista piirissämme 
alueiden puheenjohtajille ja piirihallituksen 

kokouksessa, Ilkka Uusitalo kertoo.
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Peruskoulutus Turussa alkoi hyvissä tunnelmissa helmikuun alussa 35 osallistujan voimin.   
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Elämisentaitoja Lions Quest 
-liikuntaseurakoulutuksia järjestetään 
tänä keväänä Kuortaneella 12.4., 
Savonlinnassa 26.4., Porissa 10.5.
ja Rovaniemellä 17.5.

Koulutuksen osallistumismaksu on 248 euroa. 

Lisätietoja koulutuksista ja ilmoittautumisesta 
saa	osoitteesta	www.lionsquest.fi.

KEVÄÄN LIIKUNTASEURAKOULUTUKSET

Joukko Quest-piiripuheenjohtajia ja -kouluttajia kokoontui lauantaina 1.2.2025 Lions-talolle Helsinkiin 
jakamaan kokemuksia ja keskustelemaan Questin markkinoinnista niin klubeille kuin koulutusten 
kohderyhmillekin.	Kuvassa	Quest-puheenjohtajia	takarivissä	vasemmalta	oikealle:	Jorma	Hokkanen	(E-piiri),	
Jorma	Pakarinen	(M-piiri),	Kristiina	Jäntti	(B-piiri),	Hannele	Rautio	(C-piiri),	Aila	Helve	(L-piiri),		LQ-kouluttaja		
Johanna	Arho-Forsblom	ja	Leena	Lehtihalmes	(N-piiri).	Edessä	vasemmalta	oikealle	LQ-kouluttajat	
Sirpa Kannisto ja Marika Ainoa.
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K
oulutus ei ole vain valmentajille – 
se on tarkoitettu kaikille ohjaajil-
le, kasvattajille ja nuorten parissa 
työskenteleville aikuisille, jotka 
haluavat kehittää lasten ja nuor-
ten hyvinvointia tukevia taitoja.

 Mitä hyötyä Lions Quest -liikuntaseura-
koulutuksesta on?
 Ryhmädynamiikan ja joukkuehengen 
kehittäminen. Valmentajat ja ohjaajat saa-
vat konkreettisia keinoja luoda kannustava 
ja turvallinen ilmapiiri, jossa jokainen lapsi 
ja nuori tuntee kuuluvansa ryhmään.
 Tunne- ja vuorovaikutustaidot urhei-
lussa ja harrastuksissa. Koulutus antaa val-
mentajille ja ohjaajille välineitä tukea lasten 
ja nuorten tunne-elämän kehitystä, itseluot-
tamusta ja sosiaalisia taitoja.
 Kiusaamisen ennaltaehkäisy ja turval-
linen harrastusympäristö. Koulutuksessa 
käydään läpi keinoja, joilla ohjaajat voivat 
ennaltaehkäistä konflikteja ja vahvistaa yh-
teenkuuluvuuden tunnetta joukkueissa ja 
ryhmissä.
 Ohjaajien ja valmentajien jaksaminen.
Kasvattajilla on suuri vaikutus lasten ja nuor-
ten kehitykseen, mutta heidän oma hyvin-
vointinsa on yhtä tärkeää. Koulutuksessa 
käsitellään myös ohjaajien ja valmentajien 
voimavaroja ja työssä jaksamista.
 Vanhempien kanssa tehtävä yhteistyö. 
Urheiluseurat ja muut yhdistykset toimivat 
usein yhteistyössä perheiden kanssa. Koulu-
tus antaa ohjaajille ja valmentajille työkaluja 
rakentavaan keskusteluun vanhempien kans-
sa sekä keinoja yhteisöllisyyden lisäämiseen.
 Kenelle Lions Quest -liikuntaseurakoulutus
sopii?
 Lions Quest -liikuntaseurakoulutus on 
loistava lisä esimerkiksi urheilujoukkueiden 
valmentajille ja ohjaajille, liikuntakerhojen 
vetäjille, nuorisotyöntekijöille ja ohjaajille, 
partiolaisille sekä vanhempainyhdistyksille 
ja harrastuskerhojen vastuuhenkilöille.

Liikuntaseurakoulutus on 
enemmän kuin valmennusta
Elämisentaitoja Lions Quest -liikuntaseurakoulutus tarjoaa 
urheiluseuroille ja muille lasten ja nuorten parissa toimiville 
yhdistyksille tehokkaita ja käytännönläheisiä työkaluja, joilla 
vahvistetaan tunnetaitoja, ryhmädynamiikkaa ja turvallista 
harrastusympäristöä. 
LIONS QUEST / jorma pakarinen, m-piirin quest-puheenjohtaja

 Miksi lionsklubien kannattaa sponsoroida 
osallistujia koulutukseen?
 Lionstoiminnan ytimessä on lasten ja 
nuorten hyvinvoinnin tukeminen. Elämisen-
taitoja Lions Quest -liikuntaseurakoulutuk-
sen avulla voimme tukea paikallisia seuroja 
ja yhdistyksiä. Voimme vaikuttaa konkreet-
tisesti paikallisyhteisöissä sponsoroimalla 
osallistujia koulutukseen ja siten edistää po-
sitiivista muutosta nuorten elämässä.
 Osallistumalla koulutukseen ohjaajat ja 
valmentajat saavat käyttöönsä menetelmiä, 
jotka tukevat nuorten itseluottamusta, tun-
netaitoja ja yhteisöllisyyttä – taitoja, jotka 
kantavat pitkälle myös urheilun ja harrastus-
ten ulkopuolella.

 Yhdessä voimme rakentaa turvallisempia
ja kannustavampia ympäristöjä nuorille – 
yksi koulutus kerrallaan!•
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Elämisentaitoja Lions Quest
-koulutuskalenteri  

huhti-toukokuu 2025

ELÄMISENTAIDOT – KESKIÖSSÄ JOKA PÄIVÄ. WWW.LIONSQUEST.FI
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YHTEYSTIEDOT

Piirien LQ-puheenjohtajat 
www.lionsquest.fi/yhteystiedot

Lions Quest -kouluttajat 
Marika Ainoa 
perus- ja ruotsinkieliset koulutukset

Johanna Arho-Forsblom
peruskoulutukset

Sirpa Kannisto
perus- ja liikuntaseurakoulutukset

etunimi.sukunimi@lions.fi

Lions Quest -koulutussihteeri
Mari Koivisto 
mari.koivisto@lions.fi
p.	050 400	8775	
(ma–ke	klo	13–15.45	ja	to–pe	klo	9–12)

AIKA PAIKKAKUNTA PIIRI VIIM. ILMOITT. 

to–pe 24.–25.4. Savonlinna H to 10.4.

la 12.4. Kuortane  ma 31.3.
la 26.4. Savonlinna  ma 14.4.

la 10.5. Pori  ma 28.4.
la 17.5. Rovaniemi  ma 5.5.

HUHTIKUU

TOUKOKUU

PERUSKOULUTUKSET (1. PÄIVÄ KLO 9–16 JA 2. PÄIVÄ KLO 8.30–16), HINTA 410 EUROA

KUUKAUSI

HUHTIKUU

LIIKUNTASEURAKOULUTUKSET (KLO 9–16), HINTA 248 EUROA
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Lue lisää osoitteessa 
lionsclubs.org/grantstoolkit, 
miten LCIF-apuraha voi auttaa siinä, 
missä yhteisösi eniten kaipaa apua.

LUE LISÄÄ

V
aikka turvallisia ja kustannus- 
tehokkaita rokotteita on ole-
massa, näihin tauteihin kuolee 
vuosittain maailmanlaajuisesti 
tuhansia vauvoja ja lapsia ympä-
ri maailman. Länsi-Bengalin lio-

nit näkivät tilaisuutensa auttaa.
 Koska rokottaminen on kaikkein tehok-
kain keino ehkäistä tuhkarokkoa ja vihuri-
rokkoa sekä niiden tuhoisia vaikutuksia, 
Länsi-Bengalin hallitus aloitti tuhka- ja vi-
hurirokon vastaisen rokotuskampanjan.
 MD-322:n lionit halusivat auttaa ro-
kotteesta tiedottamisessa ja vähentää roko-
tukseen liittyvää pelkoa. He käyttivät Lions 
Clubs Internationalin säätiöltä, LCIF:ltä saa-
maansa 40 905 USD:n apurahaa kampanjan 
massiiviseen mainontaan ja ihmisten liike-
kannallepanoon.
 – Valtion koko väestön rokottaminen 
hallinnon virallisin voimin oli valtavan iso 
tehtävä. Virallisten toimijoiden avuksi tar-
vittiin vapaaehtoisia avustamaan rokottami-
sessa ja tiedottamaan suurille ihmisjoukoille 
rokotuksen ottamisen tärkeydestä. Monin-
kertaispiirin 322 lionit ottivat tehtäväkseen 
kampanjasta tiedottamisen, LCIF:n hallituk-
sen jäsen ja entinen kansainvälinen johtaja 
Gurcharan Singh Hora sanoo.

Suojelemme lapsia taudeilta
Lionit tiedottivat uupumatta: he järjestivät 
joukkokokoontumisia, jakoivat lehtisiä ja 
esitteitä, pitivät lehdistötilaisuuksia, mainos-
tivat mainostauluilla ja viireillä, pystyttivät 
esittelykojuja ja järjestivät leirejä. He tekivät
kaikkensa levittääkseen tietoa tärkeästä ro-
kotuskampanjaohjelmasta. He toimivat myös
vapaaehtoisina järjestysmiehinä ruuhka-ai-
koina rokotuspaikoilla ja tarjosivat moraalis-
ta tukea rokotusta pelkääville.
 – Tämä rokotuskampanja on koskettanut 
monien ihmisten elämää ja tuonut todellisen 
muutoksen Länsi-Bengaliin. Kampanjan ai-
kana yli 90 prosenttia väestöstä sai rokotuk-
sen, jonka avulla hallitaan tuhkarokon ja 
vihurirokon leviämisen uhkaa tulevaisuu-

Lionit mukana tuhka- ja vihurirokon 
rokotuskampanjassa
Tuhkarokko ja vihurirokko ovat erittäin tarttuvia virusinfektioita, 
jotka leviävät helposti yskimisen ja niistämisen kautta ja voivat 
aiheuttaa hengenvaarallisia terveydellisiä komplikaatioita.
LIONS CLUBS INTERNATIONAL FOUNDATION / shelby washington

dessa. Rokotusohjelman avulla huolehditaan 
tämän alueen perheiden ja etenkin lasten hy-
västä terveydentilasta, LCIF:n hallituksen jä-
sen Hora sanoo. 
 Monet vauvat, lapset ja vanhemmat 
ovat nyt suojattuja näiltä julmilta taudeilta 
LCIF:n ja paikallisten lionsklubien ansios-
ta, jotka ryhtyivät toimeen taudin leviämisen 
pysäyttämiseksi. 
 – Yhteisö antoi erittäin myönteistä pa-
lautetta lionien panoksesta rokotusten mai-
nostamisessa ja taudeista tiedottamisesta. 
Saimme kiitosta valtiollisilta toimijoilta, me-
dialta ja suurelta yleisöltä omasta tehtäväs-
tämme, joka oli saada ihmiset tulemaan ro-
kotuskeskuksiin ja huolehtia paikalla siitä, 
että rokotusjonot etenivät sujuvasti.
 Kampanja on näyttävä esimerkki siitä, 
miten LCIF ja lionit toimivat käsi kädessä 

Lujitamme yhteisöjä ja rakennamme terveempää 
tulevaisuutta.
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Rokotusohjelman avulla huolehditaan alueen perheiden ja etenkin lasten hyvästä terveydentilasta.

pelastaakseen ihmishenkiä ja luodakseen 
valoisampia tulevaisuudennäkymiä. Ryhty-
mällä tukemaan tuhka- ja vihurirokkokam-
panjan kaltaisia hankkeita, joilla kyetään 
pelastamaan ihmishenkiä, suojelemme lap-
sia tuhoisilta taudeilta ja lujitamme yhteisö-
jä ja rakennamme terveempää tulevaisuutta. 
Yhdessä osoitamme, että merkityksellinen 
muutos on mahdollista.•
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U
krainalaispakolaisten auttamis-
työ käynnistyi L-piirissä syksyllä 
2022, kun lionit ottivat vapaaeh-
toistyönä vastuun Rovaniemellä 
olevan avustuskeskus Ritarinteen 
toiminnasta. Rovaniemeläiset ih-

miset ja yritykset lahjoittavat avustuskeskuk-
seen tavaraa, jonka Ritarinteen vapaaehtoiset 
lajittelevat ja jakavat avun tarpeessa oleville 
Lapin ukrainalaisille.
 Ritarinne toimi kevääseen 2024 saakka 
erityisesti vaatteiden ja kenkien kierrätyskes-
kuksena, minkä jälkeen toiminnan painopiste
on ollut ukrainalaisten tarpeiden muuttumista
seuraten huonekaluissa, keittiötarvikkeissa ja 
liinavaatteissa. Pieniä määriä lahjoitustavaraa 
on lähetetty myös Ukrainaan.
 L-piirin lionit ja leot ovat auttaneet uk-
rainalaispakolaisia myös LCIF-apurahoilla. 
Keväällä 2023 saadulla 30 000 USD:n apu-
rahalla autettiin kaikkiaan 930 ukrainalais-
pakolaista kymmenellä eri paikkakunnalla 
Lapin ja Koillismaan alueella. Lokakuussa 
2024 saadulla toisella 30 000 USD:n apura-
halla autettiin 450 ukrainalaispakolaista Ro-
vaniemellä ja Kemissä.
 Molemmista apurahoista osa käytettiin 
hygieniatarvikkeiden, vaatteiden, vuodevaat-
teiden, astioiden ja kodinkoneiden hankin-
taan ja osa ukrainalaisten kotoutumista tu-
keviin hankintoihin ja hankkeisiin. 

Merkityksellistä auttamista
Kevään 2023 apurahalla kotoutumista tuet-
tiin harrastusvälinehankinnoin ja tarjoamalla
ukrainalaisille harrastusmahdollisuuksia. 
Kemijärven ukrainalaiset saivat soittimia ja 
kalastusvälineitä ja heille järjestettiin soitto-
tunteja, sisäliikuntatunteja, äänimaljarentou-
tusta ja kalastustapahtumia.
 Pellon ukrainalaiset tutustuivat ympäristö-
taiteeseen ja pelasivat frisbeegolfia. Kemin 
ukrainalaiset luistelivat. Rovaniemen ukrai-
nalaiset harrastivat salibandya, kuntonyrk-
keilyä, tanssia, frisbeegolfia, maastohiihtoa 
ja ruoanlaittoa, tekivät taidetta taidemuseon 
järjestämissä taidepajoissa, tutustuivat ark-

Ukrainalaisten kotoutumista 
tuetaan LCIF:n tuella
Kolme vuotta jatkunut sota on tuonut Pohjois-Suomeen L-piirin 
alueelle suuren joukon sotapakolaisia Ukrainasta. Piirin lioneille
on ollut kunnia-asia toimia merkittävänä, näkyvänä ja ukrainalais-
pakolaisten tarpeita kuuntelevana auttajana.
liisa isomaa

Kemijärven ukrainalaisille järjestettiin muun muassa sisäliikuntatunteja.
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Harrastusvälinehankinnoilla ja tapahtumilla, kuten pilkkikisoilla on tuettu kotoutumista ja tarjottu ukrainalaisille 
harrastusmahdollisuuksia.
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Vasemmalla Marjo Romakkaniemi, LC Rovaniemi  
ja Eva Kivinen, Finaid ry.

LCIF-apurahaprojektit ovat tuoneet L-piiriin 
tietoa ja ymmärrystä LCIF:sta ja sen toiminnasta.

Mahdottomasta 
mahdollinen
marjo romakkaniemi

VAIKKA ROVANIEMELLÄ elettiin 2024 kaikkien 
aikojen vilkkainta joulusesonkia, monien 
tahojen hyvän tahdon ja yhteistyön avulla 
kyettiin toteuttamaan 88 ukrainalaisnuoren 
ja heidän 12 opettajansa retki Lappiin.
 Retken järjestäjänä oli Fin Aid ry, joka 
on sitoutumaton ja voittoa tavoittelematon 
yhdistys. Fin Aid on tehnyt yhteistyötä LC 
Köyliön kanssa. LC Köyliöstä puolestaan 
otettiin yhteys Rovaniemelle retken toteut-
tamiseksi. Rovaniemellä konkreettiseen to-
teutukseen osallistui viisi klubia ja muutkin 
tukivat rahallisesti.
 Pommisuojissa eläneet lapset ja nuoret 
unelmoivat isän paluusta rintamalta kotiin, 
rauhasta, toivosta, mahdollisuudesta olla 
toisten kanssa ulkona ja turvallisesta taivaas-
ta. Toiveet koskettivat ja päätettiin kääntää 
kaikki kivet, että mahdottomasta tulisi mah-
dollinen.
 Kun majoitus järjestyi, sujui kaikki muu-
kin. Fin Aid ry:n, leijonien ja monien toimi-
joiden verkostojen avulla matka mahdollis-
tui. Lahjoittajia oli lopulta lähes 70.
 Lapset ja nuoret saivat käydä seuraa-
massa liigatason jääkiekko-ottelua, peuha-
ta lumessa, käydä saunassa ja juosta sieltä 
hankeen, pilkkiä, luistella, hiihtää ja paistaa 
makkaraa.
 Tämä joulu jäi ikuisesti mieleen – se oli 
vapaaehtoisten mahdollisuus tarjota sodan 
keskeltä tuleville lapsille elämyksiä ja mah-
dollisuus turvallisen taivaan alla leikkiä tois-
ten kanssa herätti kiitollisuutta. Syntyi koh-
taamisia, jotka tuntuivat syvällä sydämessä ja 
jättivät sinne jälkensä. Kokonaisuus mahdol-
listui yhteistyön voimalla.•
Lue lisää Nikopolin sotalasten Rauhan rekiretkestä
L-piirin verkkosivuilta https://lpiiri.lions.fi/uutiset/
rauhan-rekiretken-matkaajat/.

tiseen luontoon ja eläimiin Ranuan eläin-
puistossa sekä suomalaiseen retkeilyetiket-
tiin ja jokaisenoikeuksiin eräretkellä. He 
nauttivat taiteesta taidenäyttelyssä ja luiste-
lunäytöksessä. Lapset viettivät liikuntapäi-
viä sirkuskoulussa ja askartelivat askartelu-
kerhossa.
 Lokakuun 2024 apurahalla kotoutu-
mista tuettiin hankkimalla 30 kannettavaa
tietokonetta ja neljä tulostinta, jotka si-
joitettiin vastaanottokeskuksiin ukraina-
laisten yhteiskäyttöön. Tietokoneet an-
tavat mahdollisuuden käydä etäkoulua 
Ukrainaan, opiskella suomen kieltä, suo-
rittaa muita kotoutumista auttavia verkko-
kursseja ja ammatillisen koulutuksen teoria-

Kotoutumista tuettiin hankkimalla 30 kannettavaa tietokonetta, jotka sijoitettiin vastaanottokeskuksiin 
ukrainalaisten yhteiskäyttöön.
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jaksoja, saada etäterapiaa ja pitää yhteyttä 
muualla asuviin sukulaisiin ja ystäviin.
 Ukrainalaisprojektit ovat helpottaneet 
monen ukrainalaisen arkea ja sopeutumista 
vieraaseen maahan ja kulttuuriin sekä tar-
jonneet Rovaniemen lioneille, leoille ja klu-
beille yhteisöllisyyttä ja yhteistä tekemistä 
merkityksellisten aktiviteettien parissa. Li-
säksi LCIF-apurahaprojektit ovat tuoneet 
L-piirin lioneille uutta tietoa ja ymmärrystä
LCIF:sta ja sen toiminnasta.• 

Lue lisää L-piirin verkkosivuilta 
lpiiri.lions.fi/uutiset/
lionit-auttavat-l-piirin-ukrainalai/
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TARINOITA LEIJONISTA

T
uomo Kotkaniemi kertoo, että oli 
sykähdyttävää päästä osaksi sitä 
joukkoa, jolla oli leijonamerkki 
rinnassa. Raskaat sotakorvausvuo-
det olivat takana päin ja maa oli 
toipumassa. Varojen kerääminen 

oli vahvaa ja auttaminen oli inhimillistä ja 
ihmisläheistä.

Sataprosenttista sitoutumista 60 vuotta
Vuosi 1965 oli lionstoiminnan voimakkaan laajentumisen aikaa. 
Seinäjoelle oltiin perustamassa kolmatta klubia, LC Seinäjoki/Törnävää, 
ja 23-vuotias Tuomo Kotkaniemi sai kutsun liittyä mukaan.
nina moilanen, liiton puheenjohtaja

Oli sykähdyttävää 
päästä osaksi sitä 
joukkoa, jolla oli 
leijonamerkki rinnassa.

Juhlalaattaa luovuttamassa liiton puheenjohtaja Nina Moilanen ja vastaanottamassa Tuomo Kotkaniemi 
puolisonsa Margitin kanssa. Lavalla tilaisuutta seuraamassa Seinäjoki/Törnävän presidentti Timo Santala 
ja F-piirin kuvernööri Juha Lahtinen.
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 Seinäjokelainen MJF Sauli Ojajärvi, 
Tuomo Kotkaniemen mentori, seurasi pe-
rustajamme Melvin Jonesin opetuksia: johda 
aatetta eteenpäin viisaudella, älä tee tyhmiä
päätöksiä. Sieltä myös kumpuaa Kotkanie-
men uskomaton saavutus: 60 vuoden 100- 
prosenttinen lions-palvelu. 

 Ohjeena oli: ole joka kuukausi kokouk-
sessa paikalla, tai korvaa poissaolosi. Vain 
yhden kerran jäi ohje noudattamatta: ryh-
mä seinäjokelaisia leijonia oli matkalla Mi-
lanossa, ja oli jo katsottuna korvauskokous 
paikalliseen klubiin. Miehemme lähestyivät 
kokouspaikkaa, johon saapui toinen toistaan 
hienompia autoja, ja niistä ’korkeita herroja’. 
Meno oli Kotkaniemen mukaan niin hurjaa, 
ettei uskallettu mennä mukaan, vaan kään-
nyttiin ovelta pois. Sekin lipsahdus korvat-
tiin sitten matkan jälkeen Suomessa.

Yhä aktiivisesti mukana
Kotkaniemi työskenteli muun muassa fakto-
rina kirjapainossa ja Etelä-Pohjanmaa-leh-
den myyntipäällikkönä. Hänen sydäntään 
lähellä on ollut myös reserviläis- ja veteraani-
toiminta. Kotkaniemi on ehtinyt 60 vuoden 
aikana antaa ison panoksen niin klubin kuin 
piirin toiminnassa. Niin suuri oli tuo panos, 
että Sauli Ojajärvi ei ’päästänyt’ Kotkaniemeä 
piirikuvernööriksi, koska tekemistä Seinä- 
joellakin oli niin paljon. 

 Vielä nyt 83 vuoden iässä Kotkaniemi on
voimiensa mukaan aktiivisesti mukana klu-
bin toiminnassa. Kotkaniemi kiittää puo-
lisoaan Margitia rinnalla kulkemisesta ja 
kannustamisesta. Lady-toiminta onkin ol-
lut tärkeä osa myös LC Seinäjoki/Törnävän 
toimintaa. Perheessä leijona-aate on mennyt 
eteenpäin, vanhin tytär on LC Nurmo/Vala-
kioiden perustajajäsen.

Lions-aate voimistuu
Lionstoiminta on vuosien aikana muuttunut. 
Pitkään olivat aina kaikki klubilaiset muka-
na kokousten jälkeen veljesillallisilla, nykyi-
sin ei kokouksissa enää käydä niin ahkerasti. 
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Kuluvan kauden haasteista ja suunnitelmista kertoi liiton puheenjohtaja CC Nina Moilanen ja muistutti
avoinna olevasta liiton palvelujohtajan tehtävästä. 
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Rajallista aikaa käytetään auttamiseen ja 
varojen keruuseen. 
 Klubi onkin paikkakunnalla aktiivi-
nen toimija: lasten luistelutapahtumat, 
Auta lasta, auta perhettä -keräykset, ra-
kennusprojektit, sankarivainajien muista-
miset, liikenteenohjaukset ja yhteiset akti-
viteetit Seinäjoen muiden klubien kanssa 
tuottavat vuoden aikana tuhansia merki-
tyksellisiä hetkiä, tuhansia palveltuja hen-
kilöitä.
 Lapuan pamaus vuonna 1976 vaikutti 
syvästi kaikkiin paikkakuntalaisiin. Kaikki
ottivat 40 vainajan ja heidän perheidensä, 
noin 70 orvon asian omakseen. Kotkanie-
mi toimi lionien keräyspäällikkönä. Leijo-
nat tekivät mahtavan työn ja lisäksi myös 
säätiömme LCIF tuki uhreja.
 Sykähdyttävin Kotkaniemen leijona- 
muisto on, kun itse Arne Ritari vieraili 
puolisonsa kanssa synnyinseudullaan Sei-
näjoella. Päivällä vierailtiin museoalueella 
ja ilta huipentui Arne Ritarin puheeseen 
ja kättelyyn museotalon pirtissä.
 Aina ei kaikki mennyt niin kuin 
Strömsössä. Klubi oli saanut luvan mennä
kaatamaan kuusia joulukuusimyyntiä var-
ten kaupungin metsästä. Liekö ollut pilvi-
nen päivä ja kompassit kotona, mutta joka 
tapauksessa kuuset kaadettiin naapurin 
puolelta. Eipä aikaakaan, kun maanomis-
taja tuli vaatimaan ’sataa markkaa/kuusi 
tai muuten…’. Aktiviteetti on kuitenkin 
jatkunut tästä takaiskusta huolimatta.
 Auttaminen tulee yleistymään, uskoo 
Kotkaniemi lionstoiminnan tulevaisuu-
desta.
 – Meillä on niin hyvä siemen Melvin 
Jonesilta, että Leijona-aate tulee voimis-
tumaan. Nyt tarvitaan yhteen hiileen pu-
haltamista ja puheenjohtajien sekä piiri-
kuvernöörien kannustamista. Periksi ei 
sovi antaa, tulevaisuutemme on hyvä ja 
suuri.
 Kiitos Tuomo Kotkaniemi, satapro-
senttinen leijona jo 60 vuoden ajan. Esi-
merkkisi innostaa ja velvoittaa – missä 
avuntarve, siellä Leijona.•

L
ions-aatteen Kilta eli LAK ry on en-
tisten Lions-liiton puheenjohtajien 
yhdistys, jonka tarkoitus on jäsen-
tensä tiedolla, kokemuksella ja ver-
kostoilla edistää lionstoimintaa sen 
tavoitteiden ja eettisten periaattei-

den osalta, vaalia lions-perinteitä, vahvistaa 
jäsenistöä ja lions-henkeä sekä kaikkien lio-
nien yhteenkuuluvuutta.
 Ouluun saapui 22. helmikuuta 18 en-
tistä piirikuvernööriä kuudesta eri piiristä. 
Lisäksi etäyhteydellä oli mukana killan pu-
heenjohtaja PID Heimo Potinkara ja sihteeri 
PCC Sanna Mustonen sekä tuleva liiton pu-
heenjohtaja VCC Antti Juva. 
 Kuulimme alustukset muun muassa tule-
vasta Lions-järjestön vuosikokouksesta Hel-
singissä 2031, järjestön koulutusuudistuksesta
ja NSR-toiminnan uudistuksesta. Suomen 
seuraava edustaja kansainvälisessä hallituk-
sessa on kausina 2027–29. Ehdokas valitaan 
Oulussa 2026. 

Katsaus tulevaan kauteen
Kuluvan kauden haasteista ja suunnitelmista 
kertoi liiton puheenjohtaja CC Nina Moila-
nen ja ensi kauden suunnitelmia puolestaan 

Entiset piirikuvernöörit 
Lions-aatteen Killan kutsuvieraina
Entiset piirikuvernöörit, PDG:t ovat yksi tärkeimpiä 
Lions-aatteen Killan voimavaroja. Tänä vuonna kilta 
kutsui heidät kahteen eri tilaisuuteen, Ouluun ja Turkuun. 
pcc heikki hemmilä

varapuheenjohtaja Antti Juva. Hänen kau-
delleen osuu muun muassa liiton 75-vuotis-
juhla. 
 Sanna Mustonen kertoi MISSION 1.5 
-ohjelman tavoitteista: vuoteen 2027 men-
nessä joka vuosi kaksi uutta klubia joka pii-
riin ja kolme uutta jäsentä joka klubiin. Nais-
ten osuus 40 prosenttiin ja nuoria jäseniä 
niin, että keski-ikä alenisi viisi vuotta nykyi-
sestä 65,5:sta. 
 Puheenvuoron saivat myös liiton vara- 
puheenjohtajaehdokkaat, M-piiristä LC Kan-
kaanpään jäsen Jorma Pohjus, etänä, ja N- 
piiristä LC Helsinki/Pakinkylän jäsen Pekka 
Taskinen, läsnä. 
 Vapaassa keskustelussa pohdittiin entis-
ten piirikuvernöörien mahdollisuuksia tu-
kea klubien jäsenhankintaa ja viestintää. Tit-
telin edessä oleva P tulkittiin muun muassa 
uudella merkityksellä: ”puolestapuhuja”, niin 
uusien jäsenten houkuttelijana, kuin heidän 
uusien ideoidensa kannustajana. 
 Lopuksi saimme vielä tilanneraportin 
Ukrainan kamina- ja ambulanssihankkeista 
sekä terveiset kansainväliseltä pinssinkerääjä- 
klubilta.•
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LIONIEN LIIKUNTAVIIKKO koittaa tuttuun tapaan toukokuussa 10.–
18.5. Silloin liikutaan ja liikutetaan muitakin.
 Aiempien Liikuntaviikkojen lailla leijonat ja heidän ystävänsä
voivat harrastaa niin kävelyä, juoksua, pyöräilyä, suunnistusta, 
tanssia, puutarhatöitä, joogaa, kuntoportaiden kävelyä, keilausta,
lintubongausta, golfia, tai mitä vain, missä liikutaan yksin tai yh-
dessä.
     Terveyskävelyt, aiemmalta nimeltään Diabeteskävelyt, ovat 
vaihtuneet Lionien liikuntaviikoksi, sillä kaikki liikunta on hyvästä.
Liikuntaviikon rinnalle on noussut muitakin ”liikuttavia” tapah-
tumia, kuten Lions Pyöräilyt ja Lasten Leijonahiihdot.
 Lionien liikuntaviikko on leijonien ja yhteistyökumppanien, 
kuten diabetesyhdistysten ja muiden terveysjärjestöjen tapa kan-
nustaa kaikkia liikkumaan ja levittää samalla tietoa liikunnan hy-
vistä vaikutuksista diabeteksen ja muiden sairauksien ehkäisyssä 
ja hoidossa.
 Kävelytempauksia järjestävät lions-piirit ja -klubit ympäri 
Suomen – samoin kuin vastaavat organisaatiot maailmalla.
 Laitathan myös jo muistiin syksyn Lions Liikuntaviikon 18.–
28.9.•

Taas liikutaan yhdessä
teija loponen

Voit lähettää oman klubisi/piirinne Lions Liikuntatapahtuman tiedot 
kotisivulinkin	kautta,	niin	ne	lisätään		liikunta.lions.fi	-sivuston	
tapahtumaluetteloon. Kaikki tiedot pitää olla täytettynä ja 
ilmoittajan pitää olla tapahtuman vastuullinen järjestäjä. 

Ilmoita tapahtumanne https://jellona.info/ilmoita-oma-
diabeteskavelytapahtuma/

Lions liikuntaviikon sivuja ylläpitävät pääkaupunkiseudulla 
toimivat lions-piirit B ja N.

REKISTERÖI TAPAHTUMANNE
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Lionien liikuntaviikko kannustaa kaikkia liikkumaan.

LION-LEHTI on  
tehokas mainosmedia

Tavoita lähes 40 000 aktiivista ja ostovoimaista lukijaa.

Seuraava LION-lehden numero ilmestyy 27.5.  
(varaukset 17.4. mennessä)

Lehden teemana on ympäristö.
Kysy tarjousta myös tuki-ilmoituksesta  

LION-lehdessä!

Mediamyynti
Juha Kurvinen 040 665 5983
Kati Kinnunen 044 491 3199

ilmoitusmyynti@kotimaa.fi

Kulmat kuntoon!
Kulmat kuntoon! -talkootempauksen tavoitteena 

on saada miljoona suomalaista tuunaamaan 
lähiympäristöä kuntoon leijonien ja leojen kanssa. 

Talkoilua voi järjestää ympäri vuoden. 
Kulmia voi alkaa laittaa kuntoon

 jo huhti-toukokuussa ja toiminta huipentuu 
vuosittain elokuulle. 

Lähde toimimaan klubisi kanssa nyt!

Lisätietoja: ymparistoleijonat@lions.fi

Lions Finland ympäristöleijonatlionsymparistoleijonat

Seuraa meitä somessa
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kerro palstalla teidän tavasta tehdä hyvää. lähetä teksti word- ja valokuva jpg-tiedostona (kuvan resoluutio 300 dpi)
osoitteeseen toimitus@lions.fi. julkaistavien tekstien pituus voi olla enintään 1 000 merkkiä tai 90 sanaa. tapahtumasta 

saa olla korkeintaan neljä kuukautta. jutut julkaistaan saapumisjärjestyksessä seuraavissa lehden numeroissa. 
aineistopäivään mennessä saapunetkaan eivät välttämättä mahdu aina seuraavaan lehteen.

Monta tapaa tehdä hyvää.

1  Nuorten kesätyöpasseihin Heinolassa 315 000 euroa
Nuorten kesätyöllistämisen sydämenasiakseen vuonna 2014 
ottanut LC Heinola/Jyränkö on hankkinut yhteistyökumppaniensa 
kanssa merkittävän määrän kesätyöpaikkoja 14–17-vuotiaille nuorille. 
jari niemi

K
esätyöpassivaroja on idean puuha-
miehen ja pitkäaikaisen LC Hei-
nola/Jyrängön jäsenen Seppo 
Laakson mukaan saatu vuosien 
mittaan kokoon 315  000 euroa 
ja varoilla on työllistynyt 1  260 

nuorta kukin kolmeksi viikoksi heinolalai-
siin yrityksiin, yhdistyksiin tai kotitalouk-
siin. Keskimäärin 115 nuorta on saanut joka 
vuosi kesätyöpaikan.
 – Kesätyöpassi-ideointi tapahtui Verkos-
tosta Voimaa ESR-hankkeessa, jonka toiminta- 
alueena oli Heinolan kaupungin lisäksi Sys-
män ja Hartolan kunnat, Seppo Laakso sel-
vittää.
 Nuorten työllistäneet tahot saivat kukin 
250 euron suuruisen korvauksen nuoren 
palkkaamisesta ja nuoret saivat 500 euroa 
puhtaana käteen kolmen viikon mittaisesta 
työrupeamastaan. Työllistäjät maksoivat pal-
kan sivukulut ja työaika oli työehtosopimus-
lain mukainen.

Kaupunki suurin tukija
Kesätyöpassitoiminnan ylivoimaisesti tär-
kein yhteistyökumppani on alusta alkaen 
ollut Heinolan kaupunki, joka vuosittain 
on varannut toimintaan 20 000 euroa. Muut 
kumppanuudet ovat olleet Heinolan viisi 
lionsklubia, Heinolan seurakunta, Heinolan 
työnantajayhdistys, Jyränkölän Setlementti 
ja Heinolan yrittäjäyhdistys. 
 – Satunnaisesti on lisäksi saatu bonuksia 
yrittäjiltä ja työnantajilta, Seppo Laakso to-
teaa.
 LC Jyränkö on vuosittain hakenut rahoi-
tukset ja maksanut varat työllistäjille. LC Jy-
ränkö on hoitanut tilin ylläpidon ja maksa-
tuksen tehneen tilitoimiston palkkion.

Leirintäalue Heinolan Heinäsaari on ollut yksi 
suurimmista nuorten kesätyöpassilla työllistävistä 
yrityksistä. Kuvassa yrittäjät Päivi Naukkarinen 
vasemmalla ja Elina Hynninen kahden nuoren kesä-
työntekijän Oliver Nummelan ja Veikka Salosen kanssa.

LC Heinola/Jyrängön 
hankkimilla varoilla 
on työtä saanut jo 
1 260 nuorta 
11 vuoden aikana.

Lion	Seppo	Laakso	(oik.)	luovuttaa	tehtävävastuun
klubitoimintaan	kutsumalleen	Aleksi	Lahtiselle	(vas.).	
Kuvassa keskellä hankepäällikkö Jouni Kantonen 
Jyränkölän Setlementti ry:stä.

 Alkuvuosina Jyränkölän Setlementti 
vastasi työllisyyshankkeidensa kautta kesä-
työseteleiden jaosta ja nuorten opastuksesta 
yhteistyössä Verkostosta Voimaa -hankkeen 
työntekijöiden kanssa. Nykyisin Jyränkö-
län hankkeet jakavat infoa netissä ja Duuni- 

treffeillä talvisin sekä opastavat työllistäjiä ja 
nuoria pitkin kevättalvea. Heillä on myös tie-
dossa kulloinkin kerätty rahoitus, joka mää-
rittelee jaettavien passien määrän.
 Leirintäalue Heinolan Heinäsaari on 
työllistänyt vuosittain merkittävän määrän 
nuoria. Seppo Laaksoa on lämmittänyt myös 
yrittäjien tapa valita nuoret. Kesäksi 2024 ha-
kijoita oli 50, joista kesän aikana työllistyi 27.
 – Yritys kutsui kaikki paikkaa hakeneet 
haastatteluun, ja antoi jokaiselle näin ko-
kemusta 30 minuuttia kestäneestä työhön-
ottohaastattelusta. Kaikille valituille yritys 
järjesti 1,5 tuntia kestäneen perehdyttämis-
tilaisuuden, ja kaikki nuoret saivat työasuk-
si T-paidat, hupparit ja sadevaatteet, Laakso 
toteaa.•
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2  Leijona-portaat ja -laavu 
Saarijärvelle
hannu strengell

LC SAARIJÄRVI/PALVANSALMEN lionit urakoivat 
kesän ja syksyn aikana kuntoportaat Saari-
järven Kusiaismäen hiihtokeskuksen jylhiin 
maisemiin.
 – 4,3 kilometriä lautaa, 15 300 ruuvia ja 
noin 2 000 talkootyötuntia vaadittiin, hank-
keen puuhamies Veikko Humalajoki kertoo 
kaikkiaan 185 portaan urakasta.
 Apuna talkoissa olivat myös monet yk-
sityiset hiihtokeskuksen aktiivikäyttäjät, 
hiihdon harrastajat ja frisbeegolfarit. Suuri 
merkitys hankkeen onnistumiselle oli myös 
Pohjoisen Keski-Suomen ammattiopiston 
rakennusalan opiskelijoilla, jotka olivat har-
joittelemassa rakentamista opiskelutyönään 
sekä Saarijärven kaupungin monipuolisella 
tuella.
 Portaiden yläpäähän valmistui laavu tuli-
paikkoineen, jonka kustannuksista kattoi 
osan Leader Viisari ry.
 – Hankkeilla on ollut suuri käytännön 
myönteinen vaikutus saarijärveläisille ja 
eri yhteisöille. Olemme saaneet monenlais-
ta positiivista palautetta. Portaat liikuttavat 
saarijärveläisiä. Muun muassa kaupungin lii-
kuntaohjaajat ja yksityiset personal trainerit 
pitävät portaissa suosittuja jumppia, klubin 
presidentti Marko Kinnunen kertoo.
 Edellisenä syksynä Saarijärven lionit to-
teuttivat 72 askeleen kuntoportaat Mannilan 

männikön kuntoradan maisemaan. Yhteen-
sä näitä molempia kuntoporrashankkeita 
varten rahaa on kerätty 30 000 euroa. Yksi-
tyisten ja yritysten nimet löytyvät kuntopor-
taiden askelmien kupeesta vielä vuosikym-
menien ajan.•
Leijona-portaiden avajaisia vietettiin 
lokakuussa noin 150 hengen voimin. 

3  Nappulahiihtoja 50 vuotta
tapani ojala

LC KAUHAJOKI/ARO järjesti jo 50. kerran nap-
pulahiihdot perinteisellä tyylillä. Nuoria 
4–16-vuotiaita hiihtäjiä oli mukana 58. Ta-
pahtumapaikkana oli Kauhajoen Sotkan 
hiihtostadion.
 Juhlavuoden kunniaksi olimme pyytä-
neet paikalle juhlavieraaksi kaikille tutun 
Juha Miedon. Miedolta eivät jutut eikä tutut 
loppuneet ja hän silmin nähden nautti nuor-
ten hiihtäjien iloisuudesta ja energiasta.
 Lisäksi olimme teettäneet Suomessa suo-
malaisesta kierrätysmateriaalista valmistetut 
putkihuivit kaikille hiihtäjille, tietenkin Lei-
jona-tunnuksin ja -värein.
 Nappulahiihdot järjestimme yhdessä 
Kauhajoen Karhun hiihtojaoston kanssa ja 
yhteistyö on jatkunut myös jo lähes viisikym-
mentä vuotta.•
Kuva: Tapani Ojala

4  LC Mäntyharju 60 vuotta
timo rahkola

LC MÄNTYHARJU juhli 60-vuotista taivalta 
Mäntyharjun Eränkävijöitten Erämajalla. 
Paikalle oli saapunut runsaasti omia jäseniä 
puolisoineen ja kutsuttuina naapuriklubien 
edustajia, piirikuvernööri Risto Turunen ja 
IPID Pirkko Vihavainen sekä Mäntyharjun 
kunnan ja seurakunnan edustajat.
 Tilaisuuden avasi LC Mäntyharjun pre-
sidentti Timo Rahkola, joka korosti klubin 
elinvoimaisuutta ja hyvää yhteishenkeä vuosi-
kymmenestä toiseen. 
 Musiikkiesityksestä vastasivat Tinka Pii-
roinen trumpettiesityksellä ja Mäntyharjun 
Huuliharpistit. Valloittavan liikuntaesityksen
esitti Mäntyharjun Virkistyksen Lehdokit 
-tanssiryhmä. Kaikki esiintyjät ovat saaneet 
tukea klubiltamme. 
 Juhlapuheen piti kotiseutuneuvos Heikki 
Koljonen. Koljosen esitys sisälsi paljon ku-
vamateriaalia klubin historiasta perustami-
sesta lähtien. Hän kertoi myös klubin mer-
kittävimmistä aktiviteeteista: Mäntyharjun 
Markkinat, saattopalvelun tarjoaminen ja 
palveluhakemisto. Isoin avustuskohde tälle 
kaudelle on ollut grillikatos Taruvuoren pal-
velutalolle.
 Seurakunnan tervehdyksen juhlaan toi 
Ann-Maarit Joenperä ja kunnan tervehdyk-
sen leijonaveli Markku Häkkänen. Lions-lii-
ton tervehdyksen toivat piirikuvernööri 
Risto Turunen ja IPID Pirkko Vihavainen. 

2 3
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 Juhlassa palkittiin ansioituneita klu-
bin jäseniä. Melvin Jones Fellow -jäsenyys 
myönnettiin Taisto Manniselle. Kotimaisen 
1. ruusukkeen ansiomerkin saivat Juhani 
Lyytikäinen ja Pertti Lehto. Kansainvälisen 
presidentin kunniakirjat luovutettiin Orvo 
Luukkaiselle ja Taisto Jantuselle.•
Kuvassa Melvin Jones Fellow -palkittu 
Taisto Manninen oikealla. Vasemmalta piirikuvernööri 
Risto Turunen, presidentti Timo Rahkola, sihteeri 
Eero Järvinen ja IPID Pirkko Vihavainen.

5  Pro Ritari Vilppulan 
lionsklubiin
juhani rikkonen

KLUBITAPAAMISESSA 13.2. oli juhlan paik-
ka, kun saimme palkita Lions-jäsenyydestä 
useita klubimme jäseniä: viisi vuotta Heikki 
Huhtala, 20 vuotta Heikki Kivinen, 25 vuotta
Harri Arola, 35 vuotta Pekka Seppälä, 
40 vuotta Reijo Loijas ja 50 vuotta Erkki 
Iso-Markku.
 Lisäksi lion Aarno Hokkanen palkittiin 
Pro Ritarin arvonimellä. Hokkanen on ollut 
klubin jäsen vuodesta 1989 ja on toiminut 
eri tehtävissä klubissa ja piirissä aktiivisesti 
ja esimerkillisesti. Lions-Ritarin arvo hänel-
le myönnettiin joitain vuosia sitten. Klubis-
samme Aarno Hokkanen on toinen Pro Ri-
tari.• 

6  Tonttumetsässä 
seikkailtiin talvisäässä
riitta dahlberg

JO 19. KERTAA LC Vantaa/Vernissan järjestä-
mä koko perheen Tonttumetsä kokosi jälleen 
lapsiperheitä seikkailemaan. Tapahtumaan 
osallistui 24.11.2024 Tikkurilan arboretum 
– Ystävyydenpuistossa reilut 800 kävijää. 
Tonttumetsän seikkailun tuotto lahjoitettiin 
Tikkurilan seurakunnan Rakenna joulupuu 
-keräykseen.
 Talvisessa Tonttumetsässä seikkailtiin 
kauniissa, aurinkoisessa talvisäässä. Vitival-
koinen ensilumi peitti niin metsän puut kuin 
tunnelmalliset, kynttilöin ja pehmoleluin ko-
ristellut polut.
 Tonttumetsän poluilla kierteli Lucia-nei-
to ja laulava tonttu. Lapset tapasivat metsän-
peikon, joulupukin ja joulumuorin, ja pikku-
tontut vilahtelivat metsässä. Reitin varrella 
kuunneltiin satua, ja keppariradalla ratsut 
lensivät laukkaan. Viisi vetokoiraa ahkeroi 
taukoamatta kyyditen lapsia.
 Buffetissa oli tarjolla totuttuun tapaan 
grillimakkaroita, kuumaa mehua ja klubi-
laisten valmistamia herkullisia leivonnaisia.
 Vernissalaiset kiittävät lämpimästi kaikkia
Tonttumetsään osallistuneita kävijöitä ja ta-
pahtuman järjestelyihin osallistuneita per-
heenjäseniä, sukulaisia ja ystäviä.•
Kuvassa joulumuorin ja joulupukin vasemmalla 
puolella Lucia-neito Amanda ja pikkutonttu Unto.
Edessä joulupukkia tervehtimään tullut Aarne. 

7  Minigolfrata virkistää 
Espoon keskuksessa
VUONNA 1992 VALMISTUI Espoon keskukseen 
viralliset mitat täyttävä 18-reikäinen mini- 
golfrata. Radan rakensivat täysin talkootyönä
LC Espoo/Keskuksen leijonat. Silloin uuden 
Lions-maan, Viron, leijonat toimittivat käyt-
töömme tarvikkeita.
 Rata on toiminut jo yli 30 vuotta. Se on 
kerran rakennettu uudelleen yhteistyössä Es-
poon kaupungin kanssa, kun ratamme pai-
kalle rakentui uusi Kirkkojärven koulu.
 Ratamme on avoinna toukokuusta elo-
kuun loppuun. Vuosittain sadat alueen 
asukkaat perheineen käyvät radalla virkis-
täytymässä. Järjestämme myös yksityisti-
laisuuksia, ryhmävierailuja ja yritysten vir-
kistyspäiviä. Myös Kirkkojärven koulu tuo 
oppilaitaan pelaamaan.
 Minigolfradan ylläpidosta vastaavat ”ra-
tamestari”, lion Ilpo Lintulan vetämänä va-
paaehtoisvoimin ja korvauksetta Espoon 
keskuksen lionit. Arkipäivystykseen työllis-
tämme alueen nuoria ja sunnuntaipäivystyk-
sen hoidamme omin vapaaehtoisvoimin.
 Ratamme on monipuolinen virkistyspal-
velu alueen asukkaille. Tuemme nuorisoa 
tarjoamalla heille kesätyöpaikkoja. Radalta 
saamme myös tuottoja ja ne käytämme ly-
hentämättömänä LC Espoo/Keskuksen avus-
tuskohteisiin.
 Minigolfin pelaaminen on hauskaa ja 
helppoa. Tervetuloa kokeilemaan.•

4
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Kiteen joulunavauksessa nähtiin keisarinnojen
upean tunnelmallinen tonttupolku.

8  Keisarinnojen tonttupolku 
ilahdutti
KITEEN JOULUNAVAUS järjestettiin marraskuun 
lopussa täysin uusin voimin ja konseptein. 
Yksi uusi asia kokonaisuudessa oli LC Kitee/
Keisarinnojen toteuttama tonttupolku.
 LC Kitee/Ilmarinen pääsi näyttämään 
kyntensä vuoden 2024 Kiteen joulunavauk-
sen uutena organisaattorina. Moni asia meni 
jollakin tapaa uusiksi uusissa käsissä ja loppu-
tuloksena Kiteellä nähtiin uudenlainen, elä-
myksellinen joulunavaus, jossa ohjelmaa riitti
pitkäksi aikaa.
 LC Kitee/Ilmarisen porukka pyysi LC 
Kitee/Keisarinnaa mukaan yhteistyöhön ja 
järjestämään lapsille tonttupolun ydinkes-
kustan tuntumaan.
 Keisarinnat ottivat tonttumaisen kiehto-
van haasteen vastaan. Sanna Sorvi otti veto-
vastuun polun suunnittelusta. Hän kirjoitti 
polun sydämeksi tarinan, laati kaikenikäisille
sopivat tehtävät polun rasteille, hankki rek-
visiittaa, valaistusta ja ohjeisti klubin muut 
lionit hommiin. Jokaisen rastipisteen keisa-
rinna-tontut saivat somistaa oman pisteensä.
 Kiteen joulunavauksessa nähtiin upean 
tunnelmallisesti lukemattomin lyhdyin, roi-
huin, soihduin, nuotiopistein ja valoketjuin 
valaistu tonttupolku, jonka kauneus avautui 
pääkadullekin.
 Polusta tuli heti ensimmäisellä kertaa 
onnistunut elämys. Keisarinnojen puolesta 
voi sanoa, että paras kiitos oli nähdä lasten 

silmien loiste, aikuisten ilo, teinien heittäy-
tyminen, ukkien ja mummien innostus. On 
siinä joulussa jotain taikaa.•

9  LC Naantali järjesti 
hyväntekeväisyyskonsertin
mika lindroos

TUNNELMAVALAISTU, KAUNIS Naantalin luos-
tarikirkko tarjosi upeat puitteet, kun LC 
Naantali järjesti 12.12.2024 jo perinteiseksi 
muodostuvan joulunajan hyväntekeväisyys-
konsertin yhteistyössä LC Naantali-Raision 
kanssa. 
 Esiintyjinä sulosointuinen 2022 Syksyn 
Sävel -finalisti naantalilainen Reija Kortet, 
jonka 2023 julkaisema Mistä löytää joulun 
tunteen toimi myös koko konsertin nime-
nä, musiikin moniottelija kanttori Sami Nie-
minen sekä Mynämäen harmonikkamestari 
Jorma Punta.
 Konsertin avasi Sami Niemisen upea ur-
kusovitus The Snowman -elokuvasta tutusta 
Walking in the Air -kappaleesta mykistäen 
kerrasta reilu kolmesataapäisen kuulijakun-
nan. Konsertissa kuultiin lisäksi Elviksen, 
Leevi and the Leavings ja Paula Koivunie-
men levyttämiä jouluisia kappaleita, joukko 
perinteisempiä joulun ajan lauluja sekä Rei-

ja Kortetin omasta tuotannosta ihastuttavat 
Mistä löytää joulun tunteen sekä tuore Joulun 
tähti lentää. Yhteislauluna laulettiin kaikille 
tuttu Jouluyö, Juhlayö.
  Pirteästä pakkassäästä huolimatta Turun 
Sotilaskotiyhdistys loihti pihamaalle läm-
minhenkisen väliaikatarjoilun.• 

Kuvassa LC Naantali presidentti Lassi Koivunen, 
Jorma Punta, Reija Kortet, Sami Nieminen sekä 
LC Naantali-Raision presidentti Tiina Ruohisto.
Kuva: Mika Lindroos 

10  LC Hamina on tukenut 
Niklas Heikkilää yli 10 vuotta
mauri viitanen

NYT 37-VUOTIAS haminalainen Niklas Heikki-
lä syntyi keskosena. Synnytyksen yhteydessä
hapenkulku Heikkilän aivoihin häiriintyi, 
mistä hänelle seurasi aivovaurio ja neliraaja-
halvaus. Verenmyrkytys vielä lisäsi vaurion 
vakavuutta.
 Heikkilä on ollut koko ikänsä pyörätuo-
lissa. Kotinsa ja palvelutalojen lisäksi hän on 
asunut vammaisten erityiskoulussa Helsin-
gissä, missä suoritti peruskoulun.
 Vammaisuudesta huolimatta Heikkilä te-
kee radiotoimittajan töitä. Hän on haastatel-
lut monia kuuluisia julkkiksia, muun muassa 
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Apulannan Toni Virtasta ja Sipe Santapuk-
kia. Aivan viimeksi Heikkilä haastatteli Jari 
Saariota, joka ylitti soutamalla Atlantin.
 Aamutoimien jälkeen ohjelmaan kuuluu 
seisomatelineessä seisominen, puheharjoi-
tuksia ja keuhkojen vahvistamisharjoitteita. 
Lisäksi Heikkilä on innokas uimari. Kahden 
avustajansa kanssa hän käy kaksi kertaa vii-
kossa Haminan uimahallissa uimassa ja al-
lasterapiassa.
 LC Hamina on tukenut Niklas Heikkilää 
yli kymmenen vuoden ajan uinnin ja allaste-
rapian muodossa.
 Heikkilä on erittäin positiivinen ja hauska
nuorimies, josta meidän terveiden tulisi ot-
taa oppia. Hänet tavoittaa osoitteesta niklas.
hamina@gmail.com.•
Kuva: Mauri Viitanen

11  LC Helmi tukee 
parajääkiekkoilijaa
pirkko kokkonen

ÄÄNEKOSKEN KOIVISTOSSA asuu parajää-
kiekkoa eli kelkkajääkiekkoa SISU Paraice-
hockeyssä Jyväskylässä pelaava 17-vuotias 
Aaron Hänninen. Vuosi sitten LC Äänekoski/
Helmin silloinen varapresidentti huomasi FB- 
sivuilla jutun Laukaan Peurungassa maalis-
kuussa 2024 pelattavasta turnauksesta. Hän 
lähti katsomaan pelejä ja haastatteli miehen-
sä kanssa Hännisen sisarta paraurheilumuo-
dosta.

 LC Helmi päätti lähteä tukemaan harras-
tusta ja otti Hännisen kummiurheilijakseen 
sekä antoi hänelle stipendin. Samalla suun-
niteltiin, mitä muuta klubi voisi tehdä avus-
taakseen Hännistä. Keskustelussa kävi ilmi, 
että Hännisen isovanhemmat ovat olleet ai-
koinaan leijonia ja äiti on myös ollut leijo-
nien nuorisovaihdossa.
 Marraskuussa oli edessä jännittävä matka
eli parajääkiekon MM-kisat Thaimaan Bang-
kokissa. Suomi pelasi C-sarjassa, missä muut 
joukkueet olivat Thaimaa, Itävalta ja Aust-
ralia. Suomi menestyikin mainiosti, sillä se 
voitti oman sarjansa kultamitalin. Voiton 
myötä Suomi nousi B-sarjaan. 
 Eipä huonosti pelannut Hänninenkään, 
sillä hän näytti turnauksen aikana nopeutta, 
fyysisyyttä, kiekonkäsittelytaitoja ja jaksoi 
pelata isoja minuutteja kentällä. Ei mikään 
ihme, että hänet valittiin kisojen parhaaksi 
hyökkääjäksi, vaikka oli joukkueensa nuorin 
pelaaja, hän oli myös ainoa edustaja SISU- 
teamista. 
 Vuosi 2025 alkoi 18.–19.1. viidettä kertaa
pelattavassa SISU cup 2025 turnauksessa 
Peurungassa. Suomen joukkueiden lisäksi 
turnaukseen osallistuivat joukkueet Ruotsin 
Malmöstä sekä Ranskan Pariisista. 
 Turnauksen voitti FIFH Sledgehammers 
Malmöstä, seuraavat sijat menivät Kiekko- 
Nikkareille Riihimäeltä ja kotijoukkue SISU 
Paraicehockeylle.
 Olemme ylpeitä Hännisen sisukkuudesta 
ja toivotamme hänelle kaikkea hyvää ja me-
nestystä myös tulevissa kisoissa.•

12  Iloisella mielellä 
ja suurella sydämellä
ritva jomppanen

LC ROVANIEMI/PETRONELLA ry:n toiminta on 
ollut aktiivista. Olemme keskustelleet tapah-
tumien järjestämisestä yhteistyössä muiden 
klubien kanssa. Yhteistyö avartaa ja tuo uusia 
ajatuksia omankin klubin toimintaan.
 Toimintakauden tärkein varainkeruu-
tapahtumamme on Rovaniemen Wanhoilla 
Markkinoilla pidettävä Lättypuoti. Osallistu-
minen tapahtuman toteuttamiseen on aktii-
vista ja talkootunteja kertyy.
 Olemme tukeneet Erityislasten Omai-
set ELO ry:n vertaistapaamista Revontuli-
laavulla. Vanhemmilla oli tilaisuus vaihtaa 
kokemuksia ja nauttia nuotioeväät kaikki 
yhdessä. Aurinkoisessa toukokuun säässä 
paistoimme lättyjä myös palvelukoti Aarnen-
pihan asiakkaille.
 Hankimme Saaren ja Nivavaaran koulu-
jen ala-asteille yhteensä 30 liikennetyökirjaa. 
Viimeisimmän tieliikennelain mukaiset lii-
kennetyökirjat tulevat lapsille henkilökohtai-
seen käyttöön koko alakoulun ajaksi.
 Lahjoitimme Rovaniemen Nuoret ry:n 
Poikien Talon toimintaan heidän toivomuk-
sestaan Playstation5 -pelikonsolin.
 Osallistuimme lokakuussa Asunnotto-
mien yö -tapahtumaan Lordin aukiolla yh-
teistyössä muiden toimijoiden kanssa. Välit-
tämisen yössä paistoimme lättyjä.

10 11 12
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 Hyvänä esimerkkinä yhteistyöstä mai-
nittakoon Rovaniemellä toimivien klubien 
ja Saarenkylän Nuorisoseuran järjestämät 
Hyväntekeväisyystanssit. Tuotto lahjoitettiin 
MIELI, Rovaniemen seudun mielenterveys, 
ry:lle nuorten mielenterveystyöhön.
 Klubimme kummityttö Chamodya Sri 
Lankassa täytti 17 vuotta. Hän on saanut pe-
ruskouluksensa päätökseen ja lahjoitimme 
ylimääräisen stipendin hyvästä koulumenes-
tyksestä.
 Haluamme tuottaa iloa ja hyviä hetkiä 
alueemme ikäihmisille ja nuorille. Me tal-
koilemme, leivomme ja neulomme, yhdessä 
ja erikseen.•

13  Ystävänpäiväluistelut 
Raumalla
maarit nieminen

LC RAUMA/KANALI HELME järjesti ensimmäis-
tä kertaa ystävänpäivän Helmiluistelut Rau-
man uudella jääpuiston luisteluradalla 14.2. 
Iloinen tapahtuma keräsi paikalle runsaasti 
raumalaisia lapsia, nuoria ja perheitä naut-
timaan hiihtoloman aloituksesta, luistelusta, 
musiikista ja mukavasta illasta.
 Tapahtumassa klubin jäsenet viihdytti-
vät lapsia hauskoiksi eläinhahmoiksi pukeu-
tuneina ja paikalle saapui myös paikallisen 
urheiluliikkeen maskotti Paavo Nurmi.
 Helmiluisteluihin oli vapaa pääsy ja buf-
fetista sai ostaa makkaraa, mehua, kaakaota 
ja muita herkkuja. Buffetin tuotto ohjattiin 

kokonaisuudessaan raumalaisten lasten ja 
nuorten hyväksi paikallisen perhekeskuksen 
kautta. Sää suosi luistelijoita ja tapahtuma loi 
hyvää mieltä sekä kävijöille että järjestäjille.
 LC Rauma/Kanali Helme kiittää kaikkia 
osallistujia, talkoolaisia ja yhteistyökumppa-
neita onnistuneista Helmiluisteluista – yh-
dessä teimme hyvää!•
Kuva: Maarit Nieminen

14  Mukana SOS-Lapsikylän 
menossa 
LC ESPOO/KESKUS on pirteästi mukana Es-
poon SOS-Lapsikylän menossa. Vuonna 
2024 klubi osallistui vahvasti Lapsikylän 
Mummun ja vaarin tupa -toimintaan, viih-
dytti joulun aikaan lapsia joulupukin vierai-
lulla, ja järjesti kesällä lapsille perheineen jo 
perinteeksi muodostuneen, hauskan Mini- 
golf-grillaus-elämystapahtuman. 
 Nyt LC Espoo/Keskuksen kirkas katse on
jo vahvasti suunnattu kuluvaan vuoteen 2025.
Jatkamme lasten hyvänmielen työtä, ”mum-
mottelua ja vaarittelua” eli tuemme edelleen
monimuotoisesti SOS-Lapsikylää. Klubin 
edustaja, vapaaehtoinen vaari on Pauli J. Ant-
tila. Hän on siviiliammatiltaan erityisopettaja.
Anttila on erityisesti lukenut lapsille kirjoja. 
 Tuvalla on paljon aktiviteetteja kuten 
ruoanvalmistusta yhdessä ja ajanviettoa leik-
kien. Vanhemmille tupa on hengähdystauko 
ja oiva paikka vertaistuelle ja keskusteluille.

 LC Espoo/Keskuksen SOS-Lapsikylälle 
järjestämä Minigolf-grillaus-elämystapah-
tuma saavutti viime vuonna suuren suosion. 
Eikä ihme, onhan se hauska ajanviete ja koko 
perheen laji, jossa kukin saa pelata tyylillään. 
Tapahtumassa lapsia ilahdutti myös ilmiö-
mäinen klovni.
 Yhdessä koetut ilot ja naurut tukevat 
perheen hyvinvointia. Siksi klubi tarjoaa 
vuosittain SOS-Lapsikylälle myös Lapin tun-
netuimman asukkaan, joulupukin vierailun. 
Aikuisten ja lasten yhteisen satuhahmon 
tehtävään on palkattu ammattijoulupukki. 
Alueen yritykset lahjoittavat lahjat.•

15  Perhelysteissä riittää 
vauhtia ja vilinää 
LC ESPOO/KESKUKSEN iloisessa ja unohtumat-
tomassa Perhelystitapahtumassa Espoon 
Kirkkojärven ja klubin minigolfradan ym-
päristössä riittää vauhtia ja vilinää. Seuraa-
va tapahtuma järjestetään 18.5.2025. Touko-
kuussa 2024 Lysteihin osallistui useita satoja 
ihmisiä vauvasta vaariin. 
 Perhelystit ovat LC Espoo/Keskuksen 
järjestämä, koko perheen perinteinen ylei-
sötapahtuma, jossa saman taivaan katon alle 
kokoontuu kaikenikäisten lasten ja vanhem-
pien maailma.
 Perhekävijöille suunnatussa tapahtu-
massa oli monenlaista tekemistä ja ohjelmaa 
kuten kaikkia viihdyttävä Olarin voimisteli-
joiden esitys sekä Espoon Sirkus- ja teatteri-
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koulun näytös, jotka eivät jättäneet juroim-
paakaan tallaajaa kylmäksi. 
 Kävijät pääsivät tutustumaan tapahtu-
massa myös muun muassa poniratsastuk-
seen ja hevoskärryajeluun. Isompien ja pie-
nempienkin sydämet sulattivat hattarat, 
vohvelit ja grillimakkarat. 
 Kestosuosikki, LC Espoo/Keskuksen 
18-reikäinen minigolfrata oli auki koko Per-
helystien ajan erikoishinnalla. Minihevos-
kärryajelu, poniratsastus ja keppihevosrata 
kruunasivat päivän.•

16  Charterjuhlaa 
vietettiin Itä-Helsingissä
martti häkkänen

LC HELSINKI/KONTULAN lionit ja puolisot ko-
koontuivat Itä-Helsingissä Hotelli Ranta-
puistoon viettämään perinteistä ja rentoa 
Charterjuhlaa. N-piirin ensimmäinen vara-
piirikuvernööri Sakari Soppi kiitti tervehdys-
sanoissaan 57-vuotiasta klubia aktiivisesta 
toiminnasta.
 Mukana oli myös tietysti ystävyysklubin 
LC Virtasalmen lioneita, PDG Erkki Lappi ja 
PDG Petri Lappi. He toivat virtasalmelaisten 
terveiset.
 Illan aikana palkittiin monia ja kaikilla 
oli hauskaa ja juhlamieltä koko illan.•

17  Yhteisiä ruokahetkiä 
äideille ja lapsille
LC KURIKKA/JENNYT osoitti viime lokakuussa 
Hyvän Päivä -avustuksen kaupungin avoi-
melle päiväkodille valtakunnallista Auta las-
ta, auta perhettä -teemaa noudatellen. Ta-
voitteena oli muistuttaa perheen yhteisten 
ruokailuhetkien tärkeydestä ja tarjota siihen 
tilaisuuksia.
 – Äiteinä ja mummoina haluamme myös 
auttaa siirtämään tietojen ja taitojen äideil-
tä lapsille. Se onnistuu, kun yhdessä tehdään 
ruokaa ja leivotaan, klubin presidentti Riitta 
Junttila totesi.
 Päiväkoti Sopevan johtaja Tarja Suvisal-
mi kiitti tyytyväisenä lahjoituksesta, jonka 
turvin he voivat toteuttaa useampiakin ruo-
kailuhetkiä.
 – Avoin päiväkoti on matalan kynnyk-
sen kohtaamispaikka, joka tukee perhei-
den arkea ja tarjoaa vertaistukea lasten van-
hemmille. Erityisen tärkeä se on Kurikkaan 
muuttaneille perheille. Lapset saavat yhtey-
den samanikäisiin ja ystävyys voi jatkua kou-
luun ja pidempäänkin.
 Auta lasta, auta perhettä -teemaan sopii 
myös jennyjen jo liki vuosikymmenen ajan 
järjestämä ostoskärrykeräys, jolla kertyy 
melkoinen määrä säilyvää ruokatavaraa ja 
muutakin mukavaa pukinpussiin laitettavaa. 
Lahjoitukset löytävät perille seurakunnan 
diakoniatoimiston kautta. Jennyt ovat myös 

vakiintunutta apuvoimaa, kun satoja joulu-
pusseja täytettään diakoniatoimistossa.•
Varhaiskasvatuksen opettaja Heidi Ala-Hynnilä, 
lastenhoitaja Marika Kotonerva ja päiväkodin johtaja 
Tarja Suvisalmi ottivat lahjoituksen tyytyväisinä 
vastaan klubin presidentiltä Riitta Junttilalta 
ja rahastonhoitaja Aila Lepistöltä. 
Kuva: Satu Kohtanen

18  Yhdessäoloa klubien kesken
ritva jomppanen

OLIPA MUKAVA VIETTÄÄ talvinen pakkaspäivä 
Kemissä LC Kemi/Merenhelmet ja LC Ke-
minmaa/Neidonkenkä klubien edustajien 
kanssa. Vanhat kauniit rakennukset ja vanhat, 
suuret puistopuut sekä meri saivat tuntemaan 
kuin olisi suuremmassakin kaupungissa.
 LC Kemi/Merenhelmet ja LC Kemin-
maa/Neidonkenkä klubien edustajat ottivat 
meidät LC Rovaniemi/Petronellat sydämelli-
sesti vastaan jo Kemin rautatieasemalla. Iha-
na tutustua klubien leijoniin ja heidän toi-
mintaansa.
 Kukin klubi kertoi toiminnastaan. Ko-
kemusten vaihtaminen toisten klubien kans-
sa rikastuttaa omankin klubin toimintaa. 
Unohtamatta yhteistyön suunnittelua sekä 
mahdollisuuksia tutkailla yhteistoimintaa. 
Me Petronellat saimme uusia ideoita palve-
lutoimintaan. Vastavuoroisesti kerroimme 
kummilapsitoiminnasta, joka kiinnosti ko-
vasti kuulijoita.
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 Teatteriesitys Väylä vei meidät aikamat-
kalle isovanhempieni elinpiiriin ja äitiemme 
lapsuuden kokemuksiin. 
 Viihdyimme Kemin leijonien seurassa 
hyvin. Tunnelma oli leppoisa. Päivän oh-
jelma oli sopivan väljä ja tutustumiskoh-
teet mukavia. Kanssakäyminen oli rentoa 
ja luontevaa. Mukavaa yhdessäoloa koko-
nainen päivä. Leijonahenki vahvistui – hyvä 
Me! Hyvä reissu! Esitimme vastavierailukut-
sun luoksemme Rovaniemelle.•
Kuva: Sinikka Seppänen

19  LC Lempäälä/Sääksjärvi 
teki lahjoituksen VPK:lle
LC LEMPÄÄLÄ/SÄÄKSJÄRVI on tehnyt lah-
joituksen Sääksjärven VPK:lle. Sääksjär-
ven VPK on toiminut alueella jo 77 vuotta 
opettaen paikallisille nuorille tärkeitä kan-
salaistaitoja. Nuoriso-osastossa harjoittelee 
vuosittain noin 40–50 nuorta, jotka oppivat 
taitoja, joita voi hyödyntää myös palokunnan 
ulkopuolella.
 Nuoriso-osaston toiminta tukeutuu vah-
vasti hälytysosastoon: harjoituksia vetävät 
hälytysosaston jäsenet, ja toiminnan rahoi-
tus tulee pääosin hälytysosastolta. Näin pys-
tytään tarjoamaan nuorille lähes ilmainen 
harrastus, mikä on erittäin arvokasta. Vii-
koittaisiin koulutuksiin kolmelle nuorten 
ryhmälle tarvitaan useita vapaaehtoisia kou-
luttajia, jotka tekevät tätä työtä korvauksetta.

 Lahjoituksemme avulla haluamme kiit-
tää ja motivoida näitä arvokkaita vapaaeh-
toisia jatkamaan tärkeää työtään. Yhdessä 
voimme tukea nuoria ja edistää yhteisömme 
turvallisuutta ja hyvinvointia.•

20  Hemmottelupäivä vanhuksille
LC HELSINKI/LAUTTASAARI järjesti tammikuus-
sa perinteisen hyväntekeväisyystilaisuuden, 
jossa illalliskortin hintaan sisältyi menu ja 
Marika Sampio-Utriaisen monologiesitys 
Aino Sibelius – Rakkaudesta mieheen. Päiväl-
lisen lomassa presidentti Nana Arponen ker-
toi Lions-aatteesta ja klubitoiminnasta Lautta-
saaressa. 
 Aiempana vuotena vastaavanlaisessa ti-
laisuudessa teemana on ollut muun muassa 
Auroa Karamzin – Rakkaudesta hyvänteke-
väisyyteen, ja ensi vuodelle kaavaillaan va-
rainkeruutapahtumaa, jonka monologiai-
heena olisi Minna Canth – Rakkaudesta 
ihmisarvoon. 
 Nyt keräyskohteena oli Lauttasaaren 
Senioritalon asukkaiden hemmottelupäi-
vä, jolloin heille tarjotaan esimerkiksi hius-
tenlaittoa, kevyttä ehostusta, parranajoa ja 
musiikkiesityksiä. Tarkoituksena on itsenäi-
syyspäiväjuhlaan valmistautuminen ja huo-

lenpidosta nauttiminen, mitkä tekevät van-
husten päivästä erityisen ja luovat arvokkaan 
juhlan.•

21  Leijonapusseja 
vanhusten ulkoilutukseen
anttijussi vikman

AKAAN TOIJALASSA Suomen Punaisen Ristin, 
SPR:n Akaan osasto ja lionsklubit ovat teh-
neet yhteistyötä vanhusten ulkoiluttamisessa.
SPR on haastanut vuorollaan eri klubeja mu-
kaan lauantaisiin vanhusten ulkoilutuksiin.
 Ulkoilutapahtumassa ikäihmisten palve-
luasumisen hoitohenkilökunta valmistelee 
vanhukset pyörätuoleihin ja SPR:n ohjauk-
sella vanhuksia ulkoilutetaan palvelukotien 
lähialueilla. Yhden ryhmän ulkoilutus kestää 
noin 30–45 minuuttia riippuen ulkoilutetta-
vien sekä ulkoiluttajien määrästä.
 Sateella tai kovilla pakkasilla ulkoilutus 
vaihtuu sisällä yhdessä tekemiseen esimer-
kiksi lautapelien äärellä. SPR on löytänyt 
viileisiin keleihin apua lämpöpusseista, joi-
den hankintaan on haettu apua LC Toijala/
Akaalta. SPR:n oman hankintakanavan kaut-
ta hankittiin lämpöpusseja ja Lions-kaupan 
kautta kankaisia Lions-merkkejä, jotka pai-

21 222019

SPR on haastanut eri klubeja mukaan lauantaisiin 
vanhusten ulkoilutuksiin.

>>>
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Teuvo Voutilainen   
LC Tuusniemi
s. 27.5.1951 Tuusniemi
k. 25.10.2024 Tuusniemi

palstalla julkaistaan poisnukkuneiden jäsentemme kuva, 
klubi, syntymä- ja kuolinaika. varsinaiset muistokirjoitukset 
julkaistaan suomen lions-liiton kotisivuilla olevassa 
muistolehdossa www.lions.fi/jasenille/jaseniammemuistaen. 
lähetä teksti word- ja valokuva jpg-tiedostona osoitteeseen 
toimitus@lions.fi.

MUISTOKIRJOITUKSET

Pertti Törnroos 
LC Vaasa-Vasa 
s. 8.7.1946
k. 2.10.2024

Esa Toivonen 
LC Urjala
s. 1.12.1970
k. 9.1.2025

Orvo Olavi 
Luukkainen  
LC Mäntyharju
s. 7.6.1939
k. 25.11.2024

Timo Aspholm 
s. 9.1.1955 Kortesjärvi
k. 21.11.2024 Evijärvi

Antti Hakanen 
LC Kimito-Kemiö
s. 15.5.1946 Turku
k. 29.8.2023 Kemiönsaari

Hannu Haukkala 
LC Virrat
s. 1.4.1960 
k. 18.12.2024

Pekka Olavi 
Marttila 
LC Mänttä 
s. 20.8.1948
k. 23.12.2024

Reijo Stedt 
LC Espoo/Matinkylä
s. 6.5.1950
k. 22.9.2024

Reijo Vanhanen 
LC Vilppula 
s. 2.1.1945  
k. 13.8.2024

Heimo Mäki 
LC Espoo/Matinkylä
s. 15.3.1931
k. 15.10.2024

Jarmo Koskiranta 
LC Ruovesi
s. 22.10.1952 Kurikka
k. 10.12.2024 Ruovesi

Tapio Pihlaja 
LC Ilmajoki/Ilkka
s. 9.3.1944
k. 2.12.2024

Juhani Vainikka 
LC Lappeenranta/
Rakuuna
s. 11.12.1945
k. 15.12.2025

Kimmo Lehtisara 
LC Jurva
s. 16.10.1939
k. 14.12.2024

Jorma Viherväs 
LC Kouvola/Ritarit
s. 15.7.1936
k. 21.10.2024

kallinen ompelimoyrittäjä ompeli lämpöpussei-
hin. Näin syntyi Leijonapussi.
 Leijonapusseja on lahjoitettu yhdeksän SPR 
Akaan osaston käyttöön. Leijonapussi on ikään 
kuin makuupussi, mihin sujahdetaan sisään ja 
sitten vetoketju kiinni. Leijonapussit ovat olleet 
kovassa käytössä. Leijonapussin pukeminen on
helppoa. Pussit ovat lämpimiä, niissä on iso hup-
pu, eivätkä myöskään nilkat jää paljaaksi.
 Leijonapussi on lähentänyt myös kahta pal-
veluorganisaatiota eli SPR:ää ja lionsklubia. Yh-
teisiä ulkoilutuspäiviä on kalenteroitu jo useam-
pia, ja lisäohjelmaa päiviin on tuonut makkaran 
grillaus, vanhojen autojen paikalle tuominen 
tai lauluesitykset. Haastamme muitakin klu-
beja olemaan yhteydessä SPR:ään tai muuhun 
vanhusten ulkoilutuksesta vastaavaan tahoon ja 
kertomaan heille Leijonapussista.•

22  Sankarihaudoille 
arvoisensa valaistus
timo pajula

LC LEMI ON VUOSIA kunnioittanut yhdessä seura-
kunnan kanssa sankarivainajia sytyttämällä 
kynttilät sankarihaudoille itsenäisyyspäivänä ja 
jouluaattona. Haasteena on ollut muuttuvat ja 
lumiset olosuhteet, jolloin kynttilärivistöt ovat 
uppoutuneet lumeen tai lyhdyt ovat kaatuilleet 
ja kuumat lasikuvut samalla haljenneet. Tulok-
sena näkymän harras juhlallisuus on kärsinyt. 
 Nyt LC Lemi on ratkaissut asian kehittämällä
varrellisen kynttilälyhtytelineen, jonka avulla 
kynttilärivit pysyvät suorina ja näyttävästi esillä 
koko juhlakauden.
 Teline on monessa mielessä erinomainen. 
Rosterista tehtynä telinettä ei tarvitse pintakäsi-
tellä ja niiden varastointi limitettynä ei vie juuri 
tilaa. Asennus onnistuu porakoneella jäiseenkin 
maahan, jolloin rivistöt pysyvät suorina koko 
kauden. Teline ratkaisee haasteellisen jäteongel-
man, sillä lasikuppi ja sen hattu kerätään uusio-
käyttöä varten talteen.
 Syksyllä 2024 LC Lemi valmisti Taipaleen 
seurakuntaan kuuluville kirkkopiireille lyhty-
telineet. Saaduilla tuloilla LC Lemi on lisännyt 
lahjoituksiaan muun muassa vähävaraisten per-
heiden auttamiseksi.
 Tuotekehittäjämme lion Jouni Väkevä on 
valmistanut työkalun jouhevaa valmistamista 
silmällä pitäen ja logistiikkaketjuakin olemme 
kehittäneet. LC Lemin presidentti Markku Pe-
sari toivookin eri puolilta Suomea seurakuntien 
tarjouspyyntöjä sekä tilauksia seuraavaa seson-
kia varten.•
Kuvassa Lemin kirkko 6.12.2024 juhlavalaistuna.
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Järjestä  
rauhanjulistekilpailu

alueellasi.
Anna yhteisösi nuorille mahdollisuus ilmaista mitä Yhdessä olemme enemmän 

tarkoittaa heille järjestämällä alueellasi rauhanjulistekilpailu.

Yli kolmen vuosikymmenen ajan lionsklubit ympäri maailmaa ovat sponsoroineet 
erityisen taidekilpailun kouluissa ja nuorisoryhmissä. Rauhanjulisteiden luominen 

antaa lapsille kaikkialla mahdollisuuden ilmaista näkemyksiään rauhasta 
ja inspiroida maailmaa taiteen ja luovuuden avulla.

Tilaa rauhanjulistepaketti tarvikemyynnistä www.lionsverkkokauppa.fi 
tai digitaalinen paketti lionsclubsinternational.myshopify.com.

Lue lisää osoitteesta lionsclubs.org/peaceposter ja www.lions.fi/kilpailut.

RAUHANJULISTE
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PÅ SVENSKA
Många sätt att göra gott.

Cancergala blev succé i Nykarleby
En lång tid av planering i lionsklubbarna i Jakobstadsnejden 
utmynnade i en musikalisk gala i Stjärnhallen i Nykarleby för 
att stöda cancersjuka människor lördagen den 8 februari. 
bo ingves
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Jepukryddona på scen i fullsatta Stjärnhallen i Nykarleby under Stop Cancer-galan som samlade in 
20 000	euro	till	Österbottens	Cancerförening.

Järjestä  
rauhanjulistekilpailu

alueellasi.
Anna yhteisösi nuorille mahdollisuus ilmaista mitä Yhdessä olemme enemmän 

tarkoittaa heille järjestämällä alueellasi rauhanjulistekilpailu.

Yli kolmen vuosikymmenen ajan lionsklubit ympäri maailmaa ovat sponsoroineet 
erityisen taidekilpailun kouluissa ja nuorisoryhmissä. Rauhanjulisteiden luominen 

antaa lapsille kaikkialla mahdollisuuden ilmaista näkemyksiään rauhasta 
ja inspiroida maailmaa taiteen ja luovuuden avulla.

Tilaa rauhanjulistepaketti tarvikemyynnistä www.lionsverkkokauppa.fi 
tai digitaalinen paketti lionsclubsinternational.myshopify.com.

Lue lisää osoitteesta lionsclubs.org/peaceposter ja www.lions.fi/kilpailut.

RAUHANJULISTE

D
en slutsålda Stop Cancer-galan 
var lyckad både musikaliskt och 
intäktsmässigt, så arrangörsför-
eningarna LC Jeppo, LC Munsa-
la, LC Oravais, LC Nykarleby, LC 

Nykarleby Älvor och LC Vörå kunde vara 
riktigt nöjda med utfallet av evenemanget 
som planerats i ett års tid.
 Det ekonomiska resultatet inklusive bil-
jettintäkter och sponsorbidrag blev 20 000 
euro. De arrangerande klubbarna tackar 
de givmilda sponsorerna och artister som 
ställde upp för den sakens skull. Hembaka-
de bullar örfilar, muffins serverades till kaf-
fet och Älvorna fixade serveringen och såg 
till att serveringen gick snabbt.
 Programledarens roll är väldigt viktig i 
sådana här events. Det hade arrangörerna 
tagit fasta på och engagerat Kaj Kunnas för 
galan. Han skötte sin vana trogen uppdraget
med glimten i ögat så att publiken i den 
fullsatta hallen hade roligt också mellan 
programnumren. 

Ny svenskspråkig klubb 
planeras
bo ingves

I DAGEN LÄGE med klubbar som läggs ner 
över hela landet, känns det bra att det pla-
neras en ny, svenskspråkig klubb i Esbo och 
västra Helsingfors.
 Dragare till klubben, med arbetsnamnet 
LC Nordica, är Maj-Len Roos som i fjol flyt-
tade till Esbo från Karis där hon länge var 
medlem i LC Karis-Karjaa. I klubben har 
hon varit president två gånger och även re-
gionens zonordförande i två år.
 I och med flytten blev hon transfermed-
lem i LC Espoo/Matinkylä. Fast gemen-
skapen i klubben är fin, har det samtidigt 
uppstått en viss längtan att få vara med i 
lionsarbetet på det egna modersmålet.
 Då hon  tillfrågades om intresset för att 
starta upp en svenskspråkig klubb i området
beslöt hon snabbt att gå från tanke till hand-
ling. Hon kontaktade PDG Björn Häger-
strand i Mariehamn som gav många goda 
tips och råd.
 – Han blir också Guiding Lion för klub-
ben. Fadderklubben skulle bli min nuvaran-
de klubb LC Espoo/Matinkylä och twinning 
klubb LC Åland Culinaria, säger Roos.
 Hon betonar att den nya klubben inte för-
söker locka medlemmar från andra klubbar.
 – Om du har bekanta i Esbo eller västra 
Helsingfors som kunde vara lämpliga lion är 
jag tacksam om du tipsar dem. Det går bra 
att kontakta mig på adressen majlen.roos@
gmail.com, säger Roos.•

Känsligt och roligt
Galan öppnades av distriktsguvernören 
Jaana Siermala och PDG Michael Kron-
lund som hälsade publiken välkommen. 
Österbottens Cancerförenings verksam-
hetsledare Markku Suoranta berättade 
också med inlevelse om föreningen. 
 – Vår uppgift är att förebygga cancer 
och stödja och rehabilitera cancerpatienter 
och deras närstående. Vi vill främja välbe-
finnandet hos både de insjuknade och deras 
närstående och stöder även cancerforsk-
ning, sade Suoranta.
 Artisterna var Robin Turunen, Philip
Järvenpää, Stephan Nyman, Christian 
Vesterqvist, Jepukryddona med Christine 
Julin-Häggman och 4Music Band. 
 Eva-Maria Strömsholm och Pernilla 
Vikström gav sjukdomen ett ansikte när de 
berättade om hur de kämpat med sin can-
cer. Galan avslutades med att alla tillsam-
mans sjöng Lasse Berghagens Sträck ut din 
hand.•

Lion Maj-Len Roos är i full gång med att grunda 
en svenskspråkig lionsklubb för Esbo och västra 

Helsingfors och efterlyser nu personer som kunde 
vara intresserade av lionsverksamheten och 

gå med som medlemmar i klubben. 
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BÄSTA LION, det arbete vi utför i egenskap av 
lions har en djupgående inverkan på otaliga 
samhällen och i människors liv – inklusive 
mitt eget.
 Att bli en lion för 40 år sedan fyllde ett 
tomrum i mitt liv som jag inte ens visste 
fanns. Jag har blivit välsignad med en under-
bar familj och en framgångsrik karriär inom 
näringslivet, men det var först när jag gick 
med i Lions som jag insåg hur oerhört givan-
de det är att tillhöra en gemenskap som äg-
nar sig åt att tjäna andra. Vänskapsbanden, 
ledarskapsmöjligheterna och känslan av me-
ning har lämnat ett outplånligt avtryck i mitt 
liv, och för det är jag djupt tacksam.
 Som lionmedlemmar är det viktigt att vi 
reflekterar över hur medlemskapet i orga-
nisationen har format våra liv — och att vi 
delar våra berättelser med varandra. Berätta 
för din familj, dina vänner och dina sociala 
mediekretsar varför du är stolt över att vara 
en lion.
 Ännu viktigare är att bjuda in dem att gå 
med. Finns det något bättre sätt att göra skill-
nad i någons liv än att ge dem möjligheten att 
få uppleva glädjen i att tjäna andra?
 Det är just den glädjen som ger mig driv-
kraften att helhjärtat engagera mig i MIS-
SION 1.5, vårt ambitiösa mål att nå 1,5 mil-
joner medlemmar till år 2027. Tack för att du 
har anammat denna mission och hjälper till 
att sprida glädjen vidare.•

INTERNATIONELLA PRESIDENTEN
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Lionismen 
som livsstil 

NSR beslöt att Orkester 
Norden fortsätter
De nordiska ländernas gemensamma lionsmöte, NSR-mötet 
(Nordiska	Samarbetsrådet),	hölls	i	mitten	av	januari	i	Köpenhamn.	
Mötet roterar årligen mellan de nordiska länderna och erbjuder 
en trevlig mötesplats för lions från hela Norden.
NSR /petri kaukiainen, verksamhetsledare

fabricio oliveira
Internationell president, 
Lions Clubs International

I år deltog knappt hundra lions, av vilka 
de flesta var danskar. Från Finland del-
tog 15 personer.
 Inom ramen för NSR samarbetar de 
nordiska länderna på den internatio-

nella kongressen, där fem små länder till-
sammans framstår som ett stort land, vid 
finansiering av nordiska utvecklingssamar-
betsprojekt, i Orkester Norden och genom 
att påverka den internationella organisatio-
nen LCI.
 Det finns alltid en nordisk lion i den 
internationella styrelsen. Fram till slutet av 
denna period innehas rollen av islänning-
en Halldór Kristjánsson, och vid början av 
nästa period inleder norrmannen Hroar 
Thorsen sin tvååriga mandatperiod. Där-
efter är det Finlands tur.
 En stor del av NSR-mötets program 
upptas av rapporter rörande samarbetet 

och beslut gällande den gemensamma bud-
geten. På årsbasis betalar Finlands Lions- 
förbund cirka 40 000 euro för utvecklings-
samarbetsprojekt och andra gemensamma 
aktiviteter.

Planering av samarbeten
Den mest spännande beslutsfrågan denna 
gång var det norska förslaget om att lägga 
ner Orkester Norden. Tack vare ett starkt 
anförande av finländaren Tapani Rahko 
och finländsk påverkan drog norrmännen 
slutligen tillbaka sitt förslag.
 Mötet ger också utrymme för informel-
la samtal utanför det ordinarie program-
met. Inför mötet diskuterade finska och 
svenska lions bland annat möjligheterna till 
samarbete kring det svenska katastroftält-
programmet.

NSR-mötet 
arrangeras nästa 
år i Tusby.
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Hur står det till?
NÄR VI TRÄFFAR EN VÄN FRÅGAR VI: ”Hur står det till?” Även vi lions har nytta av att veta 
vad våra medlemmar tycker – både om den egna klubben och om Lions-verksam-
heten i Finland i stort.
 I januari genomförde Finlands Lionsförbund en medlemsundersökning om väl-
mående. Enkäten skickades först till dig via klubbens sekreterare eller president, och 
därefter skickade förbundet en påminnelse till varje medlem.
 Undersökningen handlade om medlemmarnas känslor kring klubbens verksam-
het: Är det trevligt att delta i klubbens evenemang? Är klubbens serviceaktiviteter re-
levanta på den egna orten? Om minst fem medlemmar i en klubb svarade fick klubb-
presidenten tillgång till klubbens egna svar.

 Tyvärr var det många medlemmar som antingen inte 
ville, kunde eller hann svara på enkäten. Det innebär att 
över 200 klubbar nu står utan egna resultat. Detta väcker 
några frågor.
 Nådde enkäten aldrig fram till dig? Om du inte minns 
att du fått ett mejl med enkäten kan det vara så att din 
e-postadress är felaktig i 
Lions-portalen. Kontrollera 
detta med din klubbsekre-
terare.

 Eller fick du enkäten men valde att inte svara? 
Varför inte? Är du inte intresserad av din klubbs 
framtid? Om du är det – berätta! Och om du inte är 
det, berätta gärna det också.
 Utöver de nuvarande medlemmarna behöver var-
je klubb också nya medlemmar. När någon ny ansluter 
sig till din klubb, fråga då: ”Hur står det till?” Vad 
vill just du göra i vår klubb, och hur vill du 
bidra? Var öppen för den nya medlem-
mens svar – de kan skilja sig mycket
från vad klubben är van vid. Genom 
att låta nya medlemmar delta från 
start ger vi dem en känsla av att lyckas
och motivation att engagera sig i 
vår fantastiska gemenskap!
 Våga själv också kliva in i både 
klubbens och distriktets verksam-
het. Det finns garanterat en upp-
gift som passar just dig. Du be-
höver inte kunna allt – det finns 
utbildning för varje lions-upp-
drag. Det räcker att du är nyfi-
ken på att lära dig nytt.
 Finlands Lionsförbund 
samlas i Raumo i juni för års-
möte. Jag hoppas att vi ses där. 
Då får jag höra direkt av dig 
hur det står till.•

Varje klubb 
behöver 
också nya
medlemmar.
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antti juva
Vice ordförande 2024–2025

VICE ORDFÖRANDEN

Mot slutet av mötet presenterade Antti Juva nästa års 
möte i Finland och bjöd in alla till Tusby.

På mötet röstas det också. Nina Moilanen, Heikki Mäki 
och Kaisa Juva färdiga att lyfta sina röstsedlar.
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 Vi i Finland har god erfarenhet av ka-
miner och solkokare som ger katastrofoffer 
möjlighet att att laga mat och hålla sig var-
ma. Under mötet kom man överens om att 
svenskarna testar den finländska kaminen 
och solkokaren under våren, medan vi i Fin-
land i vår tur testar de svenska tälten.
 Schweizaren Robert Rettby offentlig-
gjorde under mötet sin kandidatur till LCI:s 
tredje internationella vice ordförande. Hans 
mål är att bli vald vid den internationella 
kongressen 2026 i Hongkong. Då är det re-
lativt sannolikt att Europa står i tur, eftersom 
den europeiska ”turen” att bli vice ordföran-
de redan försenats flera perioder.
 Nästa år har finländska lions en fantas-
tisk möjlighet att delta i det nordiska gemen-
samma mötet, då det äntligen ordnas i Fin-
land — närmare bestämt i Tusby.•
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K
omeetat anordnar årligen en stor 
konsert i Korso och en del av in-
täkterna nu beslutades gå till men-
talhälsoarbete bland ungdomar. 
Vantaan Komeetats representanter,

president Riitta Pusa och Elli Yliportimo, 
bekantade sig med Mieli rf:s verksamhet i 
Vanda tillsammans med förbundets part-
nerskapschef Christoffer Hansson.
 Under donationstillfället fick deltagar-
na höra om Mieli rf:s mångsidiga verksam-
het som inkluderar olika gruppaktiviteter. 
Via den finskspråkiga onlineplattformen 
Tukinet erbjuds både individuellt stöd och 
gruppstöd. För dem som behöver långsik-
tigt stöd finns möjligheten att prata privat 
och förtroligt med en stödperson. Det finns 
också en chattfunktion där man kan prata 
med en jourhavande under jourtiderna.

Närvaro och lyssnande är viktigt
Som exemplet visar har samarbetet med 
Lionsförbundets partner Mieli rf har tagit 
fart, och på många håll har det anordnats 
konserter från vilka intäkterna donerats till 
organisationen.

Vi ses i Raumo i juni 
ÅRSMÖTET / liisa snellmann, 
årsmötets kommunikationsteam

VÄLKOMMEN TILL RAUMO där Finlands Lions- 
förbunds 72:a årsmöte hålls den 13–15 juni. 
Raumo är landets tredje äldsta stad och är i 
dag en livlig, havsnära industristad.
 Mötesplatsen är det nya, imponerande 
Karin campus som färdigställdes 2024. Fest-
kvällen hålls i ishallen i Raumo.
 Till årsmötet förväntar vi cirka 800–1 000
gäster som också får chansen att utforska 
vår charmiga stad med sina två UNESCO- 
världsarv: Gamla Raumo och Sammallah-
denmäki med mångsidiga gravrösen från 
bronsåldern.
 Gamla Raumo är Nordens största sam-
manhängande trästadsområde, där cirka 800 
personer bor. Området är 29 hektar stort och 
har över 600 byggnader.
 Gamla Raumos många butiker lockar 
till upptäcktsfärd: här finns personliga spe-
cialbutiker, klädaffärer, små presentbodar 
och ett rikt utbud av inredningsbutiker – allt 
inom promenadavstånd.

Golf innan kongressen
Lions FM-Golf spelas fredagen den 13 juni 
på Rauma Golf, Ala-Pomppustentie 20. Täv-

Mer	information	finns	på	årskongressens	
webbplats: vuosikokous.lions.fi 
Följ oss även på Facebook och Instagram.  
Anmälningar tas emot fram till 
den 26 maj 2025.

LÄS MER

 Klubbar har också besökt lokala Mieli rf
-verksamheter genom att förlägga ett må-
nadsmöte i deras lokaler, vilket samtidigt 
skapat möjligheter att planera framtida sam-
arbeten.
 I Vanda arbetar cirka 20 aktiva stöd- 
personer för Mieli rf.
 – Närvaro, lyssnande och regelbundna
träffar är viktiga för dem som får stöd. 
Alla våra stödpersoner är utbildade och får 
handledning varje månad eller vid behov 
oftare, säger Veli-Matti Seppä, föreningens
ordförande och ansvarig för handledningen.
 Vid  korttidsstöd  hjälper man oftast 
med praktiska ärenden, till exempel kon-
takter med myndigheter. Detta kräver sällan
någon speciell utbildning utan det räcker 
att du är närvarande som vuxen.
 Kanske kan ni i er klubb också hitta sätt 
att främja ungdomars psykiska hälsa?
 Om ni behöver ett bollplank eller stöd 
för att komma igång, tveka inte att kontakta
förbundets partnerskapschef Christoffer 
Hansson.• 

PARTNERSKAP

Förbundets	partnerskapschef	Christoffer	Hansson	t.v.	träffade	tillsammans	med	Elli	Yliportimo	och	
president Riitta Pusa från LC Vantaa/Komeetat styrelsemedlemmarna Veli-Matti Seppä, Hilkka Vasenius, 
Pirkko Huuhka och Eeva Rouhiainen från Mieli rf. i Vanda.
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Låt det goda spridas vidare
LC	Vantaa/Komeetat ville	visa	sin	uppskattning	för	frivilligarbetare	
gällande	psykisk	hälsa	genom	att	donera 2	000	euro till	Mieli	rf:s	
arbete mot att förebygga psykisk ohälsa i Vanda.
teija loponen
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Det viktigaste under nästa period
LIONSVERKSAMHETEN I FINLAND står vid ett vägskäl. Vid slutet av verksamhetsåret 
2018–2019 fanns det över 20 000 lions i Finland. Idag är antalet lite över 16 000. Un-
der samma period har mer än 110 klubbar lagt ner sin verksamhet. Trots att klub-
barna i flera år har uppmuntrats att ta in nya medlemmar har antalet utträden varit 
större än nyrekryteringen.
 För en enskild klubb är det här mönstret ofta svårt att se. Klubbar som regelbundet
tar in nya medlemmar förlorar färre medlemmar, medan klubbar som tappar några 
medlemmar varje år sällan tar in nya. Distriktets och förbundets uppmaningar om att 

rekrytera nya medlemmar har inte alltid nått fram. Klubbar 
som tar in nya medlemmar känner att de har gjort sin del, 
medan klubbar som förlorar medlemmar – exempelvis på 
grund av stigande ålder – kan känna att det inte längre finns 
så mycket att göra. Båda klubbarna har rätt, men samtidigt 
behöver vi tänka i vidare banor.
 Ju fler lions vi har i Finland, desto 
bättre kan vi hjälpa människor, stötta 

samhället och göra en skillnad på våra orter. Därför är det 
avgörande att vi ger så många som möjligt chansen att bli en 
del av vår fantastiska gemenskap. De senaste åren har dessa 
möjligheter blivit färre. För tio år sedan tog varje klubb 
i genomsnitt in två nya medlemmar varje verksamhetsår, 
medan snittet närmare en i dag. Det kan inte undgå att 
påverka medlemsutvecklingen.
 Just nu planerar varje klubb sin verksamhet 
under nästa verksamhetsår. Om jag får önska mig 
något, så är det att varje klubb satsar helhjärtat 
på medlemsrekrytering under hela perioden.
 I början av hösten är människor ofta int-
resserade av att testa nya fritidsaktiviteter. 
Det är en energi som klubben kan dra nytta 
av! Förbundets kampanj ”Bli en lion” stöt-
tar rekryteringen i början av hösten med 
bland annat marknadsföring riktad till all-
mänheten. Men medlemsvärvningen bör 
förstås inte stanna vid hösten utan den bör 
pågå hela året. Det finns ingen enskild rätt 
tidpunkt att bli en lion, för varje ögonblick är 
rätt.
 Det viktigaste är att varje ny lion känner sig 
välkommen och tas emot med öppna armar.•

VERKSAMHETSLEDAREN
petri kaukiainen

Verksamhetsledare
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Det är alltid
rätt tid att 
bli medlem.

HÄNDELSEKALENDER

VERKSAMHETSPERIODEN 2024–2025

STYRELSEMÖTEN 
• 24.4, 22.5 och 6.6. 

GUVERNÖRSRÅDETS  MÖTEN
• 16.6.2025, konstituerande möte, 
 Raumo

ÅRSMÖTE
• 14–15.6.2025, Raumo 

INTERNATIONELLA MÖTEN
• 17–19.1.2025, NSR-möte, 
 Glostrup, Köpenhamn, Danmark
• 13–17.7.2025, Internationella 
 årskongressen, Orlando, USA

MÄSTERSKAPSTÄVLINGAR
• 5.4.2025, Volleyboll, LC Oripää
• 13.6.2025, FM i golf, LC Rauma/Reimari

lingen börjar kl. 10.00 med gemensam start. 
Efteråt serveras lunch, och prisutdelningen 
hålls i Rauma Golfs lokaler.
 Mästerskapet avgörs i scratch-spel utan 
handicap, och herrar och damer spelar i sam-
ma klass. Endast aktiva lions- eller leo-med-
lemmar kan vinna titeln.
 Den som vill delta anmäler sig direkt till 
Rauma Golf senast 30 maj. Deltagaravgiften 
på 90 euro inkluderar tävlingsavgift, lunch 
och range-bollar. Betalning sker senast 30 
maj till Rauma Golfs konto.
 Välkommen till evenemanget!•

Årsmötet i Raumo arrangeras på nya Karin kampus. 
Anmälningar till mötet tas emot till slutet av maj.
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Årets medlemsenkät fick flera svar än i fjol  
Enkäten	om	klubbmedlemmarnas	välbefinnande	genomfördes	
i	klubbarna	för	andra	gången	i	januari. I	undersökningen
deltog	4	725	personer	vilket	är	266	flera	än	förra	gången.		
STRATEGISTÖDGRUPPEN / timo tanskanen, arbetsgruppens ordförande
  

Nya medlemmar 
är mest nöjda.

D
e klubbspecifika resultaten skicka-
des i början av februari till de klub-
bar som hade minst fem respon-
denter.  407 klubbar  fick en egen 
resultatrapport vilket är 31 fler än 

förra året. Utvecklingen var särskilt positiv i 
I-, A- och M-distrikten.
 Planeringen inför nästa verksamhetsår är 
redan i full gång och vid april månads val-
möten behandlas verksamhetsplanerna. Då 
är det klokt att låta enkätens svar vägleda pla-
neringen.
 Om klubben inte fick en egen rapport på 
grund av för få svar, kan verksamheten ändå 
speglas mot  enkätens helhetsresultat,  di-
striktets resultat eller rapporter baserade på 
medlemmarnas medlemstid. Allt detta finns 
på Lions-förbundets webbplats.

Klubbens livskraft förbättrades
I mindre klubbar kan det vara svårt att dra 
långtgående slutsatser från en liten svars-
mängd. Men i klubbar där över hälften av 
medlemmarna svarat ger resultaten en gan-
ska bra bild av klubbens situation. Framför 
allt är det viktigt att använda enkätresultaten 
som grund för öppna diskussioner i klubben.

 Röda Fjädern-insamling 
2026–2027
RÖDA FJÄDERN-insamlingen återkom-
mer under perioden 2026–2027. I en-
käten kartlades medlemmarnas åsikt 
om insamlingens tema. Överlägset 
flest röster fick ”ungdomsstöd” (3 237 
röster). Andra starka teman var barn-
cancer, miljö, ensamhet, mental hälsa 
och hungerbekämpning. Guvernörsrå-
det lägger fram sitt temaförslag på 
årsmötet.• 

 För att underlätta jämförelserna innehåll-
er rapporterna ett Livskraft-index som mäter 
klubbens funktionsförmåga. Indexet ökade 
från i fjol och landade på 3,30.
 Det verkar alltså som att strategiarbetets 
fokus på medlemmarnas välmående och en 
synlig, meningsfull service uppskattas och 
aktivt främjas i klubbarna.

Enkätens lärdomar
Enligt enkäten är över 90 procent av de sva-
rande delvis eller helt nöjda med sin klubb-
verksamhet, och andelen helt nöjda har ökat 
sedan förra enkäten. Särskilt i kartläggning-
en av de lokala servicebehoven syns en po-
sitiv utveckling, likaså i klubbarnas arbete 
med att utvärdera aktiviteternas effekt och 
skapa strategiska samarbeten.
 Medlemmarna lyfter fortsatt fram vikten
av att känna sig uppskattade och att alla klubb-
medlemmar värdesätts. Samtidigt tycker 

fortfarande 30 procent att klubben inte är 
tillräckligt attraktiv för nya medlemmar.
 Ju längre medlemstid, desto mera kritisk 
är synen på verksamheten. Nya medlemmar är
mest nöjda, men  25 procent av de nyaste 
medlemmarna  (över 220 personer) anser 
ändå att klubbens verksamhet inte är lock-
ande för nya personer.
 Det finns också skillnader mellan distrik-
ten när det gäller intresset för Lions-verk-
samheten utanför klubben. H-distriktet ut-
märker sig positivt i form av att utbildningar 
och besök fått nya, välfungerande former.
 Den högsta svarsfrekvensen hade C-, H- 
och N-distrikten medan nio procent av klub-
barna lämnade in noll svar. Enligt en kart-
läggning i höstas visar det sig att alla klubbar 
som lades ner efter förra enkäten då hade få 
eller inga svar.
 Sett till  medlemstid  var de som varit 
medlemmar i  11–20 år  den största svars-
gruppen med en andel på 25 procent av alla 
svarande.
 Ur enkätresultaten och strategiarbetet 
framträder sex nyckelområden för den finska
Lions-verksamhetens framtid: Att klubb-
verksamheten är attraktiv för nya medlem-
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Lions Quest samlades i Zagreb
Det internationella Lions Quest-programmet utvecklas ständigt. 
Särskilt i USA har man satsat på digitalt stödmaterial för Quest’s 
webbaserade kurser och andra länder kan fritt utnyttja materialet.
LIONS QUEST / marika ainoa, lions quest-utbildare 
och kristiina jäntti, landschef för lions quest
  

L
ions Quests årliga Europamöte 
(LQEM) hölls den 23–26 januari 2025
i Zagreb som erbjöd en fantastisk are-
na för evenemanget. Cirka 50 lands-
chefer och utbildare från hela Euro-

pa deltog, tillsammans med huvudkontorets 
kontaktperson för Europa och Afrika, Va-
nessa Jaroski.
 Seminariets gemensamma teman kretsa-
de särskilt kring barns och ungas välbefin-
nande. Utmaningarna på västra Balkan liknar 
dem vi ser i det övriga Europa: spelberoende 
bland unga, ungdomsbrottslighet, problema-
tisk användning av sociala medier och nar-
kotika.
 I exempelvis Kroatien och Serbien pågår 
flera forsknings- och utvecklingsprojekt där 
man genom kurser i sociala och kommuni-
kativa färdigheter vill hjälpa unga att han-
tera destruktiva beteenden. Här har samar-
betet mellan olika myndigheter och Lions 
Quest-programmets metoder gett goda re-
sultat. Föräldrarna är också en viktig mål-
grupp för dessa utvecklingsprojekt.

Tyskland och Norge 
starka Quest-länder
Under mötesdagarna blev det tydligt 
att Tyskland och Norge har återhämtat sig 
starkt efter pandemin och är nu bland de le-
dande Lions Quest-länderna i Europa.

 I  Tyskland  finns ett stort Quest-team 
som genomför cirka 300 utbildningar per år 
och även själv utvecklar dem.
 Norges  finansieringsmodell för Lions 
Quest är särskilt intressant; de lokala Lions-
klubbarna och deltagarnas arbetsgivare står 
för varsin tredjedel av utbildningarna, med-
an den återstående tredjedelen samlas in 
genom att alla norska klubbar deltar i en 
landsomfattande nationell tulpanförsälj-
ning i april–maj.
 Tulpanförsäljningen ger Lions stor synlig-
het i hela landet och hela vinsten från den 
används till att finansiera Quest-utbildning-
arna.

Lions Quest ambassadörer
I många europeiska länder funderar man 
på hur lionsklubbarna kan få bättre förstå-
else för Lions Quest-programmets betydel-
se.  Norge  och  Turkiet  har valt att utbilda 
särskilda Lions Quest-ambassadörer som be-
söker klubbar och sprider kunskap om pro-
grammet:
 Norge har fem och Turkiet 250 ambassa-
dörer som reser runt och deltar i klubbmö-
ten där de informerar om Quest-program-
mets grunder och den senaste utvecklingen 
Även Finland fick beröm för att distrikts-
guvernörernas utbildning innehåller en hel 
Lions Quest-dag.•
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I Lions Quest Europe Meeting deltog i år ungefär 50 landschefer och Quest-utbildare på olika nivå.
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Jag är nöjd med verksamheten 
i min klubb (%)

Jag har varit medlem (%)

Min klubbs verksamhet är 
attraktiv för nya medlemmar (%)

mar, att den externa kommunikatio-
nen syns, att samarbetet med externa 
aktörer utvidgas, att klubbträffarna 
engagerar, att nya medlemmar intro-
duceras på ett lämpligt sätt och delta-
gande och aktivitet.•
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Värdfamiljer behövs igen
Lions ungdomsutbyte är en fantastisk möjlighet 
att föra världen närmare våra egna samhällen.  
UNGDOMSUTBYTE / tarja salomäki, yced-md107

V
arje år kommer unga från hela 
världen till Finland för att lära kän-
na vår kultur, dela sin egen och för 
att skapa livslånga vänskapsband. 
Det är värdfamiljerna som möjlig-

gör dessa oförglömliga upplevelser – och nu 
behövs fler familjer!

Hur kan din klubb hjälpa till?
Sprid informationen! Dela värdfamiljskam-
panjen med klubbens medlemmar, vänner 
och samarbetspartners.
 Fråga!  Potentiella värdfamiljer finns i 
våra nätverk, skolor, fritidsaktiviteter eller 
lokala gemenskaper.
 Uppmuntra och inspirera. Många famil-
jer tvekar i onödan! Att bli värdfamilj kräver 
inga lyxförhållanden – det viktigaste är ett 
öppet sinne och en vilja att dela vardagen.
 Stötta värdfamiljerna. Klubbarna kan 
hjälpa familjer genom att ordna aktiviteter 
för utbytesungdomarna på orten.

Hurdana familjer söker vi?
Familjer från hela Finland, varmhjärtade och 
öppna människor och vanliga familjer med 
intresse för nya kulturer.
 Detta är en fantastisk chans att göra en 
konkret insats, främja internationell förstå-
else och skapa positiva möten över kultur-
gränserna. Genom Lions ungdomsutbyte 
föds förståelse och nya vänskaper över kul-
turgränserna.

Varför bli värdfamilj?
Kulturutbyte. Familjen får bekanta sig med 
en annan kultur på hemmaplan och får nya 
perspektiv på livet.
 En oförglömlig upplevelse. För många 
ungdomar är detta deras första resa till ett 
annat land – värdfamiljen spelar en avgöran-
de roll för deras upplevelse.
 Att göra gott. Värdfamiljen erbjuder en 
trygg plats under en kort period men denna 
påverkan kan vara livslång.
 Vänskap över gränserna. Många värdfa-
miljer och ungdomar blir vänner för livet.
 Värdfamiljerna tar emot en ung person i 
1–2 veckor. Det behövs inga särskilda aktivi-

C-DISTRIKTET Läger:  20.7–27.7.2025 
Idrottscentret Pajulahti, Nastola 
Värdfamiljperiod 1: 14.–20.7.2025 
Värdfamiljperiod 2: 27.7–2.8.2025
minna.kurki@lions.fi

D-DISTRIKTET Läger: 20.–27.7.2025
Finlands Idrottsinstitut, Vierumäki, Nastola 
Värdfamiljperiod 1: 14.–20.7.2025 
Värdfamiljperiod 2: 27.7–2.8.2025
tapio.suokas@lions.fi

F-DISTRIKTET Läger: 31.7–7.8.2025
Stiftsgården Haapaniemi, Kuortane 
Värdfamiljperiod: 18.–31.7.2025
vellumanninen@gmail.com

L-DISTRIKTET Läger: 4.–11.1.2026
Ungdoms- och naturresecentret Oivanki, 
Kuusamo 
Värdfamiljperiod: 27.12.2025–4.1.2026
jj.jaakkonen@gmail.com

LÄGER- OCH VÄRDFAMILJSDATUM 
2025–2026
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Utbyteselev Chrissantya Citrani från Indonesien 
bekantar sig med alpackor tillsammans med 
värdfamiljens Jessica Sakala.

Som värdfamilj har man 
en fin chans att göra 
konkret servicearbete.

teter – det viktigaste är en öppen attityd och 
nyfikenhet på en ny kultur!
 Tillsammans kan vi se till att så många 
ungdomar som möjligt får en oförglömlig 
utbytesupplevelse. Tack för att ni är med och 
bygger en bättre värld – en familj, en ungdom
och ett möte i taget.•
Vill ni veta mer eller behöver ni material för att hitta
värdfamiljer? Kontakta Lions ungdomsutbytesteam 
– vi hjälper gärna till! 
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Kandidater för perioden 2025–2026
Finlands Lionsförbunds kandidater för verksamhetsåret 2025–2026 har nominerats. Till ordförandekandidat har föreslagits nuvarande 
viceordförande Antti Juva. Stödintyget har lämnats av Juvas klubb LC Tampere/Kaukajärvi i distrikt E.Till viceordförandekandidat har 
två kandidater nominerats: Jorma Pohjus, nuvarande distriktsguvernör i M-distriktet, LC Kankaanpää och Pekka Taskinen, tidigare 
distriktsguvernör i N-distriktet, LC Helsinki/Pakinkylä.

Glädje i att hjälpa 
tillsammans
VI LEJON HAR en stark vilja att hjälpa. På 
varje ort finns stödbehov och dessa be-
hov förändras snabbt. Kan vi identifiera 
just de behov som är aktuella i varje klubbs 
närområde?
 Det är klubbarna som gör Lions tjänste-
arbete, och varje klubb är unik. Det är en av 
våra största styrkor och den måste vi värna 
om. För att förbli en relevant hjälporganisa-
tion även i framtiden måste vi stärka klub-
barnas välbefinnande och medlemmarnas 
trivsel. Samtidigt behöver vi fler medlemmar 
och nya klubbar – i hela Finland! Samarbetet 
mellan klubbar, distrikt och hela organisatio-
nen måste också stärkas och synligheten öka.
 Förbundets och distriktens viktigaste 
uppgift är att stötta klubbarna i deras arbe-
te. Strategin Lions 2030 och MISSION 1.5 
ger oss en tydlig och kraftfull handlingsplan.
 Under nästa period kommer Finlands 
Lionsförbund tillsammans med distrikten 
att satsa på att stärka klubbarnas kapacitet 
och medlemsutveckling. Vi erbjuder prak-
tiska verktyg och konkreta tips – och vi gör 
det  tillsammans. Vi hjälper, njuter av ge-
menskapen och har roligt på vägen!•

Samarbete förstärker 
vår verksamhet
I KÄRNAN AV LIONS verksamhet finns viljan att 
hjälpa och sprida godhet. Klubbarnas arbete 
är lokalt och anpassar sig efter områdets be-
hov, vilket gör oss unika och betydelsefulla.
 Genom att öka samarbetet mellan klub-
bar och distrikt stärker vi vår organisation 
och kan stötta våra medlemmar ännu bättre. 
 Medlemsantalet påverkar direkt vår för-
måga att göra gott – ju fler vi är, desto större 
skillnad kan vi göra. Att rekrytera nya med-
lemmar och säkerställa de befintliga med-
lemmarnas välmående är därför avgörande.
 Jag vill särskilt lyfta fram aktivite-
ten ”Hjälp barnet, hjälp familjen”. Tänk om 
vi kunde genomföra den i hela Finland sam-
ma dag? Ett gemensamt evenemang, gärna 
med nationella samarbetspartners, skulle 
inte bara ge oss synlighet utan kunde också 
bli en stark medlemsvärvningskampanj.
 De internationella relationerna och det 
nordiska samarbetet är också viktiga. Den 
internationella årskongressen i Finland 2031 
är en chans att lyfta fram värdet av det finska 
lionsarbetet. Vi bär Lionsmärket med stolt-
het – för vi är Lejon!•

Vi tjänar tillsammans 
med glädje
JAG GICK MED i LC Helsinki/Pakinkylä 2007 
och har sedan dess känt att jag hittat rätt 
plats. Klubben och den goda stämningen där 
är grunden för hela verksamheten.
 Distrikten, Lionsförbundet och den in-
ternationella organisationen ger fungeran-
de ramar för klubbarnas arbete – men de får 
inte belasta klubbarna för mycket. Förbun-
dets viktigaste uppgift är att sköta de inter-
nationella kontakterna och fungera som länk 
till Lions International. Att förbundets eko-
nomi är välskött är också avgörande för att 
verksamheten ska kunna utvecklas långsik-
tigt. Inkomsterna och utgifterna måste vara 
i balans.
 Jag är diplomingenjör och hade innan 
pensioneringen haft flera ledande befattnin-
gar i ett internationellt storföretag. Den erfa-
renheten tar jag med mig till Lions, särskilt 
när det gäller att navigera i en global orga-
nisation. Min guvernörskurs valde mig till 
kursens äldste, vilket innebär att jag arbetade 
nära ihop med förbundets styrelse och led-
ning.
 Vi får inte heller glömma att vi är en del 
av den globala Lionsrörelsen. Under min tid 
som distriktsguvernör var det glädjande att 
se hur många klubbar som aktivt stöttade vår 
internationella stiftelse LCIF.•
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VCC ANTTI JUVA
107-E

DG JORMA POHJUS
107-M

IPDG PEKKA TASKINEN
107-N

Vi måste stötta klubbarnas 
välbefinnande och 

medlemmarnas trivsel.

Ju flera medlemmar 
vi har, desto mera bra 

kan vi göra. 

Välmående och engagerade 
klubbar är grunden
för allt Lionsarbete.
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AKTUELLT

Nominera Årets Välgörare
anna-kaisa jansson

ÅRETS VÄLGÖRARE är en person som i sann 
lionsanda skapar och upprätthåller ömse-
sidig förståelse, agerar osjälviskt och för-
svarar de svaga. Har du årets mest betydel-
sefulla välgörre i åtanke så kan du föreslå 
kandidater till Årets Välgörare.
 Årets välgörare kan nomineras av alla 
finländare. I juni kommer de nominera-
de förslagen att tillkännages för allmän 
omröstning. Utmärkelsen kungörs på Det 
Godas Dag 8.10.2025, då också Årets Lion 
Välgörare utses. 
 Skicka in ditt förslag nominering se-
nast den 15 maj 2025 på www.lions.fi/eh-
dota2025. Bifoga en beskrivning av perso-
nens insatser och dina kontaktuppgifter.•

Ambulansinsamling
till Ukraina pågår
heikki hemmilä

LIOSKLUBBARNA SAMLAR igen in ambulan-
ser till Ukraina. Redan nästan 200 klubbar 
i Finland deltar.
 Förra våren körde arbetsgruppen sex 
ambulanser till Ukraina och de har redan 
räddat tusentals liv. I slutet av mars startar 
en ny konvoj med nio begagnade ambulan-
ser mot Ukraina. En ambulans levererades 
redan i september.
 Förutom ambulanserna behövs pengar 
till transport, registrering, service, bränsle, 
båtfrakt och chaufförernas returresor. Den 
ukrainska föreningen i Finland fyller bilar-
na med förbandsmaterial och liknande ut-
rustning.
 Insamlingens betydelse för mottagarna 
är enorm, och behovet av hjälp växer hela 
tiden. Har din klubb varit med och bidragit?
Insamlingen avslutas i slutet av mars 2025.•

Vintern kommer till Ukraina 
fortsätter
heikki hemmilä

EFTER TVÅ FRAMGÅNGSRIKA ÅR med projek-
tet  Winter Is Coming To Ukraine (WIC-
TU) är kamininsamlingen igång igen i år. 
Totalt har över 2,7 miljoner euro samlats in 
till generatorer och kaminer under de se-
naste två åren.
 I år har 1,3 miljoner euro samlats in 
fram till början av mars, vilket motsvarar 
nästan 11 lastbilar fulla med kaminer. I no-
vember 2024 uppmanade Ukrainas premiär-
minister Denys Sjmyhal alla medborgare 
att söka alternativa energikällor, eftersom 
infrastrukturen på många håll är förstörd.
 Behovet av Lions-kaminer är nu stort 
för att stötta familjer i hela landet, och  
därför fortsätter leveranserna även under 
WICTU:s tredje år. Kaminerna är effekti-
va och kan eldas med ved, pellets, briketter 
och kol.• 

En kamin kostar 150 euro (inkl. moms), 
men det går att donera valfri summa till 
WICTU:s bankkonto: LC Ylivieska, 
OP Alavieska FI85 5006 0420 0551 57.

Orkester Norden avslutar 
sin sista sommar i Lahtis
UNGDOMSSYMFONIORKESTERN Orkester 
Norden har i fem år bjudit på fantastiska 
somrar fyllda av klassisk musik, unga ta-
langer och en passion för att skapa konst 
tillsammans. Sommarens dirigent är Jo-
hannes Gustavsson från Sverige som är 
känd för sitt arbete med ungdomsorkest-
rar bland annat i Norge.
 I sommar börjar lägret efter midsom-
mar och varar i tio dagar, med en avslu-
tande konsert i  Sibeliushuset i Lahtis 
den 4 juli. Orkesterns andra konsert den 5 
juli är inte ännu bekräftad.
 Vi hoppas att klubbarna igen hjälper 
till med biljettförsäljningen. Vid grupp-
bokningar går 50 procent av biljettpriset 
till den egna klubben och 50 procent till 
Orkester Norden.•
För mer information och bokningar, 
kontakta orkesterns producent på adressen 
henna.keihas@lahti.fi.

Anmälan till LionsCon 2025 
är öppen
DEN 107:E LIONS International-kongres-
sen hålls den 13–17 juli 2025 i Orlando, 
USA. Anmälan är nu öppen!• 

Läs mer och boka på lionscon.lionsclubs.org/fi.

Bildbank för alla 
Lions-medlemmar 
anna-kaisa jansson

NU FINNS DET en bildbank på Lionsför-
bundets webbplats som är fri att använ-
da för alla klubbar och medlemmar för 
att marknadsföra Lions verksamhet. De 
lionsmedlemmar som delat sina bilder 
har i sann lionsanda gett fri användnings-
rätt till bilderna.
 Du kan ladda upp bilder till bildban-
ken och söka efter bilder för användning i 
Lions-relaterad marknadsföring. Mer de-
taljerade instruktioner hittar du på bild-
bankens hemsida.•
Bildbanken finns på adressen: 
www.lions.fi/jasenille/jasensivut/kuvapankki/. 
Åtkomst till sidan kräver inloggning.

Ambulanser som köpts med medel från Lions 
insamlingar har förts till Ukraina sedan i fjol våras.
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Under perioden har redan sju långtradare 
med kaminer körts till Ukraina.
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Kapellmästare inkommande sommar är svensken 
Johannes Gustavsson.
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 Tervetuloa Lions-järjestöön
lionsklubeihin liittyneet uudet jäsenet 17.10.2024–2.1.2025

A-PIIRI
LC ÅLAND/CULINARIA: Backlund Maria
LC KVARNBO: Aalto Jan
LC KOSKI TL: Toivanen Jorma
LC DRAGSFJÄRD: Abrahamsson Anders, 
 Joki Andreas
LC SOMERO/PARATIISI: 
 Tapio-Olander Sirpa, Pyykko Riitta
LC RUSKO: Seppälä Tommi
LC	KIMITO-KEMIÖ:	Lindström	Dan,	
 Rusk Anders
LC TURKU/VIOLA: Menon Eva
LC MIETOINEN/ULRICAT: Mäkelä Noora
LC SALO/BIRGITAT: Polikarpova Nadezda
LC RYMÄTTYLÄ/MERIMASKU: Mattila Kimmo
LC SAUVO: Kivimäki Simo
LC MYNÄMÄKI: Punta Jorma

B-PIIRI
LC ESPOO/CITY: Dregval Natalia
LC ESPOO/POHJOINEN-ESBO/NORD: 
 Tyry-Salo Satu
LC ESPOO/MATINKYLÄ: Kairavuo Juhani
LC KIRKKONUMMI-KYRKSLÄTT/NICE: 
 Niemi-Murola Leila
LC ESPOO/LEPPÄVAARA-ALBERGA:   
 Ruotsalainen Markku
LC	HANKO-HANGÖ:	Lagus	Sannamaija
LC ESPOO/AURORAT: Sivula Tuula

C-PIIRI
LC LAHTI/LAUNE: Paakkanen Olli, 
 Myllypakka Mika, Väisänen Jorma
LC JÄRVENPÄÄ/VENNYT JA JUSSIT: 
 Kosonen Sari, Meller Sari
LC LAHTI/VESIJÄRVI: Valtanen Marja
LC JÄRVENPÄÄ/JEAN SIBELIUS: 
 Poikkimäki Tapani
LC JANAKKALA/IDAT: Vikman Heidi, 
 Ilonen Johanna, Möykky Sirpa
LC HYVINKÄÄ/PAAVOLA: Vierimaa Kari
LC NURMIJÄRVI/ROCK: Järviö Juha-Pekka
LC RIIHIMÄKI: Nikkinen Sami, Rekola Janne
LC NURMIJÄRVI/KANERVA: 
 Haimakainen Kirsi
LC HAUHO: Juurtti Tatu
LC RIIHIMÄKI/KRISTALLI: Laine Pirkko
LC JOKELA: Nordlund Marko
LC HÄMEENLINNA/TAWASTI: Salminen Pertti
LC SALPAKANGAS: Tompuri Harry
LC HAUHO: Kaipainen Asko
LC KARKKILA: Niittymäki Sami, 
 Kaukolinna Atte
LC HOLLOLA/KAPATUOSIO: Jurkkola Anna
LC NASTOLA/HELMET: Kyyrönen Hanna-Kaisa
LC HYVINKÄÄ/PAAVOLA: Miettinen Veikko
LC FORSSA/KUHA: Heinonen Ilkka
LC HYVINKÄÄ/PUOLIMATKA: Sorvali Jussi

D-PIIRI
LC KOTKA/MAININKI: Mustonen Sami
LC OTAVA: Ruotsalainen Sami, 
 Myyryläinen Joona, Kääriäinen Ville-Antti

LC MYLLYKOSKI: Turpeinen Taina, 
 Martikainen Julia
LC HAMINA: Sihvola Tuomo
LC LEMI: Uronen Tero
LC HEINOLA/TÄHDET: Hara Saila
LC RUOKOLAHTI: Savolainen Jouko
C LAPPEENRANTA/WEERA: Tersa Kirsi

E-PIIRI
LC URJALA: Frankberg Erkka
LC VALKEAKOSKI/APIA: Helander Jussi
LC PIRKKALA/NAISTENMATKA: Korhonen Juha
LC TAMPERE/NÄSINNEULA: 
 Sulonen Riikka-Maria
LC PÄLKÄNE: Salminen Janne
LC TAMPERE/KAAKINMAA: Launiemi Markku
LC	YLÖJÄRVI/KEIJÄRVI:	Parviainen	Kirsti
LC VIRRAT/TARJANNE: Tuomisto Päivi
LC VALKEAKOSKI/SÄÄKSMÄKI: Vuorimäki Jussi
LC	TOIJALA/ARVO	YLPPÖ:	Jantola	Janette
LC URJALA/LINNATTARET: Heikkinen Heidi

F-PIIRI
LC ILMAJOKI/ILKKA: Asp Jari
LC VAASA/FAMILY: Jokinen Sirpa
LC	LAPUA/SIMPSIÖ:	Ylimäki	Henry
LC JALASJÄRVI/LIISAT: Riskumäki-Mäenpää
 Ritva-Liisa, Järvelä Jaana
LC ALAJÄRVI/JÄRVISEUTU: Kettunen Juho
LC TEUVA: Rantakoski Arttu

G-PIIRI
LC JYVÄSKYLÄ/HARJU: Paananen Mauri
LC KARSTULA/RIUTTA: Lahtinen Erkki
LC JYVÄSKYLÄ/VIITANIEMI: Pääkkönen Simo

H-PIIRI
LC SAVONLINNA/EERIKKI: 
 Jeskanen Tapani, Lötjönen Heikki
LC JOENSUU/PIELISJOKI: Pennanen Jonna
LC SAVONLINNA/LINNATAR: 
 Laamanen Hanna, Penttinen Jaana
LC JOENSUU/ADAM & EVA: 
 Romo Salla, Lehtovaara Hanne
LC ILOMANTSI: Pössi Jaso, Vartiainen Markus, 
 Pajunen Ari, Ikonen Antti, Uusitalo Petri,
 Potkonen Antti
LC JUUKA: Tallgren Kristiina, Tanskanen Henri
LC PARIKKALA/SIIKALAHTI: Granlund Allan
LC SAVONLINNA: Mänttäri Pekka
LC KERIMÄKI-PURUVESI: Kettunen Sirpa
LC KITEE: Luukkainen Marko
LC VALTIMO: Timonen Heikki

I-PIIRI
LC SOTKAMO: Marin Juha
LC LIMINKA/LIMINGANLAHTI: 
 Pietilä Marko, Raitio Juuso
LC KEMPELE/AURORA: Loukkola Anne, 
 Malinen Veera
LC KUHMO/HELENAT: Määttä Marja-Leena
LC KUHMO/KUHMONIEMI: Kähkönen Pertti
LC YLIKIIMINKI: Karhu Jaakko

K-PIIRI
LC IISALMI/POROVESI: Hautamäki Kati
LC VARKAUS/KOSKENNIEMI: Vornanen Jukka
LC SONKAJÄRVI: Roivainen Ari
LC TUUSNIEMI: Koistinen Marja
LC LEPPÄVIRTA: Heiskanen Olli, Kettunen Mikko
LC IISALMI: Haatainen Timo
LC KUOPIO/CANTH: Hiekkalahti Merja
LC SONKAJÄRVI: Savolainen Lassi
LC KANGASNIEMI: Saarenpää Jouni, Laitinen Olli

L-PIIRI
LC KEMINMAA/NEIDONKENKÄ: Seppänen Anni
LC PUDASJÄRVI/HILIMAT: Paloniemi Hilkka
LC TORNIO/PUDAS: Harjuoja Pekka, 
 Pesonen Juha-Matti
LC KUUSAMO: Koski Janne
LC	ENONTEKIÖ:	Shibutani	Kati
LC AANAAR-INARI: Pirkola Suvi, de Wit Ferdinand
LC IVALO: Sauren Tomi
LC ROVANIEMI/RONJAT: Vattulainen Ritva, 
 Erkko Marjaleena
LC TERVOLA: Paara Mikko
LC ROVANIEMI/OUNASVAARA: Laukkanen Anne

M-PIIRI
LC HUITTINEN: Ojala Timo
LC ULVILA/AURORA: Tyykilä Salla
LC RAUMA/FÄNIKK: Halminen Hille
LC PORI/KATARIINA-CHARLOTTA: Salonen Merja
LC EURA: Lainio Veikko
LC HUITTINEN/DORIS: Lindgren Marita
LC ALASTARO: Voitto Hannu
LC RAUMA/KANALI HELME: Laaksonen Heli-Irmeli
LC PORI/KATARIINA-CHARLOTTA: 
 Tuominen Leena

N-PIIRI
LC HELSINKI/PIHLAJAMÄKI: Eskelinen Juhani
LC HELSINKI/MARJANIEMI: Granqvist Tomas
LC HELSINKI/AURORA: Kallio Margit
LC HELSINKI/PIHLAJAMÄKI: Pöllänen Petri
LC HELSINKI/FINLANDIA: Laakso Elina
LC MÄNTSÄLÄ/MAMSELLIT: Mäkikokko Anne
LC HELSINKI/PAKINKYLÄ: Vihavainen Antti
LC SIPOO/MERI-SIBBO: Myllykoski Aija
LC PORVOO-BORGÅ: Räsänen Panu
LC LOVIISA/QUEEN LOVISA: Olsson Heidi
LC SIPOONJOKI: Andersson Albert

O-PIIRI
LC PERHO: Huttunen Elina
LC KALAJOKI/KALLATTARET: Hurri Helena,
 Tervonen Soile
LC KRONOBY: Lindgren Hans-Erik
LC PERHO: Villman Piia, Karhukorpi Mikko, 
 Karhukorpi Annukka
LC PYHÄSALMI: Ahlholm Tomi
LC KÄLVIÄ/LUCINA: Alatupa Pirjo
LC	JAKOBSTAD-PEDERSÖRE/LINNEOR:	
 Kuhlberg Lena
LC YLIVIESKA/HUHMARI: Hannula Esa
LC KÄRSÄMÄKI: Heikkilä Tuomas
LC VETELI: Saari Petri
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TAIKUUTTA AURINGON-  
PAISTEEN OSAVALTIOSSA 
Lionit ja leot eri puolilta maailmaa kokoontuvat nauttimaan ystävyydestä, 
kumppanuudesta ja hauskanpidosta 107. kansainvälisessä vuosikokouksessa 
aurinkoisessa Orlandossa, Floridassa. 

Orlando on kuuluisa perheystävällisistä teemapuistoistaan, loppumattomasta
viihteestään ja hauskasta lomatunnelmastaan. Se onkin yksi maailman 
suosituimmista matkakohteista ja upea paikka vuoden suurimmalle 
tapahtumallemme. 

Tule osallistumaan tähän kaikkeen kaupungissa, joka on puhdasta taikaa!

Ilmoittaudu tänään!
lionscon.lionsclubs.org

107th LIONS INTERNATIONAL CONVENTION

© Disney © Disney

107. LIONS INTERNATIONALIN VUOSIKOKOUS

13.–17.7.2025


